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معاون اول رئیس جمهور: 
با خاطیان احتمالی حادثه 
معدن طبس برخورد شود

محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در 
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بهداشــت درمان و آموزش پزشکی، جمعیت 
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مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور کشورمان 
در هفتــاد و نهمین نشســت ســالانه مجمع 
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سخنگوی وزارت امورخارجه: 
ایران حامی جدی همکاری های 

دسته جمعی در حوزه 
خلیج فارس است

ناصــر کنعانی، ســخنگوی وزارت امورخارجه 
گفت: ایران از حامیان جدی تقویت گفت وگوها 
و همکاری های دســته جمعی در حوزه خلیج 

فارس به منظور گسترش و ... 2

این فضاها عمومی  است 

»پارک مســاوی با پنچری« این جمله و تصویر دایره قرمز 
رنگ اخطار برای همه ما آشناســت. جملــه ای که حالا در 
عرف بســیار مشهود اســت، اما از پایه و اساس ایراد قانونی 
دارد. به اســتناد ماده ۹۲ قانون مدنی هر کســی می تواند از 
منابع عمومی اســتفاده کند. بدین معنا که تا زمانی که سد 
معبر نکرده ایــم یا در جای توقف ممنوع پــارک نکرده ایم، 
پارک حق ماســت. این قانون درباره جای پارک جلو مغازه 
نیــز صدق می کند، امــا این روزها در بســیاری از کوچه و 
خیابان های شــهر حتی مقابل مراکز درمانی و بیمارستانی 
متأسفانه شاهدیم که برخی از شهروندان جای پارک موجود 
در حاشــیه خیابان و معابر اصلی را با گذاشــتن وســایلی 
تصاحب می کنند. از گذاشــتن جعبه های شیشه نوشابه، تا 
جــارو برقی های در حــال تعمیر مرد در مقابــل مغازه ها تا 
قراردادن چهارپایه و صندلی مقابل مراکز درمانی نمونه هایی 
از این تصاحب جای پارک است. البته دسته دیگری از مردم 
هســتند که خلاف ایــن موضوع عمل می کننــد و با پارک 
خودروها خودی در ایســتگاه های اتوبــوس یا روی خطوط 
عابر پیاده منتهی به پیاده راه ها مســیر را مسدود می کنند. 
مسئولان شهرداری توجه داشته باشند برخی از مغازه داران 
و فروشــگاه های بــزرگ زنجیره ای با قراردادن وســایل در 
حاشیه خیابان و مقابل مغازه و فروشگاه خود به نوعی سبب 
ســد معبر می کنند. از طرف دیگر مانــع پارک کردن دیگر 
شهروندان می شوند. اگر به آن ها کسی گلایه کند می گویند 
که برای فروشگاه قرار است بار آورده شود و به همین دلیل 
این وسایل را گذاشــته اند. معمولاً متصدیان این فروشگاه ها 
با قرار دادن این وســایل مقابل فروشگاه زنجیره ای خود، به 
نوعی مسیر را مســدود می کنند تا شهروندان نتوانند مقابل 
مغازه یا فروشگاهشــان پارک کنند. برابر ماده ۱۶3 آیین نامه 
راهنمایی و رانندگی توقف در پیاده روها، گذرگاه های پیاده، 
توقف در ورودی و خروجی در پارکینگ ساختمان ها، توقف 
در مقابل مراکــز ۱۱۰، ۱۱۵، ۱۲۵ و مراکز فوریت ها، توقف 
در پانزده متری شیرهای آب آتش نشانی و شیرهای منسوب 
به این موضوع و توقف در پانزده متری چراغ های راهنمایی و 
رانندگی ممنوع است. همچنین اگر وسیله خود را در جایی 
پارک کنید که با توجه به جثه آن ســبب شود که تابلوها و 
علائم راهنمایی و رانندگی پوشــانده شود خود این موضوع 
سبب تخلف است، اما چه می شــود که با وجود این قوانین 
بسیاری از شهروندان از موارد متعدد سد معبر در جای جای 

شهر گلایه دارند؟

شوک قیمتی در بازار خودرو شروع شد

 پراید نیم میلیارد 
تومان!

پراید نیم میلیارد تومان شــد! پراید صفر کیلومتر این 
روز ها در بازار به شــدت کمیاب شــده اســت. قیمت 
خودرو چهارشــنبه 4 مهر ۱4۰3 اعلام شد. وضعیت 
معاملات خودرو با جهش گســترده ای مواجه شــده و 

با افت و خیز روبه روســت. البته با وجود این جریان در 
بازار همچنــان تعداد معدودی از محصولات از حرکت 
ایستاده و به انتظار نشسته  اند. قیمت خودرو چهارشنبه 

صفحه43 مهر ۱4۰3 در اغلب محصولات با...

احتمال خشکسالی و کاهش چشمگیر 
بارندگی در پاییز سال1403

 روزهای آفتابی در 
پهنه فارس

صفحه 3

ایرنا- معاون امور اســناد ســازمان ثبت اسناد و 
املاک کشــور از کاهش میزان ممنوع الخروج شدن 
افراد خبر داد و گفت: در نیمه نخســت امسال، ۱4 
هزار و ۷۵4 بدهکار در سامانه ثبت اسناد و املاک 

کشور ممنوع الخروج شدند.
سید صادق سعادتیان در گفت وگوی با خبرنگاران 
دربــاره ممنوعیت خروج از کشــور بدهکاران مالی 
اظهار داشــت: این افراد بدهکار قطعی مالی شامل 
بدهکاران بانکــی، بدهکاران چک های برگشــتی، 
بدهکاران مهریه و بدهکاران مشمول ماده ۷۷ قانون 
شــهرداری ها بودند که از طریــق واحدهای اجرای 

اسناد رسمی  این سازمان ممنوع الخروج شدند.
وی با اشــاره به ماده ۱۷ قانون گذرنامه، افزود: اگر 
فردی بدهی قطعی داشــته باشد با ثبت درخواست 
بستانکار، دوایر اجرای اسناد رسمی  مکلف هستند 

ممنوع الخروج بودن و یا عدم اجرای صدور گذرنامه 
برای فرد بدهکار را به پلیس گذرنامه اعلام کنند.

راه های اطلاع از وضعیــت ممنوعیت خروج از 
کشور پیش از سفر

وی به راه های اطلاع از وضعیت ممنوعیت خروج از 
کشور پیش از سفر و اعزام به فرودگاه اشاره کرد و 
افزود: در جهت حفظ حقوق و شأن مردم، سازمان 
ثبت بــرای افرادی که ممنوع الخروج می شــوند به 
سه طریق اطلاع رســانی می کند؛ نخست اینکه اگر 
مدیون در سامانه شماره تماس تلفن همراه داشته 
باشــد به محــض ممنوع الخروج بــودن برای وی 
پیامک ارسال و موضوع پرونده به وی اطلاع رسانی 
می گردد. دوم اگر مدیون ثبت نام ثنا داشــته باشه 

براساس ثنا اطلاع رسانی می شود.

معاون امور اســناد ســازمان ثبت اســناد و املاک 
کشــور اضافه کرد: راه سوم این است که اگر شامل 
دو مورد مزبور نباشــد یعنی مدیون شماره موبایل 
در ســامانه اجرای اسناد رســمی  نداشته یا در ثنا 
ثبت نام نکرده باشــد، امکان جدیدی اخیراً سازمان 
ثبت ایجاد کرده و در ســکوی کاتب هر فرد قبل از 
اینکه به فرودگاه رجوع کند و ســفر خارجی انجام 
دهد، می تواند با کد ملی در سامانه کاتب به بخش 
اجرای اســناد رسمی رجوع و اســتعلام بگیرد که 

ممنوع الخروج است یا خیر.
سعادتیان تصریح کرد: در پیامک استعلام وضعیت 
ممنوعیت خروج از کشور حتی قید می شود که فرد 
متقاضی اگر ممنوع الخروج اســت به چه علت و در 
کدام پرونده چه میزان بدهی دارد ولی در استعلام 
از ســامانه کاتب، صرفا وضعیــت ممنوع الخروجی 

افراد اعلام  می شود.
معاون سازمان ثبت اسناد و املاک کشور خاطرنشان 
کرد: هر یک از دســتگاه ها از جمله ســازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور، سازمان امور مالیاتی، بانک ها، 
ســازمان تعزیرات حکومتی و یا محاکم به صورت 
مستقل در نتیجه رســیدگی ها ممکن است فرد یا 
افــرادی را ممنوع الخروج اعلام کنند اما در مجموع 
همه این اطلاعات به پلیــس گذرنامه و فرماندهی 

انتظامی جمهوری اسلامی ایران اعلام می شود.
سعادتیان افزود: به نظر می رسد در راستای کاهش 
وقت و انرژی همچنین اطــلاع از آخرین وضعیت، 
بهتریــن مرجع برای اطــلاع رســانی از وضعیت 
ممنوع الخروجــی یا رفع ممنــوع الخروجی پلیس 
گذرنامه باشد و پیشنهاد می شود این مهم از طریق 

سامانه گذرنامه به مردم اعلام شود.

بیش از ۱۴ هزار  نفر بدهکار ممنوع الخروج شدند

ایرنا- معاون اول رئیس جمهور گفت: قطعاً با توجه به کسری بودجه 
ایجاب می کند که تخصیص هــا را کاهش دهیم، نمی توانیم تخصیص 

بالای ۹۵ درصد داشته باشیم.
محمدرضا عارف، معــاون اول رئیس جمهور در مراســم تکریم میثم 
لطیفی، رئیس پیشــین و معارفه علاءالدین رفیعی زاده، رئیس جدید 
ســازمان امور اداری و استخدامی کشــور، با بیان اینکه دیدگاه من را 
نسبت به دو ســازمان تخصصی سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور 
و ســازمان امور اداری و استخدامی  می دانید، افزود: به اهمیت این دو 
ســازمان در تحقق اهداف برنامه های توسعه پی بردم و الان به این دو 
سازمان می گویم شما باید خود را صاحب برنامه بدانید و دستگاه های 

اجرایی را کارگزار خود برای تحقق اهداف بشمارید.
وی اظهار کرد: این نگاه تا ســال ۸4 که بودم، در دولت هم جا افتاده 
بود که فلسفه وجودی این دو سازمان حل مشکل است، رد یک تقاضا 
هنر نیســت، قطعاً نمی توان به همه تقاضاها جواب مثبت داد، راهکار 

حل مشکل را مطرح کنیم.
معاون اول رئیس جمهور تأکید کرد: قطعاً با توجه به کســری بودجه 
ایجاب می کند که تخصیص هــا را کاهش دهیم، نمی توانیم تخصیص 

بالای ۹۵ درصد داشته باشیم.
عــارف گفت: باید به ما کمک و اعــلام کنید کجا این کاهش ها انجام 
شود؛ بخش اعظم بودجه ما صرف حقوق پرسنل می شود و باید راهکار 

ارائه شود.
سازمان اداری استخدامی به بحث نظارت ورود کند

وی با تأکید بر اینکه در ذات معاونت ریاســت جمهوری، اختیار نهفته 
اســت گفت: دغدغه ای که همه ما مســئولان ستادی دولت در زمینه 

اجرای برنامه هفتم داریم، سازمان اداری و استخدامی هم دارد.
معاون اول رئیس جمهور افزود: ســازمان اداری و اســتخدامی  باید به 
بحث نظــارت به صورت جدی تر ورود کند امــا این موضوع هنوز در 
کشــور ما جا نیفتاده است. در کشورهای دیگر و در دانشگاه های مهم 
دنیا در کنار اســتاد، یک اســتاد دیگر نیز می نشیند اما در ایران همه 

فکر می کنند بحث نظارت یعنی مچ گیری.
عارف با بیان اینکه نیازمند اصلاحات ساختاری هستیم، اظهار کرد: در 
همه برنامه ها شعار کوچک سازی دولت را مطرح کردیم اما نتیجه آن 

تورم افسارگسیخته شده است. تعدیل نیرو در برنامه هفتم ۱۵ درصد 
آمده اســت اما امروز ۲۵۰۰ تا 3 هزار نفر در نهاد ریاســت جمهوری 
نیروی مازاد داریم. وی گفت: مازاد نیرو علیه دولت دعوا راه می اندازد 
اما بیشــتر می صرفد که در یک ماه کار انقلابی کنیم و بگوییم که در 
هر دستگاهی این تعداد نیروی مازاد داریم و باید به منزل بروند و آخر 

ماه حقوقشان را می دهیم.
جز براساس ضوابط استخدام نکنید، حتی یک نفر

معاون اول رئیس جمهور بر حاکمیت شایســته ســالاری تأکید کرد و 
گفت: طرح های خوبی در مقطعی انجام شد و بنا بود بر اساس شایسته 
گزینی همکاران اســتفاده شــوند؛ از این به بعد جز بر اساس ضوابط 

حتی یک نفر را نپذیرید.
عــارف افزود: افزایش بهره وری را در تمام برنامه ها و شــعارهای خود 
اعلام کرده ایم، اما کجا رعایت می شــود؟ هزینه تولید در ایران که از 
نظر انرژی ارزان تر از دنیاســت، از کشــورهای دیگر بالاتر است، کجا 
می توانیم در قیمت تمام شــده تولید گندم با کشورهای دیگر رقابت 

کنیم؟
وی تأکیــد کرد: بهره وری برای ما حیثیتی شــده، از برنامه ســوم بر 
بهره وری تأکید شــده اســت اما باید تعارفات را کنار بگذاریم، گاهی 
به خاطر یک شــخص تشکیلات ایجاد می کنیم، گاهی یک فرد بیکار 
می شــود و سپس به او حکمی  می دهیم و نهایتا شروع به موازی کاری 

می کند.

دانایی محور بودن یک شعار نیست بلکه یک الزام است
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: امروز که تعداد فارغ التحصیلان 
دانشــگاهی بیش از نیاز ماســت دیگر دانایی محور بودن یک شــعار 

نیست بلکه یک الزام است.
عارف افزود: در بخش شــاخص توسعه منابع انســانی امروز در میان 
۱۹۲ کشــور رتبه ما ۷۸ است، در بخش دولت الکترونیک رتبه ۱۰۱ 
را داریم و در منطقه ای که قرار بود ســال آینده رتبه یک باشیم الان 
در جایگاه هشــتم هســتیم، دلیلش این است که مرتب خودمان را با 

گذشته مقایسه می کنیم.
وی بــا تأکید بــر مباحث »آی تی« در کشــور، گفت: این بخش یک 
مزیت برای کشــور است، سالی ۱۰۰ هزار فرصت شغلی در این بخش 

داریم و لذا باید در بخش »آی تی« جز ۲۰ کشور دنیا باشیم.
معــاون اول رئیس جمهور گفت: انقلاب مــا فرهنگی بود اما در بخش 
فســاد اداری رتبه کشور ۱۱4 است. آن هم در فرهنگی که می گوییم 
اگر یک شاهی پولمان حرام باشد، کل پول ما فاسد است. آیا این شأن 

کشور ماست؟
باید هزار مدیر میانی به بالا تربیت شوند

عــارف افزود: باید معیشــت کارمند در حد عرف رعایت شــود اما به 
دلایلی از آن غفلت کرده ایم، در برخی مؤسســات بیش از ۸۰ درصد 

بودجه صرف حقوق می شود اما باز هم شرمنده همکاران هستیم.
وی با تأکید بــر ارزیابی کارکنان به صورت جــدی و دوره ای، گفت: 
درباره تربیــت مدیران میانی به بالا، ما نســل اولی ها غفلت کرده ایم 
و نســل های بعدی را تربیت نکرده ایــم و الان خلاء معنا داری داریم. 
نســل بعدی ها می گویند نسل قبلی اجازه نفس کشیدن به ما ندادند، 
راست می گویند و حالا هم که می خواهیم به آنها کار بدهیم می بینیم 

رزومه ای ندارند.
معــاون اول رئیس جمهــور تأکید کرد: باید هزار مدیــر میانی به بالا 
تربیت شــوند و مســتقل از دیدگاه مدیران حاکم باشــند و گزینشی 
انتخاب نشوند. باید نیمی از آنها خانم باشند، وزارت ورزش و جوانان و 
معاونت زنان ریاست جمهوری و بنیاد ملی نخبگان در انتخاب مدیرانی 
که قرار است تربیت شوند کمک کنند، ایده هایی هم برای این منظور 

داریم. رهبر انقلاب هم تأیید و ابلاغ کرده اند.

معاون اول رئیس جمهور تأکید کرد:

جز براساس ضوابط استخدام نکنید، حتی یک نفر
سازمان بورس پیگیر واریز سود 

سهام عدالت است
 

ایرنا- مدیر نظارت بر ناشــران ســازمان بورس و اوراق 
بهادار در واکنش به اخبار منتشــر شده درباره پرداخت 
نکردن ســود سهام عدالت از سوی شرکت »مپنا« گفت: 
سازمان بورس پیگیر واریز سود سهام عدالت سهامداران 
اســت و با شــرکت هایی که از مقررات تخطی کرده اند، 
برخورد می شــود. ولی اله جعفری با اشــاره به اقدامات 
سازمان بورس و اوراق بهادار درخصوص واریز سود سهام 
عدالت افزود: سازمان بورس با شرکت هایی که سود سهام 
عدالت را به موقع پرداخت نکرده باشند، برخورد می کند.

مدیر نظارت بر ناشــران ســازمان بورس و اوراق بهادار، 
از انجام مکاتبات ســپرده گذاری مرکزی با شرکت مپنا 
برای پرداخت سود ســهام عدالت خبر داد و تأکید کرد: 
هفته گذشــته سپرده گذاری مرکزی برای پنجمین بار با 
شرکت مپنا مکاتباتی داشته است. علاوه بر این، سازمان 
بورس پیگیر است تا سود سهام عدالت از شرکت مربوط 
وصول شــود. جعفری پیش از این نیــز اعلام کرده بود: 
برای آن دسته از شــرکت هایی که سود سهام عدالت را 
پرداخت نکرده باشــند، گزارش تخلف تهیه و ابلاغ شده 
اســت. البته جعفری به این موضوع هم اشــاره کرد که 
پرداخت نشدن سود سهام از سوی شرکت مپنا به دلیل 
دریافت نشدن مطالبات مپنا از مجموعه وزارت نیرو بوده 
اســت. برپایه این گزارش، روز سه شنبه نیز مدیر نظارت 
بر ناشران سازمان بورس با اشاره به آخرین جزئیات واریز 
سود سهام عدالت اعلام کرده بود: باقی مانده سود سهام 
عدالت از سوی شــرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
تســویه شــده و فقط شــرکت مپنا برای عملکرد سال 
۱4۰۱ حدود ۵۰۰ میلیارد تومان بدهی دارد که تاکنون 
پرداخت نشــده اســت. به گفته وی، در مجموع تاکنون 
برای واریز مرحله سوم و تسویه سود سهام عدالت ۲4/۵ 
هزار میلیارد تومان پول واریز شــده اســت که اگر مبلغ 
باقی مانده هم به آن اضافه شــود حدود ۲۵ هزار میلیارد 
تومان سود مرحله سوم و تسویه سهام عدالت خواهد بود.

معاون زنان و خانواده رئیس جمهور:
تبعیض جنسیتی در نظام آموزشی 

کشور نداریم
ایســنا- معاون رئیس جمهور در امور زنــان و خانواده 
با بیان اینکه حدود ۹۸ درصد کودکان باســواد هســتند 
گفــت: هیچ گونه تبعیض قانونی در حوزه تحصیل نداریم 
و حــق تحصیل برای تمام کودکان اعم از دختر و پســر 
فراهم اســت. زهرا بهــروز آذر با بیان اینکــه در حوزه 
آموزش و پرورش و تحصیل به واســطه قانون اساســی، 
هیچ گونــه تبعیض قانونی در حوزه تحصیل نداریم گفت: 
حق تحصیل برای تمام کودکان دختر و پسر فراهم است. 
وی با بیان اینکه آمار خوبی از نظر میزان تحصیل داریم 

افزود: حدود ۹۸ درصد کودکان باسواد هستند.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با بیان اینکه 
فاصله ســطح تحصیلات در شهرها و روستاها حدود ۱۰ 
درصد اســت ادامه داد: دختران به تعداد پســران درس 
می خوانند؛ در دانشــگاه ها نیــز ورودی دختران افزایش 
پیدا یافته اســت و بیش از ۶۰ درصد پذیرفته شــدگان 

دانشگاه ها دختران هستند.

تأیید لایحه عفاف و حجاب از سوی 
شورای نگهبان

فارس- ســخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی از تأیید لایحه حمایت از خانواده از طریق عفاف 
و حجاب موســوم بــه لایحه عفاف و حجاب از ســوی 

شورای نگهبان خبر داد. 
احمد راستینه با اشاره به تأیید لایحه حمایت از خانواده 
از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب توســط شورای 
نگهبــان گفت: این موضوع به مجلس ابلاغ شــده و به 
زودی ریاســت مجلس ایــن قانون را بــه دولت ابلاغ 
خواهد کرد. وی افزود: طبیعتاً وظیفه همه دستگاه های 
متولی اســت کــه ظرفیت هــای لازم را در اجرای این 
 قانــون مهم که در راســتای حمایت از خانواده اســت، 

فعال نمایند. 
این قانون بــا تأکید بر حمایت از خانــواده و محور آن 
یعنی دختران امروز و مادران و همسران آینده، با تمرکز 
بر اقدامات قانونــی موثر از آموزش و پرورش تا آموزش 
عالــی با احکام فرهنگی موثر به تایید شــورای نگهبان 
رســید. سخنگوی کمیســیون فرهنگی مجلس شورای 
اســلامی عنوان کــرد: اولویت های این لایحــه اقدامات 
قانونی توســط دســتگاه های متولی اســت. همچنین 
وظایفی بــرای همه دســتگاه ها در خصوص حمایت از 
 ترویج فرهنــگ عفاف و حجــاب در جامعه پیش بینی 

شده است. 
راستینه اظهار کرد: امید می رود با ابلاغ این قانون، ملت 
مؤمن و متدین ما که خانواده را به عنوان رکن حســاس 
تمدنی خود پذیرفته است، با اتحاد، انسجام و همدلی در 
راستای ترویج این قانون به میدان بیایند و کمک کنند 
تا با همدلی بتوانیم مؤلفه های فرهنگی را روز به روز در 

جامعه گسترش دهیم.

پایان عملیات معدن طبس
 پیدا شدن پیکر تمامی کارگران محبوس شده

 

ایسنا- ســخنگوی ســازمان مدیریت بحران کشور از 
پایان عملیات نجات و افزایش شمار جانباختگان حادثه 

معدن طبس به 4۹ نفر خبر داد. 
حســین ظفــری در دربــاره آخرین جزئیــات حادثه 
معــدن طبس گفــت: آخریــن پیکر کارگــران معدن 
در انتهــای کانــال C کشــف و خــارج شــد و به این 
 ترتیــب تعــداد جانباختگان ایــن حادثه بــه 4۹ نفر 

رسید.
وی افزود: با پیدا شــدن پیکر تمــام کارگران محبوس 
شده، عملیات امداد و نجات در این معدن به پایان رسید 
و پیکرها به زودی تحویل خانواده ها می شود. سخنگوی 
ســازمان مدیریــت بحران کشــور ادامــه داد: فرآیند 
علت یابی و کار کارشناسی برای شناسایی مقصرین آغاز 

شده است.

صفحه2

رهبر انقلاب در دیدار پیشکسوتان و فعالان دفاع مقدس و مقاومت تأکید کردند:

امروز جرأت حمله به 
مرزها را ندارند
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رهبرانقلابدردیدارپیشکسوتانوفعالاندفاعمقدسومقاومتتأکیدکردند:

امروز جرأت حمله به مرزها را ندارند
حضرت آیــت ا... خامنــه ای رهبر معظــم انقلاب 
اســلامی صبح روز گذشــته در دیدار هزاران نفر از 
پیشکسوتان و فعالان دفاع مقدس و مقاومت، ضمن 
تبیین دلایــل چرایی آغاز جنــگ تحمیلی، به دو 
عامل »سخن نو« و »جاذبه های« جمهوری اسلامی 
در مقابل نظم فاســد و باطل حاکم بر جهان اشاره 
کردند و گفتند: دفاع مقدس علاوه بر دفاع ارزشمند 
از وطن، دفاع از دین و جهاد فی ســبیل ا... بود که 
اســلام را زنده و ملت ایران را عزیز و روح معنوی را 

در کشور ترویج کرد.
  پیروز نهایی این صحنه، جبهه مقاومت و حزب ا... 

خواهند بود
رهبر انقلاب اســلامی همچنین با اشــاره شــرایط 
کنونی منطقــه و جنایات رژیــم صهیونی در غزه 
و لبنان، مجاهــدت و ایســتادگی نیروهای جبهه 
مقاومت در فلسطین و حزب ا... در لبنان را از جنس 
جهاد فی سبیل ا... در دوران دفاع مقدس خواندند 
و تأکیــد کردند: به رغم حوادث تلخ و جنایات رژیم 
غاصب صهیونــی در غزه، کرانه باختــری و لبنان، 
تاکنــون پیــروز صحنه طرفِ جهاد فی ســبیل ا... 
بوده است و به توفیق الهی پیروز نهایی این صحنه، 

جبهه مقاومت و حزب ا... خواهند بود.
حضــرت آیت ا... خامنــه ای در این دیــدار که به 
مناســبت هفته دفاع مقدس برگزار شــد، ابتدا به 

تبیین چرایی وقوع جنگ ۸ ساله پرداختند.
رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه مخاطب این سخنان 
همگان بخصوص نسل جوان هستند، در تبیین علت 
آغاز جنگ علیه ملت ایران در ســال ۱۳۵۹ گفتند: 
انگیــزه حمله به مرزهای ایــران مخصوص صدام و 
حزب بعث نبود بلکه ســردمداران نظم جهانی آن 
روز یعنی آمریکا و شــوروی و دنباله روهای آنها هم 

انگیزه زیادی برای تهاجم داشتند.
ایشان، دلیل دشــمنی ابرقدرت ها با انقلاب مردمی 
بی نظیــر ایران را غیرقابل تحمل بودن تفکر نوین و 
پیام این انقلاب برای آنها دانســتند و افزودند: علت 
خصومت آنها این بود که انقلاب اسلامی یک فریاد 

صریــح علیه نظم باطل و ویرانگــر حاکم بر جهان 
و نظام ســلطه یعنی تقســیم دنیا به ســلطه گر و 
ســلطه پذیر و تحمیل فرهنگ و نظر سلطه گران به 

سایر کشورها بود.
حضــرت آیــت ا... خامنه ای بــا تأکید بــر اینکه 
سلطه گران نمی توانستند سخن نوی انقلاب اسلامی 
را که برای ملت ها جذاب و قابل توســعه بود تحمل 
کنند، خاطرنشــان کردند: آنها منتظر فرصت حمله 
به ایران بودنــد و صدام که فردی جاه طلب، طماع، 
وقیــح، ظالم و بی ملاحظه بــود این فرصت را برای 
 قدرت هــا مهیــا کرد و بــا تحریک آنها، بــه ایران 

حمله کرد.
 ما همچون اول انقلاب با نظام ســلطه صریحاً 

مخالف هستیم
ایشــان با اشــاره به اظهارات برخی هــا در داخل 
مبنی بر اینکه جمهوری اســلامی بــا همه دنیا بد 
و قهر است، گفتند: اگر مقصود آنها، قطع ارتباطات 
سیاســی و اقتصادی با دنیا اســت کــه به وضوح 
خلاف واقع اســت چرا که امروز با کشــورهایی در 
ارتباط و تعامل هســتیم که نیمی از مردم دنیا در 
آن کشــورها زندگی می کنند، اما اگر منظور از قهر 
بودن، مخالفت با نظم سیاســیِ نظام سلطه است، 
این حرف درســت اســت و ما همچون اول انقلاب 
با نظام ســلطه کــه امروز غربی هــا و در رأس آنها 
آمریــکا قــرار دارد، صریحاً مخالف هســتیم و این 
مخالفت را اعلام می کنیم. رهبر انقلاب اســلامی با 
تأکید بر اینکه امروز به برکت ایســتادگی و حضور 
ملت ایــران در عرصه های مختلف، جرأت حمله به 
مرزهای ایران وجود نــدارد، افزودند: آنها امروز به 
شــکل دیگری مشغول موذی گری و عناد هستند و 
بایــد از بن دندان درک کــرد که علت خصومت ها، 
بهانه هایی همچون انرژی هســته ای و حقوق بشر و 
حقوق زن نیســت بلکه آنها با سخن نوی جمهوری 
اسلامی در مقابل نظم فاسد جهانی مخالف هستند 
و تا وقتی که مردم و نظام اســلامی حرف زور آنها 
را قبــول نکنند این مخالفت ها برطرف نمی شــود 

که البته حــرف زور آنها را قبول هم نخواهیم کرد. 
ایشــان علاوه بر جاذبه سیاسی نظام اسلامی یعنی 
ایســتادگی آن در مقابل نظام غلط جهانی، جاذبه 
معنوی آن یعنی ایمان الهی را هم در جذب ملت ها 
و جوانان کشورهای دنیا و وحشت سلطه گران مؤثر 
دانستند و در بیان بخش دوم از سخنان خود یعنی 
گزارشــی از جنگ گفتند: یک گــزارش از جنگ، 
گزارش توصیفی اســت یعنی بیــان وضعیت ارتش 
دشــمن از جمله تجهیزات و ســازماندهی کامل، 
پشتیبانی مستمر آمریکا و شوروی و اروپا از صدام ، 
انتقال اطلاعات میدان به وسیله آمریکا و تأمین مالی 

از طرف برخی دولت های همسایه.
 عامل اصلی پیروزی در جنگ ایمان و مجاهدت 

بود 
حضرت آیــت ا... خامنــه ای با اشــاره به وضعیت 
نامناســب کشــورمان از لحاظ تجهیزات نظامی و 
ســازمان رزم در ابتدای جنگ، خاطرنشان کردند: 
طبق پیش بینی ها و قواعد عادی و مادی باید طرف 
متجاوز ظرف یک تا چند هفته به تهران می رســید 

اما با گذشــت یک سال، با فتوحات درخشان همان 
نیروهای ما که در اول جنگ کم توان بودند، ضرباتی 
مهلــک به ارتــش مجهز صدام وارد شــد و پس از 
هشت سال هم از مرزهای کشور بیرون رانده شدند 
که عامل اصلی در این پیــروزی ایمان و مجاهدت 

بود.
  دفاع مقدس، انقلاب و اسلام را زنده نگه داشت

ایشــان نوع دیگری از گــزارش جنگ را که مهمتر 
از گزارش توصیفی اســت، گــزارش تبیینی جنگ 
خواندند و با تأکید بر لزوم اطلاع نســل جوان از هر 
دو نوع گزارش جنگ، گفتند: بر اساس این گزارش، 
جنــگ فقط برای دفاع از وطن نبــود البته دفاع از 
وطن، یک ارزش اســت اما مســئله جنگ، بالاتر از 
این ارزش یعنی دفاع از اســلام و عمل به دســتور 
 قــرآن بود که به آن در ادبیات اســلامی، جهاد فی 

سبیل ا... گفته می شود.
رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه دفاع مقدس، انقلاب 
و اســلام را زنده نگه داشــت و با عزیز کردن ملت 
ایران، روح معنویت را در کشور ترویج کرد، افزودند: 

بر همین اساس سراسر جبهه ها تبدیل به عبادتگاه 
و دعا و توسل و گریه های نیمه شب و خدمات بی ریا 

شد.
  همه تلاش کنند فلسطین و مسجدالاقصی را به 

صاحبان اصلی آن بازگردانند
حضرت آیــت ا... خامنه ای خاطر نشــان کردند: با 
وجــود چنین روحیه ای بود که برغم ســختی های 
زیادی که ملت ایران در جنگ هشت ساله متحمل 
شد، خداوند متعال عزت و نصرت و پیروزی خود را 

شامل حال این ملت کرد.
رهبر انقــلاب در ادامــه، وقایع کنونی فلســطین 
و لبنــان را از جنس وقایــع دوران دفاع مقدس و 
مصداق جهاد فی ســبیل ا... خواندند و گفتند: یک 
کشور اسلامی یعنی فلسطین به دست خبیث ترین 
کفّار عالم غصب شــده و حکم قطعی و شرعی این 
است که همه تلاش کنند فلسطین و مسجدالاقصی 

را به صاحبان اصلی آن بازگردانند.
حضرت آیت ا... خامنــه ای افزودند: حزب ا... لبنان 
کــه به خاطر غزه ســینه خود را ســپر کرده و در 
معــرض حوادث تلخ قرار می گیــرد، در حال جهاد 
فی سبیل ا... است. ایشان با اشاره به شباهت دیگر 
این نبرد با جنگ هشــت ساله تحمیلی، گفتند: در 
این نبرد دشمن کافر و خبیث از بیشترین تجهیزات 
برخوردار اســت و آمریکا نیز پشت سر او قرار دارد 
و ادعــای آمریکایی هــا مبنی بر اینکــه از اقدامات 
صهیونیست ها اطلاعی ندارند و دخالتی در موضوع 

ندارند، خلاف واقع است.
  طرف پیروز، مجاهد فی سبیل ا... یعنی مقاومت 

فلسطین و حزب ا... لبنان است
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به برخورداری دشمن 
صهیونیســتی از پول، ســلاح و تبلیغــات جهانی، 
گفتند: تجهیــزات و امکانات طرف مؤمن و مجاهد 
بسیار ناچیزتر از طرف مقابل است اما طرف پیروز، 
مجاهد فی ســبیل ا... یعنی مقاومت فلســطین و 

حزب ا... لبنان است.
حضرت آیت ا... خامنــه ای دلیل پیروز بودن جبهه 

مقاومت را اقدامــات جنایتکارانه رژیم صهیونی در 
کشــتار وسیع بیگناهان و زنان و کودکان و بمباران 
مدارس و بیمارستان ها دانستند و افزودند: اگر رژیم 
صهیونی توانسته بود نیروهای مبارز را چه در غزه و 
کرانه باختری و چه در لبنان شکست دهد، احتیاج 
به این شکل از جنایت برای تظاهر به غلبه و برتری، 

نداشت.
  پیروزی نهایی نیز از آنِ جبهه مقاومت خواهد 

بود
ایشــان ضربات وارد شــده به نیروهــای مقاومت 
و شــهادت عناصر مؤثــر و ارزنده حــزب ا... لبنان 
را خســارتی برای این گروه قهرمان دانســتند اما 
افزودند: این موارد خسارتی نیست که حزب ا... را از 
پا درآورد چرا که استحکام سازمانی و نظامی حزب 

ا... و اقتدار آن بسیار بالاتر از اینها است.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: جبهه مقاومت تا 
امروز پیروز بوده و به توفیق الهی پیروزی نهایی نیز 

از آنِ این جبهه خواهد بود.
حضرت آیــت ا... خامنه ای بخش پایانی ســخنان 
خــود را به یک تذکر مهم در مورد مســایل داخلی 
اختصــاص دادند و با تأکید بــر اینکه رزمندگان و 
مجاهدان ما برای جلوگیری از برافراشــته شــدن 
پرچم دشــمن در مرزهای کشــور، جــان خود را 
فــدا و خانواده هایشــان را داغدار کردنــد، گفتند: 
بــا وجود ایــن فداکاری ها، ملت ایــران نمی پذیرد 
 کــه پرچم هــای نفــوذ فرهنگی و ســبک زندگی 
دشمن و وسوســه های خصمانه آن به وسیله افراد 
نفــوذی و فریب خورده در کشــور و دســتگاه های 
مختلف برافراشته شود. ایشان مسئولان بخش های 
مختلف به خصوص وزارت آموزش و پرورش، وزارت 
علوم، وزارت بهداشــت، مطبوعات و صداوســیما را 
به مراقبــت در مقابل نفوذ توصیــه مؤکد کردند و 
افزودند: باید با هوشــیاری کامل اجازه نداد دشمنِ 
شکســت خورده از رزمندگان ما در مرزها، در داخل 
کشور بتواند با انواع ترفندها و حیله ها کار و توطئه 

خود را پیش ببرد.

صداوسیما- مسعود پزشــکیان، رئیس جمهــور کشورمان در 
هفتاد و نهمین نشســت ســالانه مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد گفت: امیدوارم که موضوع مهم این اجلاس، یعنی صلح، 
توسعه پایدار و کرامت انســانی افقی روشن در برابر نسل های 

کنونی و آینده بگشاید.
وی افزود: ســال گذشــته، رئیس جمهور خدمتگذار کشــورم، 
ابراهیم رئیســی از همین سخنگاه با شما سخن گفت. او در راه 

خدمت به مردم ایران شهید شد. 
  مردم ما در انتخاب من به شعار محوری وفاق ملی رأی دادند

پزشکیان تأکید کرد: من اینک برای اولین بار از جایگاه ریاست 
جمهوری اســلامی ایران با شما ســخن می گویم. مردم ما در 

انتخاب من به شعار محوری وفاق ملی رأی دادند.
رئیس جمهور افزود: این شــعار منطبق بر دستور خدای تبارک 
و تعالــی در قرآن کریم اســت. مطابق آموزه هــای قرآن: در 
آفرینش، انسان ها همگی از یک ریشه اند. پیامبران آمده اند که 
اختلافات را بر مبنای کتاب حل و فصل کنند. انسان ها اختلاف 
 نمی کننــد مگر آنکه زیاده طلبی و تمامیت خواهی آنان را از راه 

حق دور کند.
وی در ادامــه گفت: امام علی )ع( خطاب به یکی از فرمانداران 
می فرمایــد: با تمام وجود به مردم مهر بورز، محبت کن و لطف 
خود را شــامل حال آنان بگردان، مبادا با مردمان تحت فرمان 
خویش با نامهربانی و خشــونت برخورد کنــی؛ زیرا مردم دو 

دسته اند: یا برادر دینی تو هستند و یا در خلقت با تو برابرند.
پزشکیان تأکید کرد: رسالت همه پیامبران استقرار و گسترش 
حق و عدالت در جامعه بین همه انسان ها به دور از رنگ، نژاد، 

جنسیت و زبان بوده است.
وی خاطرنشــان کرد: صلح و امنیت در جهان مستقر نخواهد 
شــد، مگر اینکه حقوق همه انســان ها، جوامــع و ملت ها در 
چارچوب عدالت و انصاف رعایت شــود. اکنون سؤال اینجاست 
کــه آیا علت جنگ و خونریزی کــه در دنیای امروز در جریان 
است؛ غیر از این اســت که متجاوزی به حقوق دیگران تجاوز 
کرده، حقوق ملتی را نادیده گرفته، تبعیض و نابرابری را اعمال 
نموده، گروهی را در ضعف و عقب ماندگی نگه داشــته و حق و 

حقوق دیگران را نادیده انگاشته است؟
پزشــکیان افزود: تا زمانی که بی عدالتــی؛ ظلم؛ زیاده خواهی؛ 
فقر و جهل در منطقه ای حاکم باشــد؛ جنگ و خونریزی ادامه 
خواهد داشــت. ما تا به ریشه های این نابســامانی ها نپردازیم، 
نمی توانیم آینده فرزندانمان را از تاریکی و نابودی نجات دهیم.

وی تأکیــد کرد: من با برنامه ای مبتنی بر »اصلاحات«، »وفاق 
ملی«، »تعامل ســازنده با جهان« و »توســعه اقتصادی«، وارد 
کارزار انتخابات شدم و موفق شدم اعتماد هموطنانم را در پای 

صندوق های رأی جلب نمایم.

مســعود پزشــکیان در ادامه گفت: من قصد دارم بنیان هایی 
اســتوار برای ورود کشــورم بــه عصر جدیــد و نقش آفرینی 
ســازنده و مؤثر در نظــام در حال ظهور جهانــی پایه گذاری 
 کنــم، موانــع و چالش هــا را برطــرف کنــم و مناســبات 
کشــورم را بر اســاس ملزومــات و واقعیت های دنیــای امروز 

سازماندهی نمایم.
  جامعه جهانی باید فوراً خشونت را متوقف کند

رئیس جمهور کشــورمان تأکید کرد: مردم جهان در یک سال 
گذشــته، ماهیت رژیم اسرائیل را دیده اند؛ دیده اند سردمداران 
ایــن رژیم چگونه جنایت می کننــد و در یازده ماه بیش از ۴۱ 
هزار مــردم بی گناه را در غزه به خاک و خون کشــیده اند که 
 بیشــتر زنان و کودکان بیگنــاه بوده اند؛ ولی به نسل کشــی، 
کودک کشی، جنایت جنگی و تروریسمِ دولتی می گویند »دفاع 
مشــروع«! به بیمارســتان و مهدکودک و مدرســه می گویند 
»هدف مشــروع نظامی«، بــه مردم آزادیخواه و شــجاعی که 
در غرب و شرق جهان به نسل کشــی آن ها اعتراض می کنند، 
می گویند »یهودســتیز!«، به مردم مظلومــی که پس از هفت 
 دهه اشــغال و تحقیر، علیــه آنها به پا خاســته اند می گویند 
»تروریست!« ولی این اسرائیل است که دانشمندان، دیپلمات ها 
و مهمانان ما را در سرزمین ما ترور کرده و از داعش و گروه های 
تروریســتی پنهان و آشکار حمایت کرده است؛ در مقابل ایران 
از جنبش های آزادی بخش و مردمی حمایت کرده اســت، که 
چهار نسل اســت قربانی جنایات و استعمارگری رژیم اسرائیل 

بوده اند.
وی تأکیــد کــرد: ما در کنار مردم کشــورهای شــما، که در 
خیابان ها علیه اقدامات اسرائیل تظاهرات می کنند، ایستاده ایم 

و جنایت علیه بشریت را محکوم می کنیم.
پزشــکیان گفت: جامعه جهانی باید فوراً خشــونت را متوقف 
کند و هرچه زودتر آتش بسی دائمی برقرار گردد و وحشیگری 
دیوانه وار اســرائیل در لبنان، پیش از آنکه منطقه و جهان را به 

آتش بکشاند، متوقف شود.
  مردم فلسطین در یک همه پرسی سراسری، آینده خود را 

تعیین کنند
وی در ادامه خاطرنشــان کرد: رژیم اســرائیل در غزه شکست 
خورده اســت و با جنایت و وحشیگری و تلاش برای گسترش 

جنگ نمی تواند افسانه شکست ناپذیری خود را بازسازی کند.
وی گفت: طبیعی اســت که جنایات کور و تروریستی چند روز 
گذشــته و تجاوز گسترده علیه لبنان، که هزاران انسان بی گناه 
را به خاک و خون کشیده است، بی پاسخ نمی ماند و مسئولیت 
عواقب آن با دولت هایی است که در برابر تلاش های بین المللی 
برای پایان دادن به این فاجعه وحشتناک می ایستند و هنوز نام 

خود را مدافع حقوق بشر می گذارند.

پزشکیان تأکید کرد: تنها راه پایان دادن به کابوس هفتاد ساله 
ناامنی در غرب آسیا و جهان، بازگرداندن حق تعیین سرنوشت 

مردم فلسطین است.
وی در ادامه افزود: پیشنهاد می کنیم که تمامی مردم فلسطین، 
چه کسانی که اکنون در سرزمین مادریشان حضور دارند و چه 
آنهایی که مجبور به ترک خانه و کاشــانه شده اند، در یک همه 

پرسی سراسری، آینده خود را تعیین کنند.
  ایران هرگز آغازگر هیچ جنگی نبوده است

رئیس جمهور کشورمان گفت: ما معتقدیم با چنین سازوکاری 
می توان به صلحی پایدار رســید. تنها از این طریق اســت که 
مســلمان، یهودی و مســیحی می توانند در ســرزمینی واحد 
 و در آرامــش و به دور از نژادپرســتی و آپارتایــد در کنار هم 

زندگی کنند.
پزشــکیان گفت: به تاریخ معاصر منطقه نگاه کنید! ایران هرگز 
آغازگر هیچ جنگی نبوده و تنها در برابر تجاوز دیگران قهرمانانه 

از خود دفاع نموده و متجاوزان را پشیمان ساخته است!
وی خاطرنشان کرد: ایران، سرزمین هیچ ملتی را اشغال نکرده 
اســت؛ چشم به منابع هیچ کشوری نداشته است؛ و بارها برای 
ایجــاد صلح و ثبــات پایدار در منطقه طرح هــای گوناگون به 

همسایگان و مجامع بین المللی پیشنهاد داده است.
رئیس جمهور کشــورمان در ادامه گفت: مــا از ضرورت اتحاد 
منطقه و تشــکیل یک »منطقه قوی« سخن گفته ایم. »منطقه 

متحد و قوی« بر چند اصل استوار است.
وی افــزود: اول اینکه بپذیریم همســایه هســتیم و به لطف 
همســایگی همواره در کنــار هم باقی خواهیــم ماند. حضور 
قدرت های خارجی در منطقه موقتی و منشــأ بی ثباتی اســت. 
توســعه و پیشرفت ما و شما به یکدیگر گره خورده است. برون 
سپاری امنیت به کشورهای فرامنطقه ای به سود هیچ یک از ما 
نیست. وی گفت: دوم اینکه نظم جدید منطقه باید فراگیر و به 
سود همه همسایگان باشد. نظمی که منافع تک تک کشورهای 

همسایه را تأمین نکند، نمی تواند پایدار باشد.
وی در ادامه افزود: ســوم اینکه کشــورهای همســایه و برادر 
نباید منابع ارزشــمند خود را در جهت رقابت های فرسایشــی 
و مســابقه تسلیحاتی هدر دهند. منطقه ما از جنگ، تنش های 
 فرقه ای، تروریسم و افراط گرایی، قاچاق مواد مخدر، کمبود آب، 
بحران پناهندگان، تخریب محیط زیســت و مداخلات خارجی 

رنج می برد.
  تنها می توانیم به مردم و توانمندی های بومی خود متکی 

باشیم
پزشــکیان خاطرنشــان کــرد: مــا می توانیم با هــم به این 
 چالش های مشــترک، برای تأمین آینده بهتر نسل های بعدی 

رسیدگی نمائیم.

پزشــکیان تأکید کرد: من رئیس جمهور کشــوری هستم که 
در تاریخ معاصر خود بارها در معرض تهدید، جنگ، اشــغال و 
تحریم قرار گرفته اســت. هیچگاه دیگران به کمک ما نیامده، 
بــه اعلام بی طرفی ما اعتنایی نکــرده و حتی به کمک متجاوز 
آمده اند. ما به تجربــه آموخته ایم که تنها می توانیم به مردم و 

توانمندی های بومی خود متکی باشیم.
وی خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی ایران مصمم به تأمین و 

تضمین امنیت خود است، نه ایجاد ناامنی برای دیگران.
  ایران از هرگونه راه حل صلح آمیز حمایت می کند

وی افــزود: ما خواهان صلح برای همه هســتیم و با هیچکس 
ســر جنگ و دعوا نداریم. ما خواســتار صلــح و امنیت پایدار 
بــرای مردم اوکراین و روســیه هســتیم. جمهوری اســلامی 
ایــران ضمن مخالفــت با جنگ و تأکید بر لزومِ توقفِ ســریع 
درگیری هــای نظامی در اوکراین، از هرگونه راه حل صلح آمیز 
 حمایــت می کند و معتقد اســت تنها از طریــق گفت وگو این 

بحران خاتمه می یابد.
پزشــکیان گفت: در جهان به هم پیوســته کنونــی امنیت و 
منافع یک کشور با نابودی امنیت و منافع دیگران هرگز تأمین 
نخواهد شــد. ما نیازمند نگاهی جدید برای حل مسائل جهانی 
هستیم. چنین نگاهی می بایست به جای تهدیدها بر فرصت ها 
تمرکز کند. بر مبنای همین منطق تعاملی می توان فرصت های 

جدیدی برای همکاری پدید آورد.
وی افــزود: ایران و قدرت های جهانی با نگرشــی فرصت محور 
به برجام دســت یافتند و ما در برابر شناســایی حقوق ایران و 
رفع تحریم ها، بالاترین ســطح از نظارت ها در حوزه هســته ای 
را پذیرفتیــم. خروج یکجانبه ترامپ از برجام نشــانگر دیدگاه 
تهدید محور در عرصه سیاســی و نــگاه قدرت محور در عرصه 

اقتصادی بود.
  ما آماده تعامل با اعضای برجام هستیم

وی تأکیــد کرد: تحریم های یکجانبه مــردم را هدف قرار داده 
 و در پــی نابــودی بنیان هــای اقتصادی ایران اســت. هدف، 

امنیتی سازی ایران است و نتیجه آن، ناامنی همگان.
پزشــکیان خاطرنشــان کرد: سیاست فشــار حداکثری زمانی 
علیــه ملت ایران به کار گرفته شــد که ایران به گواهی آژانس 
 بین المللــی انرژی هســته ای، به تمامی تعهداتــش در برجام 

پایبند بود.
وی در ادامــه گفــت: مــا آمــاده تعامل بــا اعضــای برجام 
 هســتیم. اگــر تعهــدات برجامی به طــور کامل و با حســن 
نیت اجرا شود، می توان در مورد دیگر مسائل هم وارد گفت وگو 

شد.
رئیس جمهــور کشــورمان خطاب به مردم آمریــکا گفت: این 
ایران نیســت که در کنار مرزهای شــما پایگاه نظامی ساخته 

اســت. ایران نیســت که کشور شــما را تحریم کرده و مانع از 
روابط تجاری شــما با جهان شده اســت. ایران نیست که مانع 
از دسترســی شما به دارو می شــود. این ایران نیست که مانع 
دسترســی شــما به نظام بانکی و پولی جهان شــده است. ما 
نیستیم که سران ارتش شما را ترور کرده ایم، بلکه آمریکاست 
که عزیزترین ســردار نظامی ایران را در فــرودگاه بغداد ترور 

کرده است.
  تحریم ها، سلاحی مخرب و غیرانسانی هستند

وی افزود: پیام من به همه دولت هایی که راهبردی غیرسازنده 
در قبال ایران در پیش گرفته اند این اســت که از تاریخ درس 
بگیریــم. ما می توانیم از ایــن محدودیت ها فراتر رویم و دوران 
جدیدی را آغاز کنیم. این دوران جدید با به رسمیت شناختن 
دغدغه هــای امنیتی ایران و هم چنین کار مشــترک بر ســر 

مسئله های مشترک شروع می شود.
پزشکیان گفت: تحریم ها، سلاحی مخرب و غیرانسانی هستند 

که با هدف فلج کردن اقتصاد کشور اعمال می شوند.
وی در ادامــه خاطرنشــان کــرد: محرومیت از دسترســی به 
داروهای حیاتی، یکــی از دردناک تریــن پیامدهای تحریم ها 
 اســت که جان هــزاران انســان بیگناه را به خطــر می اندازد. 
این اقدام، نه تنها نقض آشــکار حقوق بشر، بلکه جنایتی علیه 

بشریت است.
وی تأکید کرد: ملت ما، در طول ســال های گذشته، با تحمل 
سختی های فراوان ناشــی از تحریم ها، نشان داده است که در 
برابر ظلم و ســتم ایستادگی می کند. اگرچه زخم های ناشی از 
تحریم ها بر پیکره جامعه ما عمیق اســت، امــا مواجهه با این 
تجربه تلخ، ما را به ملتی قوی تر، با اراده ای پولادین و خودباور 

تبدیل کرده است.
پزشکیان گفت: ایران آمادگی دارد برای ساختن دنیایی بهتر با 
قدرت های جهان و همسایگانش، مراودات اقتصادی، اجتماعی، 

سیاسی و امنیتی مؤثر و از جایگاه برابر داشته باشد.
وی خاطرنشان کرد: پاسخ مناسب به چنین پیامی که از ایران 
صادر می شــود، اعمال تحریم های بیشــتر نیست، بلکه اجرای 
تعهــدات قبلی در رفــع تحریم ها برای بهبود واقعی شــرایط 
اقتصادی مردم ایران است و زمینه سازی برای توافق های بیشتر.

رئیس جمهور کشورمان در پایان گفت: من امیدوارم این صدا از 
ایران امروز به خوبی شنیده شود.

پزشکیاندرمجمععمومیسازمانملل:

مردمجهاندریکسالگذشته،ماهیترژیماسرائیلرادیدهاند

ایرنا- ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت امورخارجه گفت: 
ایران از حامیان جدی تقویــت گفت وگوها و همکاری های 
دســته جمعی در حوزه خلیج فارس به منظور گســترش 
و تنوع مناســبات ســازنده و همکاری هــای جمعی میان 

کشورهای منطقه است.
ســخنگوی وزارت امورخارجه در خصوص احتمال برگزاری 
نشست وزرای خارجه ایران و ۸ کشور حاشیه خلیج فارس 
در حاشیه مجمع عمومی سازمان ملل متحد اظهار داشت: 
دیدار با مقامات عالی و ارشد کشورهای حوزه خلیج فارس 
در برنامه کار رئیس جمهور و وزیر امور خارجه کشــورمان 
در حاشــیه اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل متحد قرار 
داشــت. وی ادامه داد: برخی از ایــن دیدارها و گفت وگوها 

انجام شده اســت و در ادامه نیز منطبق با برنامه ریزی های 
انجام شــده و متناســب با زمان فشــرده ای که در اختیار 
هیئت ها هست، برخی دیگر از ملاقات ها و گفت وگوها ادامه 

پیدا خواهد کرد.
کنعانی تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران از برگزاری چنین 
نشستی در راستای تقویت و تحکیم همکاری های مشترک و 
دسته جمعی میان کشورهای حوزه خلیج فارس استقبال و 
حمایت می کند. برگزاری چنین نشستی مستلزم توافق همه 
 کشــورهای حوزه خلیج فارس و هماهنگی های لازم میان 
آنها اســت. سخنگوی دســتگاه دیپلماســی تصریح کرد: 
جمهوری اسلامی ایران از حامیان جدی تقویت گفت وگوها 
و همکاری های دسته جمعی در حوزه خلیج فارس به منظور 

گسترش و تنوع بخشی به مناسبات سازنده و همکاری های 
جمعی میان کشورهای منطقه است.

تســنیم- محمدرضا عارف، معــاون اول رئیس جمهور در جلســه 
هیئت دولت با قدردانی از وزرای کشــور، بهداشــت درمان و آموزش 
پزشــکی، جمعیت هلال احمر و ســازمان مدیریت بحران کشــور، 
استانداری خراسان جنوبی در رسیدگی به مصدومان و عملیات امداد 
ونجات در حادثه معدن طبــس تصریح کرد: پس از وقوع این حادثه 
هماهنگی های بسیار خوبی بین همه دستگاه ها مربوطه به عمل آمده 
اســت که باید این تلاش ها ادامه یابد و همچنین به تمامی مســائل 
خانواده های جانباختگان و مصدومان رســیدگی و مشکلات آنان حل 

شود.
 وی ادامــه داد: وزرای صنعت، معدن و تجــارت و تعاون، کار و رفاه 
اجتماعــی پس از بررســی های دقیق و کارشناســانه ظرف حداکثر 
دو هفتــه علل بــروز ایــن حادثه را هر چه ســریعتر در گزارشــی 

تدویــن کنند و در صورت کوتاهی، ســهل انــگاری و یا علل طبیعی 
بــا خاطیان احتمالی این حادثه برخورد شــود و اگــر علل طبیعی و 
نشــت گاز عامل اصلی بروز حادثه ریزش معدن شناخته شود، نه تنها 
معدن طبس بلکه هر یک از بیش از 220 معدن فعال در کشــور که 
 اســتاندارد های لازم را ندارند، بسته شوند چرا که جان انسان ها بسیار 

شریف و مهمتر است.
معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید تمامی مســائل ایمنی 
و آســیب های محیط کار در کشــور نظارت جدی شود، تصریح کرد: 
متأسفانه این بازرسی ها و نظارت ها جدی گرفته نمی شود و با خاطیان 
برخوردهای لازم نمی شــود و ایمن سازی معادن به ویژه معادن زغال 
ســنگ به دلیل وجود گاز متان اهمیت اساسی دارد و باید فضای این 

معادن برای کارگران زحمت کش امن شود.

سخنگویوزارتامورخارجه:

ایرانحامیجدیهمکاریهایدستهجمعیدرحوزهخلیجفارساست
معاوناولرئیسجمهور:

باخاطیاناحتمالیحادثهمعدنطبسبرخوردشود



رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل و ایمنی و ترافیک 
شهرداری صدرا:

 ناوگان حمل و نقل عمومی صدرا افزایش یافت

طبــق اعلام رئیس ســازمان مدیریــت حمل و نقل و ایمنــی و ترافیک 
شــهرداری صدرا، همزمان با بازگشــایی مدارس، ۶ دســتگاه اتوبوس و 

مینی بوس به ناوگان حمل و نقل عمومی این شهر اضافه شد.
جهان پور رستم پور، رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل و ایمنی و ترافیک 
شــهرداری صدر در این رابطه گفت: با توجه به آغاز مهرماه و شروع سال 
تحصیلی و افزایش تردد، به منظور رفاه حال شــهروندان و دانش آموزان، 
شهرداری صدرا تعداد ۴ دستگاه اتوبوس و ۲ دستگاه مینی بوس از بخش 

خصوصی اجاره و به ناوگان حمل و نقل عمومی اضافه کرد.
وی با اشــاره به رفت و آمد زیاد شــهروندان از، مهرماه به بعد همچنین 
با توجه بــه آغاز فصل علم و دانش بیان کرد: بــه همین دلیل در تلاش 
هستیم با افزایش ناوگان عمومی به تردد شهروندان خصوصا دانش آموزان 

تسهیل ببخشیم.
رســتم پور در پایان گفت: با پیشنهاد شــهردار و مصوبه شورای اسلامی 
شــهر صدرا، از ابتدای ســال جاری ناوگان حمل و نقــل عمومی رایگان 

اعلام شده است.

با حکم سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید؛ 
»جعفر زاهدی دره شوری« سرپرست شرکت عمران 

صدرا شد

 شــهرام ملکی سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید، جعفر زاهدی را 
به عنوان سرپرســت شرکت عمران شــهر جدید صدرا منصوب کرد. لازم 
به ذکر اســت پیش از مهندس جعفر زاهدی دره شوری در مراسمی که با 
حضور عضو هیئت مدیره شــرکت عمران شــهرهای جدید در شهر صدرا 
برگزار شــد، به عنوان عضو هیئت مدیره این شــرکت منصوب شده بود 
همچنین زاهدی پیش از این مســئولیت مدیرکل اداره راه و شهرســازی 

استان فارس را عهده دار بوده است.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای فارس:
دو سد در فارس در دست احداث هستند

 
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای فارس با بیان اینکه دو ســد در استان 
فارس در دســت احداث هستند، از پیشــرفت فیزیکی ۷۷ درصدی سد 

نرگسی خبر داد.
ســیاوش بدری گفت: هم اکنون دو سد نرگســی و کوار در استان فارس 
در دست احداث هستند که کارفرمای سد کوار شرکت آب و نیرو وابسته 
به وزارت نیرو اســت و کارفرمای آن ما نیستیم. وی افزود: سد نرگسی در 
منطقه بالاده کازرون دارای پیشــرفت ۷۷ درصد فیزیکی اســت که برای 
تکمیل آن ۱۵۰۰ الی ۱۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز است. بدری، 
زمان بهره برداری این ســد را ســال آبی ۱۴۰۵- ۱۴۰۴ به شرط تأمین 
اعتبار اعلام کرد و در خصوص دیگر سدهای استان گفت: سد تنگ سرخ 
شیراز در دست مطالعه است و هنوز عملیات اجرایی آن آغاز نشده است.

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای فارس در خصوص سد پارسیان ممسنی 
نیز گفت: عملیات اجرایی این سد هم آغاز نشده است و بحث احداث آن 
بر روی رودخانه فهلیان مطرح است ولی به طور کلی احداث این سد مورد 

مناقشه سه استان است.
وی با بیان اینکه هم اکنون ۹ ســد در حال بهره برداری در ســطح استان 
داریم، مهم ترین و بزرگترین سد استان را سد درودزن اعلام کرد و افزود: 
حجم کل سد درودزن ۹۹۳ میلیون متر مکعب و حجم کل سلمان فارسی 

۹۷۰ میلیون متر مکعب است.
بــدری بیان کرد: حجم امروز آب ســد درودزن ۵۱۴ میلیون متر مکعب 
اســت که از این مقدار ۳۳۰ میلیون متر مکعب حجم مفید اســت و تنها  

۱۸۰ میلیون متر مکعب آب برای برنامه ریزی جهت مصرف داریم.

افتتاح مدرسه ابتدایی خیرساز در صدرا  

مدرسه ابتدایی خیر ســاز »طباطبایی« با حضور برخی از اعضای شورای 
شــهر، نمایندگان خیر، مدیــر کل آموزش و پرورش ناحیه ۲ شــیراز و 
رئیس سازمان نوســازی مدارس اســتان فارس در صدرا گشایش یافت. 
روح ا... شــجاعیان، رئیس شــورای اســلامی شــهر صدرا با قدردانی از 
خانواده طباطبایی در این باره گفت: این آموزشــگاه ابتدایی شش کلاسه 
با ســرمایه گذاری ۱۰ میلیارد تومان از ســوی خیر نیک اندیش محمود 
طباطبایی در مدت کوتاه ۸ ماه از زمان کلنگ زنی احداث شده است. وی 
افزود: با جمعیت فعلی، شهر صدرا به ۲۲ مدرسه به ویژه مدارس استثنایی 
و هنرستان نیاز دارد و اخیراً نیز یکی دیگر از خیرین که واحد صنعتی اش 
در صدرا مستقر است، قول ساخت ۵ مدرسه در شهر صدرا را داده است. 

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز:
خانواده  معظم شهدا میراث داران انقلاب اسلامی 

هستند

شــهرداری شیراز به مناسبت گرامیداشت چهل و چهارمین سالگرد هفته 
دفاع مقدس طی مراســمی در سازمان مدیریت پســماند از خانواده های 

شهدای سازمان قدردانی کرد.
رئیس ســازمان مدیریت پســماند شهرداری شــیراز به همراه جمعی از 
مســئولان سازمان با خانواده معظم شهیدان ســازمان قاسم کشاورزی و 
. پناهیان در این مراســم گفت:  رجب حســن زاده دیدار وگفت وگو کردندٌٌ
خانواده  معظم شــهدا مایــه افتخار جامعه، میراث داران انقلاب اســلامی 
و ســرمایه های معنوی کشــور عزیزمان به شــمار می روند و خدمت به 

خانواده های آن ها افتخاری بسیار بزرگی برای ما محسوب می گردد. 
وی افــزود: دیدار با خانواده های شــهدا موجب تجدیــد روحیه و حس 
مســئولیت پذیری برای خدمت به مردم اســت و تکریــم از آنان وظیفه 
همه خدمتگزاران می باشــد و امیدواریم بتوانیم با پاسداشت یاد و خاطره 

شهیدان رهرو صدیق راه آن ها باشیم.

شتاب بخشی به روند اجرای  زیرساخت های ناحیه 
صنعتي خفر

در جلسه مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس با فرماندار شهرستان 
خفر بر تسریع در آماده سازي زیرساخت هاي ناحیه صنعتي خفر تأکید شد.

مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس در این جلسه با اشاره به 
اقدامات انجام شــده در یک ســال اخیر به منظور شــتاب بخشي به روند 
اجراي پروژه هاي زیرساختي در ناحیه صنعتي خفر گفت: یکي از مهم ترین 
اولویت هاي فني این شرکت در سال جاري آماده سازي این شهرک صنعتي 
براي واگذاري به ســرمایه گذاران است. سید مسعود عظیمي با بیان اینکه 
ناحیــه صنعتي خفر۴۰هکتار مســاحت دارد گفت: فاز نخســت عملیاتي 
این شــهرک صنعتي به مســاحت ۲۰هکتار در دست آماده سازي و اجراي 
پروژه هاي زیرســاختي است. وي افزود: پروژه شبکه داخلي برق و روشنایي 
معابر ناحیه صنعتي خفر با اعتبار ۶میلیارد تومان اجرا و پروژه شبکه داخلي 
آب نیــز با پیش بیني ۳میلیارد تومان اعتبــار در مرحله مناقصه قراردارد. 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس افزود: پیش از این نیز حفاري 
چاه آب و خط انتقال مربوط به آن انجام شده است. عظیمي با تأکید بر اینکه 
راه اندازي شهرک و ناحیه صنعتي در یک منطقه سبب هدایت  سرمایه ها 
به ســمت اشتغال و تولید و در نتیجه  تحرک اقتصادي آن منطقه مي شود 
گفت: براي راه اندازي یک شــهرک یا ناحیه صنعتي باید همه دستگاه هاي 
اجرایي و خدمات رسان پاي کار بیایند نیاز است حمایت هاي ویژه  اي براي 

شتاب بخشي به روند ایجاد زیرساخت ها انجام شود.

احتمال خشکسالی و کاهش چشمگیر بارندگی در پاییز سال۱۴۰۳

 روزهای آفتابی در پهنه فارس

علی نیری، رئیس اداره گردشــگری و امور زیارتی ســازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی شهرداری شــیراز با تأکید بر 
هم افزایی مســئولان متولی اســتان در حوزه گردشــگری 
در اقــدام به ثبت جهانی مجموعــه زندیه، گفت: همزمان با 
هفته گردشــگری و فرا رســیدن پنجم مهر ماه روز جهانی 
گردشــگری، فعالان حوزه میراث فرهنگی و دســتگاه های 
متولی به جهت تشــکیل کارزار ثبت جهانی مجموعه زندیه 

اقدام کنند. 
وی اظهار کرد: یکی از راهکارهای جذب گردشگر به ویژه در 
حوزه بین الملل آثاری است که به عنوان ثبت جهانی از آن ها 
یاد می شــود و می توان گفت بخش عظیمی از گردشــگران 
حرفه ای بازدید از آثار ثبت شــده جهانی را به عنوان اولویت 
بازدید خود قرار می دهند. وی افزود: شــیراز و استان فارس 
از دیرباز تاکنون، خاســتگاه و مقصد اصلی گردشگران بوده 
اســت و با بیشترین آثار جهانی و ملی ثبت شده ای که دارد 
می توان از این موضوع به عنوان یک برند استفاده کرد. رئیس 

اداره گردشگری و امور زیارتی سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری شــیراز، تصریح کرد: یکی از آثار تاریخی 
که در شهر شــیراز به عنوان گنجینه ای از آثار همواره مورد 
توجه گردشــگران بوده اســت، مجموعه زندیه اســت که از 
منظر اقتصادی، شهرسازی و هم از منظر تعاملات اجتماعی، 
فرهنگی و مذهبی کارکردهای بســیار ارزشمندی داشته و 
دارد. اما متأســفانه تاکنون این مجموعه ارزشــمند به ثبت 

جهانی نرسیده است. 
نیری خاطر نشــان کرد: حوزه گردشــگری شهرداری شیراز 
طی سال های گذشته در چند نوبت کمپین “ ثبت مجموعه 
وکیــل الرعایــا” را راه انــدازی کــرد و در نمایشــگاه های 
گردشگری ســال ۹۹ و ۱۴۰۲ که به میزبانی شیراز و تهران 
برگزار شد، با راه اندازی این کمپین بسیاری از وزرا، معاونین 
و همکاران حوزه میراث و گردشــگری کشور این کمپین را 

امضا و حمایت کردند.
وی ادامــه داد: موضوعی که وجود دارد این اســت که ثبت 

مجموعه زندیه باید به عنوان مطالبه ای ملی از سوی فعالان 
حوزه گردشگری و فعالین حوزه رسانه بر روی آن کار شود و 
انتظار داریم با مشارکت همه فعالان این حوزه و مطالبه گری 
گســترده ای که شکل می گیرد، پرونده ثبت جهانی مجموعه 
زندیه برای سال آینده در دســتور کار یونسکو قرار گیرد تا 
این مجموعه تاریخی ارزشــمند همچون مجموعه هگمتانه 

ثبت جهانی شود.
رئیــس اداره گردشــگری و امور زیارتی ســازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشــی شهرداری شیراز اضافه کرد: سازمان در 
پیشبرد این موضوع در حوزه تولید محتوا به صورت مکتوب 
و رســانه ای تلاش بسیاری داشــته، و این روند نیز هنوز در 
جهت معرفی بیشــتر مجموعه زندیه ادامه دارد. نیری اظهار 
کرد: برگزاری دوره های متعدد شــیراز شناســی و شــیراز 
پژوهی، برگزاری تورهای گردشــگری با محوریت مجموعه 
زندیه، برگزاری بیش از هزار تور به صورت حرفه ای در سال 
جاری به جهت آشــنایی و بازدید شهروندان و گردشگران با 

این مجموعه، برخی از فعالیت های انجام شــده در خصوص 
معرفی و تلاش برای ثبت جهانی مجموعه زندیه بوده است. 
وی افزود: امیدواریم در نوبت بعدی پرونده زندیه برای ثبت 
جهانی به شــور گذاشته شــود و در این راستا شهرداری در 
حوزه گردشــگری بــرای تبیین این مهــم از هیچ کمک و 
مشــارکتی دریغ نخواهد کرد و انتظــار داریم فعالان حوزه 
میــراث و گردشــگری جهت تشــکیل کارزار تلاش کنند و 
وزرات میراث فرهنگی، سازمان های تابعه استانی، استانداری 
فارس و سایر نهادها کمک کنند تا هم افزایی لازم برای ثبت 

جهانی مجموعه زندیه صورت پذیرد.

رئیس اداره گردشگری و امور زیارتی سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز خواستار شد: 

تشکیل کارزار ثبت جهانی مجموعه زندیه
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شهردار کلان شهر شیراز در بازدید از روند اجرایی پایانه مسافربری سعدی:

زمینه سهولت رفت وآمد شهروندان 
فراهم شود

استاندار فارس در ستاد ساماندهی جوانان:

 بسیاری از مسائل مربوط به حوزه اشتغال ناشی از موازی کاری است

شهردار کلان شهر شیراز با بیان اینکه 
افزایش  و  عمومــی  بهبود حمل ونقل 
رفاه شــهروندان برای مدیریت شهری 
پایانه  حائــز اهمیت اســت، گفــت: 
مسافربری ســعدی در همین راستا و 
به  مناسب تر  به منظور خدمات رسانی 

شهروندان در حال احداث است.
محمدحســن اسدی در بازدید از روند 
اجرایی پایانه مســافربری ســعدی به 
بافــت متمرکز جمعیتــی و همچنین 
حجم زیاد عبور و مرور در محورهای ولی عصر)عج(، ســلمان فارسی و دیگر معابر منتهی به 

پایانه شهید کاراندیش اشاره کرد.
وی با بیان اینکه با احداث پایانه ســعدی و با توجه به اینکه مســافرت های به سمت شمال 
استان فارس و... از طریق این محور و این پایانه خواهد بود، اظهار کرد: به نوعی بار ترافیکی 
مربوط به پایانه شــهید کاراندیــش و خیابان های منتهی به آن کاهــش پیدا می کند و به 
طور منظم اتوبوس ها و تاکســی ها در این پایانه ســاماندهی و از ایجاد شلوغی و ترافیک در 
شهر جلوگیری می شود. شهردار شیراز کاهش ترافیک، سهولت در تردد شهروندان، کاهش 
آلودگی های صوتی و ناهنجاری های اجتماعــی و همچنین رفع بی نظمی و درهم ریختگی 
شــهری و رفاه و آسایش هرچه بیشتر شهروندان را از دیگر اهداف احداث پایانه مسافربری 
ســعدی برشمرد و ادامه داد: این پایانه در واقع یک فضای بسیار بزرگی است که پارکینگ، 
پایانه های اتوبوس، مینی بوس و تاکســی، کافی شاپ، انبار، سرویس های بهداشتی، محوطه 

سازی و فضای سبز، ساختمان اداری و ... از جمله امکانات آن خواهد بود.
اســدی افزود: عملیات زیر سازی مسیرهای درون ســایت پایانه انجام شده است و در حال 
حاضر ساختمان مرکزی آن در حال احداث است و در تلاش هستیم این پروژه تا اوایل سال 
آینده به بهره برداری برســد. وی ابراز امیدواری کرد: با احداث این پایانه و حتی پایانه های 

دیگر زمینه سهولت رفت وآمد شهروندان فراهم شود.

محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس آماده کردن دستور کار جلسات، سپس 
تنظیــم دقیق مصوبات و بعد از آن پیگیری اجرای دقیق آن تصمیمات و ارائه 
گزارش به ســتاد را از وظایف دبیرخانه دانســت و در ادامه گفت: اگر فردی 
نگران مســکن و اشــتغال نبود طبیعتاً ازدواج می کند؛ پس باید نگاه افراد در 
این دو حوزه ریشه ای تغییر یابد تا موضوع ازدواج و فرزندآوری نیز حل شود.
وی در ســومین جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان که در سالن شهید 
قاضی اســتانداری برگزار شد، بر ضرورت تشــکیل منظم جلسات این ستاد 
تأکید کرد و خواستار حساسیت جدی و بیشتر متولیان این حوزه شد و افزود: 
دبیرخانه شــورا ســه وظیفه مهم دارد؛ ابتدا آماده کردن دستور کار جلسات، 
سپس تنظیم دقیق مصوبات و بعد از آن پیگیری اجرای دقیق آن تصمیمات 

و ارائه گزارش به ستاد.
   فرهنگ ها را تغییر داده اند

 ایمانیه ضمن اینکه خواست مصوبات جلسات این ستاد بررسی و اجرا یا عدم 
اجرای آن اعلام شــود، چهار موضوع ازدواج و اشتغال و مسکن و فرزندآوری 
جوانــان را مــورد توجه قــرار داد و گفت: فرهنگ مــا را در این چهار حوزه 
تغییر داده اند و متأســفانه ما هم درگیر آن شده ایم. به نظر می رسد نوعی کار 
تحقیقاتی لازم است تا چگونگی تغییر نگاه افراد جامعه و بازگشت به فرهنگ 

اصیل ایرانی و اسلامی مشخص شود.
 اســتاندار فارس بــر ضرورت تغییر فرهنگ کار در کشــور نیز به عنوان یک 
مســئله ریشــه ای تأکید کرد و افزود: وقتی همزمان با کاهش نرخ جمعیت، 
نیاز به مســکن افزایش می یابد یا کارخانه ها و صنایع به نیروی کار نیاز دارند 
امــا نیروی کار تمایل به کار در کارخانــه را ندارد، نیازمند تغییر نگرش افراد 

جامعه هستیم.
  قرارگاه اشتغال فارس احیا شود

وی ادامه داد: اگر فردی نگران مســکن و اشتغال نبود طبیعتاً ازدواج می کند؛ 
پس باید در کنار ارائه تســهیلات توســط دولت نگاه افــراد در این دو حوزه 

ریشه ای تغییر یابد تا موضوع ازدواج و فرزندآوری نیز حل شود.
 ایمانیه ضمن اینکه خیلی از مســائل مربوط به حوزه اشــتغال را ناشــی از 

موازی کاری و اقدامات پراکنده دانســت، مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی 
را مأمــور کرد تا قرارگاه اشــتغال فارس را احیا کند و بــا حضور نمایندگان 
سازمان های مربوط به اشتغال، با مشورت و هماندیشی و هم افزایی مشکلات 

این حوزه را مرتفع کنند.
  آموزش هنر بازار کار را تضمین می کند

 وی ضمن اینکه از سازمان فنی و حرفه ای، سمن ها، قرارگاه اشتغال، اداره کل 
ورزش و جوانان و اداره کار خواست کارگاه های آموزش اشتغال را در پادگان ها 
و دانشــگاه ها و هنرستان ها برگزار کنند، خاطرنشان ساخت: این اماکن محل 
جمعی از جوان هایی اســت که می شــود با تدبیــر از فرصت های موجود آنها 

استفاده کرد و با آموزش هنرهای مختلف، بازار کار آنها را تضمین نمود.
 ایمانیه به مشکل شرکت های دانش بنیان در حوزه تسهیلات اشاره و خواستار 
ارائه پیشنهادات عملیاتی در این زمینه شد و در ادامه با اشاره به انجام آمایش 
دانشــگاه ها و مراکز علمی فارس گفت: باید گزارش فارغ التحصیلان رشته ها و 
گرایش های مختلف به ســتاد آمایش مراکز علمی فارس ارائه تا ضمن بررسی 
وضعیت اشــتغال فارغ التحصیلان رشــته های مختلف، دانشگاه های استان بر 
اســاس نیاز جامعه و کشور اقدام به جذب دانشجو نمایند و نسبت به کاهش 
ظرفیت پذیرش دانشجو در رشته هایی که فارغ التحصیلان فاقد کار زیادتری 

دارند، اقدام شود.

پراید نیم میلیارد تومان شد! پراید صفر کیلومتر 
این روز ها در بازار به شــدت کمیاب شده است. 
قیمت خودرو چهارشنبه ۴ مهر ۱۴۰۳ اعلام شد.

وضعیت معاملات خودرو با جهش گســترده ای 
مواجه شــده و با افت و خیز روبه روســت. البته 
بــا وجود ایــن جریان در بــازار همچنان تعداد 
معدودی از محصولات از حرکت ایســتاده و به 

انتظار نشسته  اند.
قیمت خودرو چهارشنبه ۴ مهر ۱۴۰۳ در اغلب 
محصولات با تغییر مواجه شــده و به دو صورت 
کاهشی و افزایشی است. این تغییر از ۵۰۰ هزار 
تومان تا ۴۲ میلیــون تومان در بین محصولات 
به چشم می خورد. همچنین نرخ دلار به عنوان 
محرک اصلی بازار خــودرو تأثیر خود را بر این 
بــازار نمایان کرد. اما اگر بــه دنبال خرید پراید 
البته به جــز مدل وانت به صورت صفر کیلومتر 

باشید گزینه ها بسیار کم شده است.
قیمت پراید صفر کیلومتر در بازار آزاد از حدود 
۳۵۰ میلیون تومان شروع می شود. این در حالی 
است که در تبلیغات ســایت دیوار قیمت پراید 
صفر به نیم میلیارد تومان هم رسیده است. حال 
یک کارگر در ســال ۱۴۰۳ با حقوق پایه برای 
خرید پراید صفر کیلومتــر باید حداقل ۴۹ ماه 

پس انداز کند. بررســی های یک گزارش نشان 
می دهد کــه مردم برای خرید یــک پراید باید 
سه برابر حداقل حقوق سالانه خود را هزینه کنند. 
این در حالی است که شاید یک دهه قبل، قیمت 
پراید با حداقل حقوق ســالانه برابری می کرد به 
زبان ساده نشان می دهد که در سال های اخیر، 

درآمد خانوارها چگونه تبخیر شده است.
گروهی معتقدند که تشــدید تحریم ها در یک 
دهه اخیر باعث شده اســت راه اقتصاد ایران از 
جهان جدا شــود و همین موضــوع بر وضعیت 
رفاهی خانوار نیز اثرگذاشــته است. اما نگاه دوم 
در تــداوم وضعیت موجود معتقد اســت که با 
اصلاحات درونی و توجه به ظرفیت های نهفته در 
اقتصاد کشور، در کنار دور زدن تحریم ها می توان 
حال اقتصاد را خــوب و رفاه خانوار را احیا کرد. 
طی دو ســال اخیر، بازار خودرو جزو آرام ترین 
بازارهــای داخلی بود. حال بــا آغاز فصل پاییز، 
برای بسیاری از افراد این سؤال پیش می آید که 
روند قیمت خودرو در ۶ ماهه دوم ســال ۱۴۰۳ 

چگونه خواهد بود؟
پس از رشدهای عجیب وغریبی که قیمت خودرو 
در سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ تجربه کرد، ناگهان بازار 
خودرو در شــوک و رکود ســنگین فرو رفت. با 
وجود نوســانات ارزی از دو سال پیش تاکنون، 
قیمت خودرو در بازار، افت وخیز بسیار محدودی 

را تجربه کرد و اغلب رشــدهای قیمتی، مربوط 
به نرخ های درب کارخانه خودروســازان داخلی 
بود. از ســوی دیگر، هرچند محصولات داخلی 
بیشــترین اختلاف قیمــت را از کارخانه تا بازار 
دارند، اما با مقایســه اختــلاف قیمت خودروها 
از درب کارخانه تــا بازار، خصوصاً در خودروهای 
مونتــاژی، می توان بــه این نتیجه رســید که 
هم اکنون، این اختلاف به کمترین حد خود طی 

چند سال اخیر رسیده است.
تنها با مقایســه قیمت های درب کارخانه و بازار 

محصولات کرمان موتور، مشــاهده می شود که 
حتی برخی از خودروهای این شــرکت گران تر 

از بازار به فروش می رسد.
روند قیمت خودرو با فرا رســیدن پاییز از آغاز 
سال جاری تاکنون، نزدیک به شش ماه می گذرد 
و در طــول این مدت نه تنهــا قیمت خودرو بالا 
نرفته، بلکه کاهش قابل توجهی هم تجربه کرده 
اســت و با مقایسه قیمت اغلب خودروهای بازار 
نســبت به ابتدای ســال ۱۴۰۳ می توان به این 
نتیجه رســید. ضمن اینکه باید توجه داشت که 

بهترین زمان رونق بازار خودرو، زمان تعطیلات 
تابستان و نزدیک به تعطیلات عید نوروز است. 
در ســه ماهه اخیر، بازار خودرو نشــان داد که 
میــزان تقاضا در آن به قدری پایین اســت که 
قیمت ها به جای افزایش، با کاهش روبه رو شدند. 
حال با آغاز پاییز و فصل ســرما، به نظر می رسد 

که رکود فعلی، سنگین تر هم خواهد شد.
هر چند که این رکود با کم شــدن میزان تولید 

خودروهای بسیار کمرنگ تر است.
امــا خبری که روزهای اخر تابســتان منتشــر 
شد ســروصدای بســیاری به پا کرد، به توییت 
عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد دولت چهاردهم 

مربوط می شود. 
وی در صفحه شخصی خود نوشت: امروز بالأخره 
گره کور واردات خودرو را با تدبیر رئیس جمهور 
در جلسه ستاد اقتصادی دولت باز کردیم. همه 
بداننــد اجازه انحصار در هیچ حوزه و صنعتی را 
نمی دهیــم. همه صنایع باید بــا رقیب خارجی 
خود رقابت کنند. منافع ملــت ایران در رقابت 
اســت. توییتی کــه برخی کارشناســان بر این 
باورند، احتمالاً یک شــوک رکــودی جدیدی 
را بــه بازار وارد کند. هرچنــد بازار خودرو ثابت 
کرد که خبر درمانی هــای حوزه واردات خودرو 
 طی دو ســال اخیر، هیچ تأثیری روی روند آن 

نخواهد داشت.

طبق پیش بینی سامانه های جهانی هواشناسی، گستره ایران 
به احتمال ۵۰ تا ۷۰ درصد در پاییز سال۱۴۰۳ خشکسالی و 

کاهش چشمگیر بارندگی را تجربه می کنند.
صــادق ضیائیان، رئیــس مرکز ملی پیش بینــی و مدیریت 
بحران مخاطرات وضــع هوا هم کاهش بارندگی های پاییزی 
در مقایســه با میانگیــن بلندمدت ۳۰ســاله را پیش بینی 
می کنــد و می گویــد: این شــرایط بیشــترین تأثیــر را بر 
اســتان های واقع در زاگرس مرکزی دارد. سایه تغییر اقلیم 
همچنان روی سر شهرهای ایران ســنگینی می کند. آنطور 
 که کارشناســان پیش بینــی کرده اند، پاییز گرم و خشــک 

در راه است.
طبق پیش بینی سامانه های جهانی هواشناسی، گستره ایران 

به احتمال ۵۰ تا ۷۰ درصد در پاییز سال۱۴۰۳ خشکسالی و 
کاهش چشمگیر بارندگی را تجربه می کنند. صادق ضیائیان، 
رئیس مرکز ملــی پیش بینی و مدیریت بحــران مخاطرات 
وضــع هوا هم کاهــش بارندگی های پاییزی در مقایســه با 
میانگین بلندمدت ۳۰ساله را پیش بینی می کند و می گوید: 
این شرایط بیشــترین تأثیر را بر استان های واقع در زاگرس 

مرکزی دارد. 
همچنین رئیس اداره پیش بینی هواشناسی فارس از کاهش 
دمــای هوای فارس طــی هفته آینده خبــر داد و گفت: در 
بحــث اینکه پاییــز پربارش یا کم بــارش در پیش خواهیم 
 داشــت، باید تأکید کرد که از اکنون نمی توان چنین مطلبی 

را مطرح کرد.
محمد علیزاده با اشاره به آخرین وضعیت پیش بینی هوا برای 
روزهای آتی گفت: برای امروز همچنان افزایش دما در سطح 

استان پیش بینی می شود.
وی بــا بیان اینکه دمای هوای شــیراز امــروز به ۳۸ درجه 
می رســد، افزود: برای هفتــه آینده به تدریــج کاهش دما 
 و خنک شــدن هوا بین ۳ تا ۵ درجه را در ســطح اســتان 

خواهیم داشت.
علیزاده بیــان کرد: فعلا هیــچ بارندگی، وزش باد شــدید 
و گــرد و خاک در اســتان نداریــم و جــوی آرام و پایدار 
 و آفتابــی برای روزهای آتی در ســطح اســتان پیش بینی 

می شود. 
رئیس اداره پیش بینی هواشناسی فارس با بیان اینکه کاهش 
دما در مناطق شــمالی و جنوبی اســتان متفاوت است، در 
پاســخ به اینکه آیا کاهش دما در مناطق سردســیر موجب 
ســرمازدگی محصولات کشــاورزی خواهد شد، گفت: برای 
مناطق سردســیر سرمازدگی هفته گذشــته رخ داده است 
 و اگر باز هم کاهش دما داشــته باشــیم فعلًا مشکلی ایجاد

نخواهد کرد.
وی همچنیــن بــا اشــاره بــه مطالــب مطرح شــده در 
فضــای مجازی مبنــی بر اینکــه پاییز کم بــارش خواهد 
بــود، گفت: نبایــد به این مطالــب توجه کــرد و از اکنون 
نمی تــوان گفت پاییــز کم بارش یا پربارشــی داریم. میزان 
 بــارش در برخــی نقاط نرمــال و در برخی دیگــر کمتر از 

نرمال است. 

 تابستان1404 گرم تر از امسال نخواهد بود
 احــد وظیفه، رئیس مرکــز ملی اقلیــم و مدیریت بحران 
خشکسالی سازمان هواشناسی: غالب مدل های عددی نشان 
می دهــد که بارندگی پاییز امســال کمتــر از نرمال و گرما 
به طور تقریبــی یک تا ۲درجه بالاتــر از میانگین بلندمدت 
اســت. کم بارشــی و افزایش دمای پاییز بر منابع آبی مثل 
 رودخانه هــا، ســدها، یخ های ارتفاعات، آب هــای زیرزمینی 
تأثیرگذار اســت.  برداشــت و مصرف منابع آبی طی ۴دهه 
گذشته به شــدت بالاتر از حدی بود که پایداری سرزمین را 
حفظ کند. پیش بینی کم بارشی پاییز امسال خیلی از مناطق 
کشــور به خصوص مناطقی که پیش زمینه کمبود منابع آب 

دارند را دچار چالش می کند. 
تأثیرکم بارشی پاییز بر تابستان سال آینده بسیار دشوار است 
و قطعیــت زیادی ندارد؛ اما به احتمال زیاد، تابســتان۱۴۰۴ 
بــا توجه به فروکش کردن »ال نینو« و حرکت به ســمت فاز 
لانینا )ســردی آب اقیانوس ها( به گرمی تابســتان امســال 
 کــه گرم تریــن دوره تاریخ کره زمیــن و ایــران را تجربه 

کرد، نخواهد بود.

شوک قیمتی در بازار خودرو شروع شد

 پراید نیم میلیارد تومان! 

س : طاهره حیاتی
عک

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی
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آگهي دعوت مجمع عمومی فوق العاده شرکت اقماری 
جهاد تعاون لارستان

سهامی خاص به شماره ثبت ۲۵۳ با شناسه ملی ۱۰۸۶۱۴۸۷۶۹۴
بدینوسیلهبهاطلاعكلیهسهامداراناینشركتميرساند:بهپیشنهاد
هیاتمدیره،جلسهمجمععموميفوقالعادهشركتاقماريجهادتعاون
لارستاندرســاعت8:30روزجمعهتاریخ1403/7/20درمحلمسجد
الغدیرواقعدرساختمانمدیریتجهادكشــاورزیلارستانبهآدرس:
كیلومتر3بزرگراهدكتردادمانتشکیلميگرددوازتمامیسهامداران
گرامیدعوتبهعملمیآیدكهدرتاریخوساعتیادشدهحضوریابند.
ضمناهرصاحبســهمیكهمایلبهحضوردرمجمعباشدبایدباارائه
ورقهســهممتعلقبهخودبهشــركتمراجعهوورقهورودبهجلسهرا
دریافتكند.چنانچهحضورعضویمیسرنباشدمیتواندحقرایخود
رابهموجبوكالتنامهكهدرمحلدفترشركتتنظیممیگرددبهدیگری
واگذارنماید.برایتنظیموكالتنامه،حضوروكیلوموكلبههمراهكارت

شناساییطرفینالزامیاست.
دستورجلسه:فروشكارگاهتولیدلولهپلیاتیلنوساختماناداری

هیات مدیره شرکت اقماری جهاد تعاون لارستان

ایالات متحده

آسیای غربی

اروپا

آسیای غربی

اروپا

نامزدحزبجمهوریخواهآمریکا:
 جان من از سوی ایران تهدید می شود

فارس- نامزد حزب جمهوری خواه آمریکا در پســتی در صفحه 
شخصی خود در »تروث سوشال« ادعا کرد که »زندگی من مورد 
تهدیدات بزرگی از ســوی ایران قرار گرفته اســت و تمامی ارتش 
آمریــکا در حال نظاره کردن هســتند و منتظرند«.ترامپ همچنین در این پســت 
نوشــت: »تحرکات و اقداماتی قبلًا توســط ایران انجام شده است که نتیجه نداده 
است؛ اما آن ها دوباره تلاش خواهند کرد. من با مردان بیشتر، تفنگ ها و سلاح های 
بیشــتری که تا قبل از آن ندیده بودم؛ احاطه شده ام«. رئیس جمهور سابق ایالات 
متحده در فاصله حدود دو ماه، دو بار مورد ســوءقصد قرار گرفته است. هر دو این 
اقدامات، نافرجام بوده اســت. ترامپ در ترور اول از ناحیه گوش مصدوم شده بود.  
پیش ازاین هم کارزار انتخاباتی این نامزد ریاست جمهوری آمریکا اعلام کرده بود که 
اطلاعات ایالات متحده به آن ها در مورد تهدیدات »خاص و واقعی« از سوی تهران 
هشدار داده اســت. ســتاد انتخاباتی ترامپ اذعان کرده بود که مقامات اطلاعاتی 
آمریکا اعلام کرده اند که این حملاتِ »ادامه دار و هماهنگ«، در چند ماه گذشــته 

افزایش یافته است و تمامی نیروهای مجری قانون در حال فعالیت هستند.
کارزار انتخاباتی نامزد جمهوری خواه مدعی شده بود که به اذعان مقامات اطلاعاتی 
ایالات متحده ایران با ترور ترامپ به دنبال بی ثبات کردن آمریکا و ایجاد آشوب در 
این کشور است.چندی پیش هم آمریکایی ها مدعی شده بودند که ایران با اقدامات 
سایبری به دنبال مداخله در انتخابات ایالات متحده است. آن ها ادعا کرده بودند که 

هکرهای ایرانی اطلاعات ستادهای انتخاباتی ترامپ را هک کرده اند.
 ایران بارها این ادعاها را رد و تأکید کرده اســت که این اظهارات بی اســاس است. 
تهــران همچنین اذعان کرده اســت که در انتخابات آمریــکا هیچ گونه مداخله ای 

نخواهد داشت.

وزیرخارجهچین:
از امنیت ایران دربرابر نیروهای خارجی حمایت می کنیم

فارس- وزارت امور خارجــه چین در بیانیــه ای اعلام کرد که 
وانگ یی، وزیر امور خارجه چین در دیدار با مســعود پزشــکیان، 
رئیس جمهور ایران در حاشیه مجمع عمومی سازمان ملل متعهد 
شــد از ایران بــرای حفظ امنیتش در برابــر »نیروهای خارجی« 
حمایــت کند. طبق گزارش هفته نامه »بارونز«، در پی تشــدید تنش ها در منطقه 
غرب آســیا و افزایش حملات رژیم صهیونیستی علیه حزب ا... لبنان، وزیر خارجه 
چین به رئیس جمهور ایران تأکید کرد که پکن »همواره شریک قابل اعتمادی بوده 
اســت«.در بیانیه وزارت خارجه چین در خصوص دیدار وانگ یی و پزشکیان آمده 
اســت که وزیر خارجه چین به رئیس جمهور ایران تأکید کرده است که »چین به 
حمایــت از ایــران در محافظت از حاکمیت، امنیــت و تمامیت ارضی و عزت ملی 
خود ادامه خواهد داد«.ایــن دیپلمات چینی همچنین تأکید کرد که پکن مخالف 
»مداخله نیروهای خارجی در امور داخلی ایران و تحمیل تحریم یا فشار است«.در 
هفته های اخیر و به خصوص در پی اقدام تروریســتی رژیم صهیونیستی در منفجر 
کردن پیجرها و دیگر وسایل ارتباطی چون بی سیم در لبنان که به شهادت بیش از 
30 نفر و زخمی شــدن بیش از سه هزار نفر دیگر منجر شد، تنش ها بین حزب ا... 
لبنان و رژیم اســرائیل تشــدید شده اســت. لبنان اعلام کرد که در حملات رژیم 
صهیونیســتی دست کم 558 نفر در روز دوشــنبه هفته جاری به شهادت رسیدند 
که این مرگبارترین روز از خشــونت های اسرائیل علیه لبنان از زمان جنگ داخلی 

1975 تا 90 این کشور محسوب می شود.

حزب ا...، مقر فرماندهی موساد را هدف قرار دادیم
تسنیم-حــزب ا... لبنان اعلام کرد که با موشک بالستیک از نوع قادر یک، مقر 

فرماندهی موساد را در حومه تل آویو هدف قرار داده است.
حزب ا... اعلام کرد: این مقر همان مقر مسئول ترور فرماندهان حزب ا... و منفجر 
کردن پیچرها و بی سیم هاست، این حمله ساعت 6:30 صبح به وقت بیروت انجام 
شده است.حزب ا... در این بیانیه تأکید کرده است: حمله موشکی به مقر موساد، 
در حمایت از مردم فلســطین در نوار غزه و کمک به مقاومت شــجاع و شریف 
آن و همچنین در دفاع از لبنان و مردم این کشــور انجام شــده است.حزب ا... 
لبنــان در بیانیه اول خود نیز اعلام کرده بود پایگاه »ایلانیا« را با مجموعه ای از 
موشک های »فادی یک« هدف قرار داده است. رسانه  های رژیم اسرائیل از فعال 
شدن آژیرهای هشدار و پدافند موشــکی این رژیم بر فراز شهر تل  آویو اشغالی 
خبر دادند. رژیم اســرائیل از یکشنبه حملات سنگینی به جنوب و شرق لبنان 
انجام داد و مدعی شــد که این حملات پیش دستانه بوده است، در این حملات 
بنــا به آمار وزارت بهداشــت لبنان، 569 نفر از جملــه 50 کودک و 94 زن به 
شهادت رسیده اند. حزب ا... در واکنش به این جنایت ها، ده ها عملیات موشکی و 
پهپادی علیه رژیم اســرائیل انجام داده است. پایگاه  نظامی ارتش رژیم اسرائیل 
در شهر حیفای اشغالی و نیز مقر موساد در تل آویو، از جمله اهداف این حملات 

تلافی جویانه بوده است.

فرانسه به حمایت از لبنان ادامه خواهد داد
ایسنا-امانوئل ماکرون، رئیس جمهور فرانســه گفــت: کشورش همواره حامی 
لبنــان بوده و به حمایــت از لبنان ادامه خواهد داد. رئیس جمهور فرانســه در 
حاشــیه هفتاد و نهمین اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل در شهر نیویورک 
عنوان کرد: پاریس حمایت تزلزل ناپذیری از لبنان به عمل خواهد آورد. ماکرون 
این اظهارات را در آستانه برگزاری یک نشست مهم شورای امنیت سازمان ملل 
با موضــوع بحث پیرامون تحولات اخیر در لبنــان و حملات و جنایات مرگبار 
رژیم صهیونیستی علیه ملت لبنان مطرح کرد. این یورش ها تاکنون حدود 600 
زخمی و هزاران مجروح و آواره بر جای گذاشــته است. رئیس جمهور فرانسه در 
ادامه مصاحبه خود در حاشــیه اجلاس مجمع عمومی ســازمان ملل بر اهمیت 
این نشست شــورای امنیت تأکید و تصریح کرد که وضعیت در لبنان همچنان 
یک نگرانی مهم برای فرانســه اســت. حملات رژیم صهیونیستی به لبنان وارد 
ســومین روز متوالی شد و ارتش این رژیم در موج جدید حملات خود مناطقی 
از جنوب و شــرق این کشــور را هدف قرار داده است. ارتش رژیم صهیونیستی 
صبح دوشــنبه حملات تجاوزکارانه گسترده خود به مناطقی در جنوب و شرق 
لبنــان را آغاز کرد و ایــن حملات همچنان ادامه دارد. رژیم صهیونیســتی در 
حالی مدعی هدف قرار دادن مواضع نظامی حزب ا... در این حملات است که در 
نتیجه موج اخیر تجاوزاتش به جنوب و شــرق لبنان و نقاط دیگر این کشور تا 
بدین لحظه 569 تن از جمله 54 کودک و 94 زن شهید و هزار و 835 نفر نیز 
زخمی شــدند و موج عظیمی از آوارگی در شهرها و روستاهای جنوب به دلیل 
بمباران بی سابقه از هشتم اکتبر گذشته به ثبت رسیده است. حزب ا... لبنان نیز 
در واکنش به این جنایات، حملات متعددی را به شمال و مرکز تل آویو و دیگر 
نقاط اراضی فلســطین اشغالی انجام داده اســت. این حملات منجر به ترس و 

وحشت صهیونیست ها شده است.

اسرائیل منطقه را به سوی جنگ همه جانبه سوق می دهد
باشــگاهخبرنگاران-وزرای خارجه مصر، عراق و اردن »تجاوز« اسرائیل به 
لبنان را محکوم کردند و هشــدار دادند که این رژیم »منطقه را به سمت جنگ 
همه جانبه ســوق می دهد«. در بیانیه مشــترکی که پس از نشستی در حاشیه 
مجمع عمومی ســازمان ملل در نیویورک منتشــر شد، وزیران سه کشور اعلام 
کردن که منطقه رو به تنش جدی اســت و توقف تنش خطرناک بین اسرائیل 
و حزب ا... با توقف تجاوزات اســرائیل به غزه آغاز می شــود. وزیران با تأکید بر 
اینکه اسرائیل مسئول کامل این وخامت است، از جامعه جهانی و شورای امنیت 
خواستند تا مسئولیت خود را در توقف جنگ بر عهده بگیرند چراکه پیامد های 
جدی برای منطقه خواهد داشــت. در پی حملات وحشــیانه اسرائیل به جنوب 
لبنان ده ها هزار نفر از جنوب این کشور فرار کردند و نمی دانستند کجا می توانند 
امنیت پیدا کنند، زیرا بمباران شدید اسرائیل در سراسر لبنان باعث کشته شدن 

حداقل 569 نفر از جمله 50 کودک شد.

آمریکا و اسرائیل بر سر حزب ا... به اختلاف خورده اند
باشگاهخبرنگاران-وب ســایت پولیتیکو از بروز اختلاف بین آمریکا و رژیم 
صهیونیســتی در مورد نحوه برخورد با حزب ا... خبر داد و اعلام کرد که حمله 
ایــن رژیم به حــزب ا...جنجال را در دولت جو بایــدن، رئیس جمهور آمریکا به 
راه انداخت. براســاس گزارش النشــره، پولیتیکو به نقل از یک مقام آمریکایی 
تأییــد کرد که برخی از مقامات دولت آمریکا نســبت به آمار بالای شــهدا در 
لبنان احســاس ناامیدی و نگرانی می کنند. این منبع در ادامه افزود که مقامات 
آمریکایی بر این باورند که اصلاح وضعیت اگر غیرممکن نباشــد، قطعاً دشــوار 
خواهد بود.پولیتیکو فاش کرد که به گفته دو مقام ارشــد آمریکایی و یک مقام 
صهیونیســتی، در روزهای منتهی به حمله هوایی رژیم به جنوب لبنان، مقامات 
آمریکایی به کابینه صهیونیســتی هشــدار دادند که چنین اســتراتژی احتمالاً 
منطقه را ســریعاً به ســمت جنگ می برد و این اولین بار در تقریباً یک ســال 
گذشــته بود که آمریکا و رژیم صهیونیســتی به شدت در مورد نحوه برخورد با 
حزب ا... اختلاف نظر داشــتند.پولیتیکو در ادامه ادعا کرد که آمریکا ماه هاست 
که از رژیم صهیونیســتی خواسته است که از تشدید حملات خود علیه جنوب 
لبنــان اجتناب کند، زیرا نگران اســت که این امر فقط تنش هــا را در منطقه 
شــعله ور کند و به طور بالقوه جرقه ای برای جنگ باشــد. در حالی که برخی از 
مقامات کاخ سفید به طور کلی از حملات نظامی اسرائیل علیه حزب ا... حمایت 
می کنند، برخی دیگر در پنتاگون و جامعه اطلاعاتی آمریکا مطمئن نیستند که 

استراتژی رژیم در مقابل حزب ا... کارساز باشد.

»بایدن«،خروج از افغانستان تصمیم درستی بود
تســنیم- جو بایدن،رئیس جمهور آمریکا در نشســت مجمع عمومی سازمان 
ملــل گفت جنگ افغانســتان از دولت هــای قبلی به میراث مانــده بود و او به 
طولانی تریــن جنگ تاریخ آمریکا پایــان داد. وی خاطرنشــان کرد زمانی که 
به عنوان رئیس جمهور وارد کاخ ســفید شد، افغانستان به جای ویتنام تبدیل به 
طولانی ترین جنگ آمریکا شــده بود. بایدن افــزود: من مصمم بودم که به این 
جنگ پایان دهم، و این کار را کردم. این تصمیم سختی بود، اما تصمیم درستی 
بود. رئیس جمهور آمریکا گفت: چهار رئیس جمهور با تصمیم خروج از افغانستان 
مواجه شــدند، اما تصمیم گرفتم این موضــوع را برای رئیس جمهور پنجم باقی 
نگذارم. وی با اشــاره به حمله داعش به فرودگاه کابــل هنگام خروج نظامیان 
آمریکایی نیز اظهار داشــت: این تصمیم با تراژدی همراه بود. سیزده آمریکایی 
شــجاع همراه با صدها افغان در یک حمله انتحاری جان باختند. من هر روز به 

این جان های از دست رفته فکر می کنم.

مدیركلآژانسبینالمللیانرژیاتمی:

برای احیای برجام باید همین حالا برخی مقدمات فراهم شوند
ایسنا- رافائل گروسی، مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی در گفت وگویی 
با اشــاره به نتیجــه دیدارهای خود با 
مقامات ایرانــی در نیویورک گفت که 
شــاهد تمایل بیشتر ایران برای تعامل 
بــا آژانس برای مذاکراتــی هدفمندتر 
بوده و ازسرگیری دیپلماسی هسته ای 
میان ایران و شــرکای توافق هسته ای 
به دلیل ناکارآمدی و امکان پذیر نبودن 
روش های قبلی، نیازمند به کار بستن 

روشی جدید است.
مدیــرکل آژانــس بین المللــی انرژی 
اتمی گفــت که پس از گفت وگوهایش 
با مقامات ایرانی در حاشــیه نشســت 
ســالانه مجمع عمومی ســازمان ملل 
در نیویــورک، تمایل بیشــتری را در 
آن ها برای تعامل با آژانس در راستای 
مذاکراتــی هدفمندتر احســاس کرده 
است و ابراز امیدواری کرد که در اکتبر 

به ایران سفر کند.
آژانس انرژی اتمی پیشــتر گفته است 
که به ادامه همکاری ها با ایران و تعامل 
بیشتر بر ســر برخی مسائل باقی مانده 
از جملــه لغو انتصاب برخی بازرســان 
آژانس و یافت شــدن ذرات اورانیوم در 
چند محلی که گفته شده اعلام نشده 

است نیاز دارد.
گروســی با عباس عراقچی، وزیر امور 
خارجه ایران و یکی از مذاکره کنندگان 
ارشــد توافق هســته ای ۲015 که در 
هیئت بلندپایه ایران برای شــرکت در 
نشست مجمع عمومی سازمان ملل به 
نیویورک سفر کرده، دیدار داشته است.
که  داد  گــزارش  رویترز  خبرگــزاری 
گروســی در گفت وگویی با این رسانه 
گفــت: آنچه شــاهدش هســتم، ابراز 
تمایل برای تعامل دوباره با ما به روشی 

هدفمندتر اســت. رویترز با اشــاره به 
دیدارهای مقامــات ایرانی با همتایان 
اروپایــی و همکاران خــود در آژانس 
انرژی اتمی نوشت که با وجود متوقف 
شــدن دیپلماســی هســته ای در پی 
انتخابات ریاســت جمهوری ایران و در 
ریاست جمهوری  انتخابات  بودن  پیش 
آمریکا در 5 نوامبــر، مقامات ایرانی و 
اروپایــی در نیویورک دیــدار کردند تا 
آمادگی دوجانبــه خود را برای کاهش 
تنش ها بر ســر پرونده هسته ای ایران 
و دیگر ادعاهایی کــه علیه آن مطرح 
است، از جمله در زمینه جنگ اوکراین 

و تحولات منطقه بیازمایند.
گروسی به رویترز گفت که مایل است، 
به ســرعت، پیشرفتی واقعی در احیای 
مذاکــرات فنی با ایران ایجاد کند و در 
نظر دارد در اکتبر برای دیدار با مسعود 
 پزشــکیان، رئیس جمهــور ایــران به 

تهران سفر کند.
او بیان کرد: مسلماً ما باید الان خرسند 
باشیم چرا که قرار نیست از صفر شروع 
کنیــم. ما روندی نســبتاً طولانی طی 
کرده ایم که در آن پاســخی به برخی 

سؤالاتمان داده نشده است.

مدیــرکل آژانــس بین المللــی انرژی 
اتمی با اشــاره به تأثیر مذاکرات ایران 
با شرکای برجام بر همکاری های آن با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی بیان کرد: 
ما همچنین باید کار خود را با آن ها که 
منتظرند ببینند با شــرکای دیگرشان، 
اول از همه آمریکا، چه اتفاقی می افتد 

هماهنگ کنیم.
ایران سرعت ثابت خود را حفظ کرده 

است
گروســی  دربــاره رونــد فعالیت های 
هسته ای ایران گفت: ایران بدون تسریع 
بیش از حد فعالیت هایش، سرعت ثابت 
خود را حفــظ کرده اما بــه کار خود 
ادامه می دهد. او اشــاره کرد که آبشار 
ســانتریفیوژها در تأسیسات هسته ای 

فردو هنوز غیرفعال است.
آژانس انرژی اتمــی در گزارش فصلی 
خود درباره برنامه هسته ای ایران اعلام 
کرد که ایران نصب هشت آبشار جدید 
سانتریفیوژ در فردو را تکمیل کرده اما 

هنوز به کار گرفته نشده اند.
طبق گزارش آژانس، ایران در تأسیسات 
نطنز نیز که در آن تا خلوص 5 درصد 

انجام می دهد، 15  اورانیوم  غنی سازی 
آبشار جدید از دیگر مدل های پیشرفته 

سانتریفیوژها را نصب کرده است.
تداوم فعالیت های هســته ای ایران در 
پی خــروج آمریکا از توافق هســته ای 
در دولــت »دونالد ترامپ« در ســال 
۲018 که با بازگشت دوباره تحریم های 
واشــنگتن علیه ایران همراه بود و پس 
از تحمل یک ســال و نیم تحریم ها و 
بدعهــدی شــرکای برجــام در ایجاد 
کاهش  برای  عمل گرایانه  سازوکارهای 

تأثیر تحریم ها انجام شد.
ایران اعلام کرد که ذیل بند 36 برجام 
از اجرای تعهدات داوطلبانه خود فاصله 
می گیــرد و طــی چنــد گام از پیش 
اعلام شــده فعالیت های هسته ای خود 
را که بــه موجب برجام و لغو تحریم ها 

محدود شده بود، از سر می گیرد.
برخی  باید  برجــام  احیای  برای 

مقدمات از حالا فراهم شوند
رویترز در ادامه نوشــت که گروســی 
در پاسخ به ســؤالی درباره چشم انداز 
احیای توافق هسته ای، گفت که برای 
این کار لازم است که برخی مقدمات از 
حالا فراهم شوند، به ویژه دست یافتن 
آژانس به دید و شــفافیت لازم درباره 
فعالیت های هسته ای ایران، چرا که به 
ادعای او، همکاری هــای آن با آژانس 

کاهش یافته است.
او بیان کرد: گمان می کنم ما نیاز داریم 
یا هدفمان باید این باشــد که به روش 
متفاوتی به نتیجه برسیم، چراکه روش 
قبلی واقعاً دیگر امکان پذیر نخواهد بود.
گروسی در این زمینه، نقش فعال تری 
را بــرای آژانس بین المللی انرژی اتمی 

پیش بینی کرد.

کمک نظامی جدید آمریکا به اوکراین به ارزش 5/9 
میلیارد دلار

باشگاهخبرنگاران-در بیانیه کاخ ســفید آمده است: »دولت 
بایدن در حال کار بر روی طرحی برای گسترش اختیارات ارسال 
تســلیحات و تجهیزات آمریکایی بــه ارزش 5/9 میلیارد دلار به 
اوکراین است.« خاطرنشان می شود که ارسال کمک های اضافی به نیرو های مسلح 
اوکراین در جریان سفر ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین به ایالات متحده 
صورت می گیرد. این بســته شامل تســلیحات و خودرو های زرهی ساخت آمریکا 
خواهد بود. همچنین قرار است تا پیش از پایان سال مالی جاری، انتقال کمک های 

نظامی به آمریکا ارسال شود.
پیش از این رســانه های اوکراینی به نقل از ســابرینا ســینگ، از مقامات پنتاگون 
گزارش داده بود که وزارت دفاع ایالات متحده در تلاش است تا کمک های نظامی 

به اوکراین را در پایان سال مالی حفظ کند.
پیشتر، پایگاه تلگرامی اینفانت میلیتاریو )infantmilitario( گزارش داد اوکراین از 
آغاز جنگ با روسیه تقریباً 334 میلیارد دلار از متحدان خود کمک دریافت کرده 
اســت. ایالات متحده با 70 میلیارد دلار بیشترین کمک های نظامی را به اوکراین 
ارسال کرده است. پس از آمریکا مجموعه کشور های عضو اتحادیه اروپا 83 میلیارد 

دلار کمک مالی به اوکراین تخصیص داده اند. 
عــلاوه بر کمک های متحدان اوکراین، غرب تصمیم گرفت با هدف حمایت مالی از 
کی یف و طولانی کردن جنگ از محل سود دارایی های مسدود شده روسیه تأمین 
کند. کشــور های اتحادیه اروپا در اوایل ماه می )اردیبهشت( برای چنین طرحی به 
توافق رســیده بودند. بر اساس این توافقنامه، 90 درصد از سود اموال مسدود شده 
مسکو به صندوقی اختصاص می یابد که اتحادیه اروپا برای کمک نظامی به اوکراین 
تأســیس کرده اســت و 10 درصد دیگر صرف روش های دیگری برای حمایت از 
کی یف خواهد شد. کشور های عضو گروه هفت در سال ۲0۲۲، حدود 300 میلیارد 
دلار از اموال روســیه را مســدود کردند. از آن زمان تاکنون میان کشور های غربی 

برای چگونگی صرف این دارایی ها بحث و جدل های زیادی مطرح شده است.
از آغاز حمله به اوکراین، کشــور های غربی بیش از 330 میلیارد دلار از دارایی های 
بانک مرکزی روســیه در خارج از این کشــور را مصادره کرده اند که بیش از ۲04 

میلیارد دلار آن در بلژیک قرار دارد.

رئیسجمهوراوكراین:
 روسیه را باید مجبور به صلح کرد

فارس- ولودیمیر زلنســکی، رئیس جمهور اوکراین روز سه شنبه 
در اظهارات خود در نشست شــورای امنیت سازمان ملل تصریح 

کرد که روسیه را باید مجبور به صلح کرد.
 رئیس جمهور اوکراین در صحبت های خود در ســازمان ملل با تأکید بر اینکه باید 
روسیه را به صلح وادار کرد؛ بار دیگر ادعاهای خود در مورد ایران را تکرار و اذعان 
کرد که »ایران و کره شمالی در جنگ اوکراین و روسیه، همدست مسکو هستند«. 
این مقام اوکراینی مدعی شــد که روسیه از ســلاح های تهران و پیونگ یانگ، در 
جنگ علیه کی یف استفاده می کند. رئیس جمهور اوکراین، روسیه را »تنها مهاجم« 
و »تنها متخلف« جنگ مســکو و کی یف معرفی کرد. وی تأکید کردکه این جنگ 
با مذاکره تمام نمی شــود. زلنسکی مدعی شــد که ولادیمیر پوتین رئیس جمهور 
روســیه، مرتکب جرم بین المللی شــده و بســیاری از قوانین بین المللی را زیر پا 
گذاشته است. رئیس جمهور اوکراین در این نشست تصریح کرد که این جنگ تنها 
به این خاطر که »کســی از جنگ خسته شــده است« به پایان نمی رسد بلکه باید 

مسکو را به صلح وادار کرد. 

ایسنا-سلمان بن حمد آل خلیفه ولیعهد 
و نخســت وزیر بحریــن در مجمع عمومی 
ســازمان ملل خواســتار اصلاح ســاختار 
ســازمان ملل شد و همچنین با اشــاره به تحولات منطقه و 
جنایات صهیونیست ها گفت: آتش بس فوری باید اجرا شده و 
اتخاذ مسیری مطمئن و غیر قابل برگشت برای تشکیل کشور 

مستقل فلسطین باید هم اکنون محقق شود.
نخســت وزیر بحرین در ســخنرانی خود در نیویورک با بیان 
اینکه سیســتم هایی که بــرای حمایت از نظــام بین المللی 
طراحی شده اند، 80 سال پس از شکل گیری امروز تحت فشار 
هستند، گفت: در ســایه تهدیدها و چالش هایی که بشریت 
با آن مواجه اســت، ســازمان ملل متحد باید به طور جمعی 
تکامل یابد.  وی گفت کشــورش از درخواست ها برای اصلاح 
ســازمان ملل برای اطمینان از منعکس شدن »واقعیت های 
ژئوپلیتیک کنونی« حمایت می کند و چنین اصلاحاتی باید 

جامع و مبتنی بر اجماع باشد و همه نهادهای تصمیم گیر از 
جمله شورای امنیت را شامل شود.

ســلمان بن حمد آل خلیفه ادامه داد: اگــر ما با اراده و عزم 
جمعی به دنبال تدوین چارچوب بین المللی جدید مبتنی بر 
ارزش های مشترک بوده و متعهد به چندجانبه گرایی باشیم، 

چالش های فعلی جهان حل شدنی خواهند بود.
وی افــزود: ســازمان ملل متحد به عنوان یک ســتون ثبات 
تأســیس شــد، زیرا جهان برای جلوگیری از وقوع فجایع با 
تدوین و اجرای قوانین بین المللی، پیشبرد کار دیپلماتیک و 
اجماع در سطح بین المللی، سرمایه گذاری در زمینه توسعه، 
بر آن تکیه کرد و ســازمان ملل و نهادهای آن طی سال های 
گذشــته برای حفظ صلح و به عنوان یک سنگر محکم برای 

انعکاس روحیه مسئولیت مدنی بین المللی کار کرده اند.
ولیعهد بحرین با اشــاره به جنگ غزه نیز اضافه کرد: در غزه 
شــاهد هستیم که ملت برادر فلسطین در یک فاجعه انسانی 
بی ســابقه به ســر می برند که جان بیــش از 40 هزار نفر را 
گرفته اســت و بسیاری از آنها زن و کودک هستند. حفاظت 
از جان بی گناهان مورد حمایت قوانین بین المللی است و یک 

ضرورت اخلاقی و مسئولیت شرعی است.
وی در این باره تصریح کرد: واضح است که آنچه باید اجرا شود، 
آتش بس فوری، آزادی همه اســرا و اتخاذ مسیری مطمئن و 
غیر قابل برگشت برای تشکیل کشور مستقل فلسطین است 
و این باید هم اکنون محقق شــود، چراکه به دستیابی به یک 
صلح جامع و پایدار کمــک می کند و در نتیجه آن امنیت و 

رفاه را برای همه کشــورهای منطقه ما تضمین خواهد شد و 
از گسترش یک درگیری منطقه ای گسترده تر جلوگیری کند.
این مقــام بحرینی همچنیــن گفت: در غرب نیــز با ادامه 
درگیری های لاینحل در اوکراین، شــاهد رنج گســترده ای 
هستیم و در شرق شاهد افزایش تنش در دریای چین جنوبی 
هستیم که نگرانی های جدی را نسبت به تشدید نظامی تنش 
در مقیاس وســیع و وخامت اوضــاع بین المللی را برانگیخته 
اســت. ولیعهد بحرین در پایان سخنان خود گفت: بیایید با 
هم بر مســئولیت مشــترک خود برای حمایت و حفاظت از 
کرامت انسانی تأکید کنیم و اطمینان حاصل کنیم که نظام 
بین المللی به عنوان نیرویی بــرای انجام اقدامات مثبت برای 

جهانیان باقی خواهد ماند.

ایرنا- به نوشــته این نشــریه آمریکایی، شماری از 
رهبران جهان روز گذشته همزمان با برگزاری نشست 
مجمع عمومی ســازمان ملل در نیویورک در آستانه 
یک سالگی جنگ غزه، سیاستهای اسرائیل و به دنبال 

آن آمریکا را به شدت محکوم کردند.
پولیتیکو، این واکنش تند ســران کشورهای جهان را 
بازتاب ناامیدی نســبت به بی میلی طرف های درگیر 
برای برقراری آتش بس دانســت. ضمن آنکه بسیاری 
هم نسبت به درماندگی نهادهایی مانند سازمان ملل 

متحد برای برقراری صلح ابراز سرخوردگی کردند.
این نشریه آمریکایی نوشت، تقریباً همه رهبران جهان 
که ســخنرانی داشتند، خواســتار پایان جنگ میان 
اســرائیل و حماس در غزه و همچنین درگیری های 

خشونت بار بین اسرائیل و لبنان شدند.

علاوه بر رهبران کشــورهای عرب و خاورمیانه که در 
سخنرانی خود در مجمع عمومی سازمان ملل حملات 
اسرائیل را محکوم کردند، برخی کشورهای دیگر نیز 
که معمــولاً از ایــن موضوع طفــره می روند، حضور 

داشتند؛ از جمله کشورهای آمریکای لاتین و آفریقا.
واکنش تنــد رهبران جهان علیــه بنیامین نتانیاهو، 
نخســت وزیر اسرائیل نیز شــدید بود؛ به گونه ای که 
رجب طیب اردوغــان، رئیس جمهــوری ترکیه، وی 
را با آدولف هیتلر مقایســه نمود و پیشــنهاد داد که 
کشــورهای دیگــر باید بــا اتحاد و در صــورت نیاز، 

اسرائیلی ها را با زور متوقف کنند.
نیــز  کلمبیــا  رئیس جمهــوری  پتــرو،   گوســتاوو 
خشــونت های جــاری را در غــزه نسل کشــی علیه 
فلســطینیان خواند. وی همچنیــن از عباراتی مانند 
جنایات جنگی و اســتعمار شهرک نشینان در سخنان 

خود استفاده کرد.
لولا داســیلوا، رئیس جمهــوری برزیل و نخســتین 
ســخنران مجمع عمومی گفت: آنچــه به عنوان یک 
اقدام تروریستی آغاز شــد، به مجازات دسته جمعی 
برای کل مردم فلســطین تبدیل گردید. حق دفاع به 

حق انتقام تبدیل شده است.
در این میان بســیاری از انتقادات متوجه آمریکا نیز 
بود، هرچند رهبران جهان به ندرت به طور مســتقیم 

به آمریکا اشاره کردند.
از جملــه رئیس جمهوری کلمبیا که گفت: رؤســای 
جمهــور کشــورهای ویرانگــر در همیــن راهروها 
می خندند. آنگاه که غزه بمیرد، بشــریت خواهد مرد. 
به نظر می رسد قوم خدا اســرائیل نبودند. این مردم 

آمریکا نیستند.
ســایمون هریس، نخســت وزیر ایرلند نیز در گفت: 
»بسیاری به این امید به سازمان ملل آمدند که بتواند 
در پشــت صحنه برای کاهش تنــش تلاش کند. اما 
ما شــاهد تشــدید درگیری ها به صورت ساعتی و در 

سطحی گسترده هستیم«.
ملک عبدا... دوم، پادشاه اردن نیز حملات اسرائیل به 
پناهگاه ها و مدارس ســازمان ملل در غزه را برجسته 
کرد و اینکه چگونه کامیون های کمک رســان سازمان 

ملل نتوانسته اند به فلسطینی های غذا برسانند.
وی افزود: سطح بی سابقه کشــتار در غزه از 7 اکتبر 
فراتر از هر توجیهی اســت. ما هرگز آوارگی اجباری 
فلســطینیان را کــه جنایت جنگی اســت، نخواهیم 

پذیرفت.
پولیتیکو در ادامه خاطرنشــان می کند، این نخستین 
بار نیست که اسرائیل با انتقادهای گسترده در سازمان 
ملل روبه رو می شــود. نمایندگان آن در طول ســال 
گذشته زمان زیاد را صرف حمله به این نهاد کرده اند.

 موج انتقاد سران جهان از رژیم صیهونیستی و آمریکا در نشست 
مجمع عمومی سازمان ملل

آسیای غربی

اردوغان،  طیــب  رجــب  خبرنگاران- باشــگاه
رئیس جمهــور ترکیه از اقدامات حمــاس حمایت و 
عنــوان کرد که حماس یک گروه مقاومت اســت که 

برای حفاظت از سرزمین خود فعالیت می کند.
رئیس جمهور ترکیه گفت که حماس را یک ســازمان 
تروریستی نمی داند، بلکه به عنوان یک گروه مقاومت 

که از سرزمین های خود دفاع می کند، می شناسد.
اردوغــان گفت: من اکنون به حمــاس به عنوان یک 
ســازمان تروریستی نگاه نمی کنم، زیرا حماس تلاش 
می کند تا از سرزمین مادری خود محافظت کند و آنها 

در واقع گروهی از مقاومت هستند. 
وی افزود: شــرایطی که منجر بــه حمله در 7 اکتبر 
۲0۲3 شــد، هنوز بررسی نشده است. ما باید دلایلی 
را بدانیــم که شــرایط را برای 7 اکتبــر آماده کرده 
اســت. ما باید آنها را به خوبــی درک کنیم مخصوصاً 
 زمانــی که تعداد فلســطینی های کشــته شــده را 
بررســی می کنیم، وضعیت به سطوح بســیار بسیار 

متفاوتی می رسد. 
یک روز قبل، اردوغان از جامعه بین المللی خواست تا 

»شبکه کشتار جمعی« اسرائیل را متوقف کند.

تأکید »اردوغان« بر آتش بس بین مسکو و کی یف
رئیس جمهور ترکیه در گفت وگو با ولودیمیر زلنسکی، 
همتای اوکراینی خــود در نیویورک گفت: ترکیه در 
 حــال تلاش برای برقــراری آتش بس بین مســکو و 
کی یف بر اســاس شــرایط گفت وگو و تمامیت ارضی 
اوکراین اســت. اردوغان که میزبان زلنسکی بود، در 
این دیدار روند عملیات ویــژه و تلاش های صلح آمیز 
برای پایــان دادن بــه خصومت ها را مــورد بحث و 
بررســی قرار داد.دفتر رئیس جمهور ترکیه اعلام کرد: 
رئیس جمهور اردوغان اظهار داشت که ترکیه همیشه 
بر این باور بوده اســت که جنگ اوکراین و روسیه را 
می توان از طریق گفت وگو، حفاظت از تمامیت ارضی 
و حاکمیــت اوکراین پایان داد و ترکیه به تلاش خود 

برای دستیابی به این هدف ادامه می دهد. 
علاوه بر این، رئیس جمهور ترکیه تأکید کرد که آنکارا 
آماده است برای تسهیل و میانجیگری برای دستیابی 
 به صلــح عادلانه و پایــدار میان روســیه و اوکراین 

گام بردارد.
در این بیانیه آمده اســت: تلاش ها برای احیای ابتکار 
توافق غلات دریای سیاه و دستیابی به آتش بس بین 

اوکراین و روسیه که می تواند در ها را به سوی صلح باز 
کند، ادامه خواهد یافت.

پیش از این رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه 
در پیامی ویدئویی به اجلاس ســران سکوی کریمه، 
حمایت خــود را از تمامیت ارضی اوکراین اعلام کرد 
و اشــاره کرد که آنکارا کریمه را به عنوان بخشــی از 
روســیه به رسمیت نمی شناســد. به گفته دیمیتری 
پســکوف، دبیر مطبوعاتــی رئیس جمهور روســیه، 
نظرات مســکو و آنکارا در مورد مالکیت کریمه کاملًا 
 متفاوت اســت، اما روسیه به توســعه روابط با ترکیه 

ادامه می دهد.

رئیسجمهورتركیه:

حماس از سرزمین های خود دفاع می کند

اخبار کوتاه جهان

سازمان ملل

نخستوزیربحرین:

 آتش بس فوری در غزه و تشکیل کشور مستقل فلسطین ضروری است



آگهی ثبتی و دادگستری

تجارت

انرژی

مسکن

ورود ۸۰۰ میلیارد تومان پول حقیقی به بازار سهام

تســنیم- طبق آخرین آمار اداره نظارت بر بورس های ســازمان بورس، ارزش 
معاملات خرد سهام و صندوق های سهامی از یک هفته گذشته با رشد همراه بوده 

و در مسیر صعودی قرار گرفته است.
همزمان با آغاز روند صعودی شــاخص بورس و روند ورود دوباره سرمایه های خرد 
به بازار، ارزش معاملات خرد سهام و صندوق های سهامی، روزگذشته به محدوده 

5/5 همت رسید، این رقم در معاملات روز دوشنبه 5/3 همت بود.
در معاملات روزگذشته بازار، ارزش معاملات خرد سهام نیز، با 200 میلیارد تومان 

افزایش، نسبت به روز دوشنبه، به 4/3 همت رسید.
در ادامه این گزارش، خالص ورودی پول حقیقی در ســهام و صندوق های سهامی 
مورد بررسی قرار گرفته، بر این اساس در 2 روز گذشته رقمی بالغ بر 860 میلیارد 

تومان پول، از این مسیر وارد بازار شده است.
هم چنین، خالص ورودی پول حقیقی در سهام طی 2 روز اخیر، رقمی حدود 800 
میلیارد تومان اعلام شــده اســت، این میزان در یک هفته اخیر تحت تأثیر اعلام 
برنامه های وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار، با 

افزایش همراه شده است.

برنامه افزایش ۵۳۳۳ مگاواتی ظرفیت تولید برق کشور تا 
پایان سال

تسنیم- فصل گرم ســال جاری در حالی به پایان رسید که تقاضای مصرف برق 
در مرداد ماه تا 80 هزار مگاوات افزایش یافت و همین موضوع صنعت برق کشــور 
را برای تأمین پایدار برق بخش های مختلف با دشواری های فراوانی رو به رو کرد.

از جملــه نکات قابــل توجه در مورد اوج بار ســال جاری، افزایش قابل توجه و 7 
درصدی تقاضای مصرف شــبانه کشــور بود که به واسطه چسبندگی و بالا رفتن 
کمینه دمای هوا رقم خورد و فشــار مضاعفی نسبت به سال های گذشته به شبکه 
وارد شــد. وزارت نیرو با هدف تأمین حداکثری برق در فصل گرم سال آینده نیز 
همانند سال های گذشته دو دستور کار موازی مدیریت و بهینه سازی مصرف برق 

و نیز افزایش ظرفیت تولید را در دستور کار قرار داده است.
مســتند به گزارش دفتر فناوری اطلاعات وزارت نیرو پیش بینی می شود تا پایان 

سال جاری به ظرفیت تولید برق کشور 5 هزار و 333 مگاوات افزوده شود.
بر اساس این گزارش و مطابق برنامه ریزی های صورت گرفته از محل بهره برداری 
واحد های گازی نیروگاهی 2817 مگاوات، 942 مگاوات از محل واحد های سیکل 
ترکیبی و 120 مگاوات از طریق ایجاد ظرفیت جدید نیروگاه های برقابی به شبکه 

سراسری برق افزوده خواهد شد.
پیش بینی می شــود با تحقق برنامه ریزی های صــورت گرفته و افزایش بیش از 5 
هزار مگاواتی ظرفیت تولید برق کشور تا پایان سال ظرفیت آمادگی برای ورود به 

اوج بار سال آینده نسبت به سال جاری به مراتب بهبود یابد.

در ۵ ماهه امسال؛
صادرات فولاد ۴۰۰ میلیون دلار کاهش یافت

مهر- بررســی آمار صادرات پنج ماهه سال 1403 زنجیره فولاد کشور را منتشر 
کرد که بر این اساس حجم صادرات آهن و فولاد کشور، 13 درصد معادل تقریبی 

600 هزار تن به ارزش 419 میلیون دلار کاهش داشته است.
بر اســاس این آمار صادرات تیرآهن در 5 ماهه ابتدایی امســال نسبت به 5 ماهه 
ابتدای ســال گذشته از نظر وزنی 8 درصد افزایش و از نظر ارزشی10 درصد افت 
داشته اســت. به این ترتیب صادرات این محصول از 78/1 هزار تن سال گذشته 
به 61 هزار تن در ســال جاری اما در مقابل از نظر ارزشی از 44/1 میلیون دلار به 

39/8 میلیون دلار رسیده است.
هم چنیــن صادرات میلگرد از 990 هزار تن به ارزش 510 میلیون تن در 5 ماهه 
سال 1402 به یک میلیون و 228 هزار تن به ارزش 589 میلیون دلار در 5 ماهه 
ســال 1403 رسیده که بیانگر رشد 24 درصدی در وزن و 15 درصدی در ارزش 
اســت. صادرات نبشی، ناودانی و سایر مقاطع هم از نظر وزنی 25 درصد و از نظر 
ارزشی 5 درصد افزایش یافته است. بنابراین صادرات کل مقاطع طویل فولادی با 
رشــد 23 درصدی از یک میلیون و 145 هزار تن در 5 ماهه اول ســال 1402 به 
یک میلیون و 408 هزار تن در 5 ماهه اول امسال افزایش یافته است.هم چنین از 
نظر ارزشــی نیز صادرات این محصول با افزایش 13 درصدی از 589 میلیون دلار 

به 674 میلیون دلار رسیده است.
صادرات ورق گرم، ورق ســرد و ورق پوششدار هم در وزن هم در ارزش با کاهش 
مواجه شــده است؛ به گونه ای که از نظر ارزشی به ترتیب 28.7 درصد، 43 درصد 
و 24 درصــد و از نظــر وزنی به ترتیب 31 درصد، 24 درصد و 9 درصد با کاهش 

مواجه شده است.
بنابراین صادرات کل مقاطع تخت فولادی از 195 هزار تن به ارزش 129 میلیون 
دلار در 5 ماهه پارســال به 141 هزار تن بــه ارزش 94 میلیون دلار در 5 ماهه 

امسال رسیده که بیانگر کاهش 28 درصدی است.
در مجموع صادرات کل محصولات فولادی در 5 ماهه نخست امسال یک میلیون 
و 549 هزار تن به ارزش 768 میلیون دلار بوده که در مقایسه با 5 ماهه نخست 

پارسال به ترتیب رشد 16 درصد و 6 درصد را ثبت کرده است.
صادرات بیلت و بلوم و اسلب نیز در 5 ماهه ابتدای امسال به ترتیب با کاهش 9 و 

41 درصد در وزن و کاهش 16 و 44 درصد در ارزش مواجه شده است.
در مجمــوع صادرات فولاد میانی از 3 میلیون و 96 هزار تن به 2 میلیون و 533 
هزار تن رســیده که بیانگر کاهش 18 درصدی اســت. از نظر ارزشی نیز صادرات 
ایــن محصول از یک میلیارد و 571 میلیــون دلار به یک میلیارد و 196 میلیون 

دلار رسیده که کاهش 24 درصدی را نشان می دهد.
صادرات آهن اسفنجی در 5 ماهه اول امسال 508 هزار تن به ارزش 126 میلیون 
دلار بود که نســبت به مدت مشابه پارســال با کاهش 31 درصدی در وزن و 32 

درصدی در ارزش مواجه شده است.

تأکید بر تسهیل تأمین مالی ایران از طریق بانک 
سرمایه گذاری زیرساخت آسیا

باشــگاه خبرنگاران- عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد و دارایی کشــورمان در 
حاشــیه اجلاس شورای وزرای بانک ســرمایه گذاری زیرساخت آسیا در سمرقند 
ازبکســتان با »جین لی کوئین« رئیس این بانک دیــدار کرد که در این دیدار بر 

راهکار های همکاری مؤثر دو طرف تا دستیابی به نتیجه تأکید شد.
رئیس بانک ســرمایه گذاری زیرساخت آسیا با اذعان به اینکه ایران از اعضای مؤثر 
این مؤسسه مالی اســت، افزود: در تلاش هستیم که شرایط دریافت تأمین مالی 
را برای ایران فراهم کنیم. جمهوری اســلامی ایران در سال 2015 با خرید سهام 

سرمایه به عضویت این بانک درآمد.
برپایه این گزارش، وزیر اقتصاد به منظور شرکت در نهمین اجلاس سالیانه 2024 
بانک ســرمایه گذاری زیرســاخت آسیا به ازبکستان ســفر کرده است. شرکت در 
نشست ســالیانه وزرای اقتصاد بانک ســرمایه گذاری زیرساخت آسیا، شرکت در 
جلســه رســمی اعضای هیئت عامل و دیدار های دوجانبه با مقامات کشــور های 

مختلف از اهداف این سفر است.
هم چنین در حاشــیه نشست ســالیانه بانک ســرمایه گذاری زیرساخت آسیا در 
ازبکســتان، وزیران اقتصاد ایران و مصر با یکدیگر دیدار کردند. در این نشســت 
دوســتانه ضمن تأکید بر ارتباط دو جانبه دو کشــور، همتی اعلام کرد: دو کشور 

بزرگ ایران و مصر زمینه های زیادی برای توسعه روابط اقتصادی دارند.
 Asian Infrastructure Investment( بانک ســرمایه گذاری زیربنایی آسیا
Bank( یک مؤسســه مالی بین المللی است که به پیشنهاد دولت جمهوری خلق 
چین بنیانگذاری شــده اســت. هدف این نهاد توســعه چندجانبه و تأمین مالی 

پروژه های زیربنایی در منطقه آسیاست.
ایران یکی از سهام داران و اعضای هیئت مؤسس این بانک است که در فروردین ماه 
1394 به این بانک پیوست. این اجلاس از روز چهارشنبه )چهارم مهرماه( مصادف 

با 25 سپتامبر 2024 آغاز شده است و به مدت سه روز ادامه دارد.
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معاون  پورمحمــدی،  ایرنا- ســید حمیــد 
رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشــور گفــت: در صورت توافق بــا مجلس و 
رسیدن به جمع بندی مشترک، لایحه بودجه 
سال آینده به صورت دوسالانه ارائه می شود که 
بودجه سال نخست برای تصویب و بودجه سال 

دوم برای اطلاع خواهد بود.
ســید حمید پورمحمدی اظهار داشت: لایحه 
بودجه سال 1404، نخســتین بودجه پس از 
تصویب و ابلاغ قانون برنامه هفتم است و تقدیم 
به موقع مرحله نخست این لایحه در زمان مقرر 
قانونی به مجلس، بــرای دولت اهمیت بالایی 
دارد. رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور بیان  
داشت: بسیاری از مفاد قانون برنامه هفتم باید 
در لایحه بودجه ســال آینده دیده شود که ما 
نیز در تدوین لایحه بودجه، این موضوع را مد 

نظر قرار می دهیم.
پورمحمدی در ادامه از اصلاح ســاختار بودجه 

در لایحه بودجه ســال آینده خبر داد و گفت: 
در ایــن اصــلاح، طبقه بندی نظــام بودجه، 
هوشمندســازی بودجه و نظام مالی یکپارچه، 
مورد توجه قرار می گیرد. وی ســپس بر لزوم 
یکپارچگی بودجه ســال آینــده تأکید کرد و 
گفت: مهم ترین کاری که باید در تدوین لایحه 
بودجه 1404 انجام بدهیم، یکپارچگی بودجه 
اســت. اکنون عملیات فرابودجه ای در بودجه 
بسیار زیاد است و موضوعاتی مثل هدفمندی 
یارانه ها و برخی دیگــر از پرداخت ها، خارج از 

بودجه است که باید یکپارچه شوند.
معاون رئیس جمهور ادامــه  داد: بخش مهمی 
از تعهــدات دولت که به عمــوم مردم مربوط 
می شــود، از جملــه بیــش از 80 درصــد از 
مطالبات گندم کاران و بخشی از پاداش معلمان 

بازنشسته، پرداخت شده است.
پورمحمدی درباره ناترازی ها در بودجه امسال، 
گفت: در بودجه امســال، مقداری عدم وصول 

منابع ، مقداری هزینه های مازاد بر قانون مصوب 
و در جاهایی هم کســری بودجه جدی وجود 
دارد. ما در حال مذاکره با قانونگذار هســتیم 
تــا به یک تراز مناســب برســیم و آن را پایه 

بودجه ریزی سال  آینده قرار بدهیم.
   برگزاری ششمین جلســه ستاد تهیه و 

تدوین لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ کل کشور
ششــمین جلسه ســتاد تهیه و تدوین لایحه 

بودجه ســال 1404 روز سه شــنبه به ریاست 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه کشور در محل این سازمان برگزار شد.

رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور در این 
جلســه با تأکید بر لزوم ارائــه به موقع لایحه 
بودجــه 1404 مطابق قانــون، گفت: همزمان 
بــا تدوین لایحــه بودجه، تســریع در تدوین 
آیین نامه ها و دستورالعمل های مورد نیاز برای 
اجــرای برنامه هفتم با مشــورت و همفکری 

خبرگان و متخصصان، مورد انتظار است.
در ادامه ششــمین جلسه ستاد تهیه و تدوین 
لایحه بودجه ســال 1404 کل کشور، گزارش  
»منابــع و مصــارف )عمومــی و هدفمندی( 
مرحله اول لایحه بودجه سال 1404« از سوی 
معاونــت هماهنگی برنامه، بودجــه و نظارت 
ارائه شــد. اعضای ســتاد تهیه و تدوین لایحه 
 بودجه ســال 1404 نیز دیدگاه هــا و نظرات 

خود را بیان کردند.

معاون رئیس جمهور:

لایحه بودجه سال آینده در صورت توافق با مجلس به صورت دوسالانه ارائه می شود

ایسنا-  شــیر از جمله محصولاتــی است که نقش مهمی 
در تأمین کلســیم و سایر مواد مغذی مورد نیاز بدن دارد و 
نقش آن در سبد غذایی مردم مهم است، اما بر اساس آمار 
موجود، سرانه مصرف شیر در ایران نسبت به سایر کشورها 
کمتر است و این موضوع هم از عدم فرهنگ سازی مناسب 

و هم از قیمت بالای آن سرچشمه می گیرد.
چندی پیش خبر افزایش 20 درصدی قیمت شیر جریان ساز 
شــد و نگرانی ها و انتقادات بسیار زیادی را به همراه داشت 
که این افزایش قیمت می تواند موجب کاهش سرانه مصرف 
شــیر و لبنیات و حذف این محصول از ســبد غذایی مردم 
شــود. اما از ســویی دیگر نیز به دلیل افزایش هزینه های 
نگهداری و... تولیدکنندگان که برای تولید متضرر هستند، 
نه تنها نســبت به این افزایش قیمت نظر مثبتی دارند بلکه 
گله مند هســتند که چرا این افزایش قیمت از ابتدای سال 
رخ نــداد و حال نیز با وجود اعلام قیمت جدید چرا هنوز با 

قیمت گذشته خریداری می شود؟
نکته مهم این اســت که تعیین نرخ شیر خام به عنوان یکی 
از کالاهای اساســی گروه یک، در اختیار ستاد تنظیم بازار 
کشور است و »شــورای قیمت گذاری کالاهای کشاورزی و 
دامی« به ریاست وزیر جهاد کشاورزی مسئولیت اعلان نرخ 
خرید تضمینی شــیر خام را به عهــده دارد اما کارخانه های 

لبنی تا امروز )با گذشــت 6 ماه از ســال 1403( هیچ گونه 
ابلاغیه ای درخصوص نرخ خرید تضمینی شیر خام دریافت 
نکرده اند و دستگاه های ذیربط مصوبه ای در این زمینه ابلاغ 
نکرده انــد و با وجود اینکه از ابتــدای مهرماه باید با قیمت 
جدید به فروش می رسید هنوز با قیمت 15 هزار تومان درب 

دامداری خریداری می شود.
در ادامــه این مطلب با توجه بــه انتقادات وارده به افزایش 
قیمت شــیر خام، به نظــر دامداران و اتحادیه سراســری 

تعاونی های کشاورزی دامداران ایران پرداخته شده است.
مجتبی عالــی، مدیرعامل اتحادیه سراســری تعاونی های 
کشــاورزی دامداران ایران درباره افزایش قیمت شیر اظهار 
کرد: افزایش قیمت شــیر باید ابتدای ســال رخ می داد که 
متأسفانه انجام نشد و حدود 7 ماه است که دامدار در حال 
تحمل ضرر است و با فروش قیمت پایین متضرر می شود.  

وی با توجه به انتقادات وارد شــده به مسئله افزایش قیمت 
شیر خام با توجه به کاهشی بودن قیمت نهاده ها از ابتدای 
ســال نسبت به ســال گذشــته گفت: تنها قیمت نهاده به 
میزان افزایشی یا کاهشی شدن قیمت شیر چندان مربوط 
نیست و علاوه بر قیمت نهاده، هزینه کارگر، حاملان انرژی، 
حمل و نقل، داروها، هزینه نگهداری و ... تمام این موارد از 
ابتدای سال برای دامداران افزایش یافته است. برخی مسائل 

مطرح می شــود که دامدار در حالی که با توجه به افزایش 
قیمت  تمام مســائل جانبی با ضرر تولید می کند و به فروش 

می رساند، دیگر انگیزه ای برای تولید ندارد.
  شیرخام هنوز با قیمت ابلاغی جدید خریداری نمی شود

مدیرعامل اتحادیه سراسری تعاونی های کشاورزی دامداران 
ایران با بیان اینکه 15 روز است که در خبرها اعلام می شود 
که قیمت جدید شــیر اعلام شــده، اما هنوز قیمت جدید 
ابلاغ نشــده و با همان قیمت قدیم شیر از دامدار خریداری 
می شــود اظهار کرد: چندین ماه اســت که واردات بی رویه 
گوشت انجام می شود و متأسفانه از آن جلوگیری نمی شود، 
در صورتی که ما می توانیم یک صادرکننده گوشــت باشیم 
اما شرایط به گونه ای پیش رفته که به یک کشور واردکننده 

تبدیل شده ایم.
وی ادامه داد: در دامداری ها گاو و گوسفندهایی وجود دارد 
که دیگر کســی آن ها را خریداری نمی کنــد چرا که با ارز 
دولتی 28 هزار تومانی گوشــت یخی و گرم وارد می کنند 
و مــا نمی توانیم با آن ها در بازار رقابت کنیم. به دلیل اینکه 
دامداران سکوت می کنند متأسفانه حق و حقوقشان پایمال 

می شود.
   لزوم فرهنگ سازی دولت برای افزایش سرانه مصرف 

شیر و لبنیات

وی درباره اینکه با افزایش قیمت سرانه مصرف شیر کاسته 
می شــود مطرح کرد: دولت باید برای مصرف شیر و لبنیات 
فرهنگ  ســازی کند و یا یارانه ای به مصرف کننده تخصیص 
دهــد. یکی از اتفاقات رخ داده این اســت که یک کارخانه 
برای مدارس شیر تأمین کرد ولی آموزش و پرورش هزینه 
آن را پرداخــت نکرد و در نتیجه کارخانه نیز نتوانســت با 
دامداران تســویه حســاب کند. بنابراین دولــت باید برای 

مصرف شیر و لبنیات در جامعه فرهنگ سازی کند.
وی افزود: اگر محاسبه کنیم، در خصوص شیر اصلًا افزایش 
قیمتی هم رخ نداده است. قیمت قبلی 15 هزار تومان بوده 
و حالا این قیمت 18 هزار تومان اعلام شده و این به معنای 
افزایش 20 درصدی است که حقوق پرداختی افراد جامعه 
نیــز 20 درصد افزایش یافته اما بــه این میزان که افزایش 
قیمت شــیر برای برخی چشم گیر بوده آیا به این نکته نیز 
توجه کرده ایم که وسایل حمل و نقل عمومی، دارو و مسائل 

بهداشتی و درمانی و... نیز چقدر افزایش داشته اند؟  

ایرنا- سهراب سهرابی، مجری طرح خودکفایی گندم وزارت 
جهاد کشاورزی با اشــاره به تولید 15 میلیون تن گندم در 
فصل زراعی 1403- 1402، گفت: از ابتدای فصل برداشــت 
تاکنــون 11 میلیــون و 976 هزار تن گندم از کشــاورزان 

خریداری شده است.
سهراب سهرابی درباره وضعیت تولید و خرید تضمینی گندم 
و زمان پایان برداشت افزود: این میزان خرید تضمینی گندم 
به ارزش 211 هزار میلیارد تومان بوده که تاکنون 167 هزار 

میلیارد تومان آن پرداخت شده است.
بــه گفته وی، طبق مکاتباتی که با ســازمان برنامه و بودجه 
داشــته ایم مقرر شده بخشی دیگر از مطالبات گندمکاران در 

هفته آینده پرداخت شود.
مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشــاورزی اظهار 
داشت: از این میزان گندم خریداری شده،10 میلیون تن گندم 
نان برای مصارف نانوایی ها اســت و بین 1/5 تا 2 میلیون تن 
گندم صرف صنف و صنعت می شود. وی اضافه کرد: با توجه به 
میزان تولید و خرید تضمینی گندم سال جاری، همه نیاز گندم 
خبازی  ها و صنف و صنعت کشــور از محل تولید داخل تأمین 

خواهد شد و نیاز به واردات گند نخواهیم داشت.
  ۵ استان رتبه برتر خرید گندم در کشور

سهرابی تصریح کرد: بیشترین میزان خرید تضمینی گندم به 
ترتیب مربوط به استان های خوزستان با یک میلیون و 623 
هزار تن، کردستان یک میلیون و 170 هزار تن، گلستان یک 
میلیــون و 110 هزار تن، فارس 915 هزار تن و کرمانشــاه 
825 هزار تن اســت. وی گفت: بررســی ها نشــان می دهد 
که مجموع خرید گندم امســال نسبت به سال گذشته یک 
میلیون و 635 هزار تن معادل 16 درصد رشد داشته است. 

  ضدعفونی و بوجاری ۵۰۰ هزارتن بذر گندم
مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشــاورزی افزود: 

اکنــون عملیات بوجاری و ضدعفونی برای 500 هزار تن بذر 
گندم در حال انجام است.

  خرید ۱۷۰ هزارتن گندم دوروم
ســهرابی اظهار داشت: از ابتدای فصل برداشت تاکنون 170 
هزارتن گندم دوروم از کشــاوران خریداری شده است که به 

مصرف کارخانجات ماکارونی و صنف و صنعت می رسد.
به گفته وی، امسال خرید گندم دوروم نیز نسبت به سال های 

گذشته افزایش جزئی داشته است.
  ادامه خرید تضمینی گندم تا پایان آبان

مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشاورزی، مراکز 
خرید تحویل گندم را یک هزار و 200 مرکز برشمرد و گفت: 
اصل زمان خرید تضمینی گندم تا پایان شهریورماه است که 

به نظر می رسد میزان خرید 12 میلیون تن باشد.
وی تصریح کرد: براساس قانون خرید تضمینی، خرید گندم 
تا پایان آبان ماه جاری در اســتان های سردسیر کشور ادامه 
خواهد داشت اما رقم قابل توجهی نیست. سهرابی، همچنان 
بر تحویل گندم به مراکز رسمی خرید تضمینی گندم تأکید 
کــرد و افزود: کشــاورزان از تحویل گندم خــود به دلالان 

خودداری کنند.

مســکن  معاونت  بیات منش، سرپرســت  مســعود  مهر- 
و ســاختمان در برنامــه میــز اقتصاد به تشــریح وضعیت 
احداث واحدهای نهضت ملی مســکن در کشور و هم چنین 
سیاســت ها و برنامه هــای دولت چهاردهم بــرای عمل به 

تعهدات وزارت راه و شهرسازی پرداخت.
سرپرســت معاونت مسکن و ساختمان با اشــاره به اینکه 
مقدمــات اجرای طرح نهضت ملی مســکن با اجرای طرح 
اقدام ملی مســکن و با بهره مندی از تجربیات کسب شــده 
در طرح مسکن مهر در سال های 1398 و 1399 آغاز شد، 
گفت: طرح نهضت ملی مســکن با ابلاغ قانون جهش تولید 
مسکن در سال 1400 و با آغاز به کار دولت سیزدهم شروع 
شد که مقرر شد طی 4 سال دولت سیزدهم 4 میلیون واحد 

مسکونی احداث شود.
بیات منش ادامه داد: با توجه به اینکه دو سال قبل از دولت 
سیزدهم طرح اقدام ملی مسکن آغاز شد، پروژه اقدام ملی 

و واحدهــای آغاز شــده و برنامه ریزی هایی که در آن طرح 
انجام شــد به پروژه طرح نهضت ملی مسکن متصل شد. در 
برنامه ریزی برای اجرای این طــرح، مکانیابی ها، برش های 
اســتانی، بخش خصوصی، بخش روستایی و بخش حمایتی 
برنامه ریزی شد. ســامانه tem.mrud.ir راه اندازی شد و 

متقاضیان مسکن در این سامانه ثبت نام کردند.
وی توضیح داد: در همان سال ها حدود 6 میلیون متقاضی 
مســکن در ســامانه مســکن حمایتی ثبت نام کردند و در 
پالایش هایــی کــه انجام شــد، یک میلیــون و 800 هزار 
متقاضــی به عنــوان متقاضیان واجد شــرایط شــناخته 
شــدند. از این تعداد واجدان شرایط، به تعداد یک میلیون 
 نفــر مؤثر بودند که در حــدود 750 هزار نفــر واریز وجه 

اولیه را انجام دادند.
بیات منــش ادامــه داد: بــرای 250 هــزار متقاضی مؤثر 
باقی مانده از یک میلیون نفر متعهد شــده، منتظر هستیم 
تا منابع مالی بانکی تأمین شــود تا کار ساخت این واحدها 

را نیز آغاز کنیم.
 ۲۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن تاکنون تحویل شده است

به گفته بیات منش، از حدود 5 ســال گذشته تاکنون، برای 
متقاضیان مؤثر مسکن که در سامانه مسکن حمایتی واجد 

شرایط شــناخته شدند، 380 هزار واحد عملیاتی و اجرایی 
شده و 20 هزار واحد از واحدهای آغاز شده به مردم تحویل 

شده است.
وی ادامه داد: هم اکنون دولت متعهد به ساخت مسکن برای 
یک میلیون متقاضی مؤثر و واجد شــرایط اســت که برای 
400 هــزار واحد دیگر از باقیمانــده 750 هزار واحد زمین 
تأمین شده و منتظر هستیم تا با تزریق منابع مالی بتوانیم 
این متقاضیان را به پروژه ها متصل کنیم و ســاخت واحدها 

را شروع کنیم.
  ۳۶۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن در سال ۱۴۰۴ تحویل 

می شود
سرپرســت معاونــت مســکن و ســاختمان وزارت راه و 
شهرســازی با بیان اینکه 360 هــزار واحدی که هم اکنون 
در مرحله ســاخت است، بالای 50 درصد پیشرفت فیزیکی 
دارنــد، از برنامه تحویل این واحدها در صورت تأمین منابع 

مالی تا سال 1404 خبر داد.
   قول بانک مرکزی برای ابلاغ ۱۵۰ همت به بانک ها برای 

تولید مسکن
بیات منــش گفت: در جلســاتی که در روزهای گذشــته با 
مدیرکل بانک مرکزی داشــتیم، بانــک مرکزی تعهد کرده 

اســت تا 150 همت از منابع بانکــی را پرداخت کند که با 
تزریــق این منابع به بانک ها، تعهدات ما در بخش مســکن 
بــرای متقاضیان مؤثر ســرعت خواهد گرفــت. این مقام 
مســئول در وزارت راه و شهرسازی مهم ترین چالش اجرای 
طرح نهضت ملی مســکن را عدم تأمین منابع مالی و تعهد 
بانک ها به پرداخت تسهیلات عنوان کرد و افزود: در دهه80 
شمسی، 25 درصد منابع بانک ها به بخش مسکن تخصیص 
می یافــت که هم اکنون این رقم به 6/5 درصد و مؤثر آن به 
4 درصد رسیده اســت، در حالی که تکلیف قانونی بانک ها 

پرداخت20 درصد از منابع بانک به بخش مسکن است.
  اراضی یک میلیون و ۴۰۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن 

تأمین شد
وی در بخــش دیگری از صحبت های خــود اعلام کرد که 
وزارت راه و شهرســازی تاکنون برای احداث یک میلیون و 

400 هزار واحد مسکن حمایتی زمین تأمین کرده است.
  آیین نامه های برنامه هفتم پیشرفت در حال تدوین است

بیــات منش تصریــح کرد: دولت و در ذیــل آن وزارت راه 
و شهرســازی با قوت طرح نهضت ملی مســکن و عمل به 
تکلیــف قانون برنامه هفتم پیشــرفت را اجرا خواهد کرد و 

آیین نامه های برنامه هفتم پیشرفت در حال تدوین است.

آیینی، مدیرعامل شرکت  محمد  باشگاه خبرنگاران- 
بازآفرینی شــهری ایران، در پانزدهمین جلســه شورای 
نوســازی مسکن از آغاز نوسازی 309 هزار و 509 واحد 
مســکونی در بافت های فرسوده کشــور از زمان اجرای 

قانون جهش تولید مسکن خبر داد.
آیینی در ادامه اشاره کرد که این واحدها در محدوده های 
هدف بازآفرینی شــهری کل کشور، توســط مردم و با 
استفاده از مشوق های مختلف اداری، مالی و شهرسازی 

در حال ساخت است.
وی افزود: اســتان های تهران، خراسان رضوی، اصفهان، 
مازندران و آذربایجان شــرقی به ترتیب بیشترین میزان 

نوسازی مسکن را دارند.
خروج برخی محلات از محدوده هدف بازآفرینی شهری

دبیــر ســتاد ملــی بازآفرینی شــهری پایدار بــا بیان 
حاضــر  حــال  در  کشــور  نیــاز  بزرگتریــن   اینکــه 
امیدآفرینی اســت، گفت: محدوده های هدف بازآفرینی 
شــهری در اســتان ها نیــاز بــه بازنگــری دارد. برخی 
 محلات که بیش از 50 درصد نوســازی شــده اند باید از 
بافت خارج شــوند، زیرا این محلات روند نوسازی را طی 
کرده اند و محلات ناپایدارتر باید جایگزین آن ها شــوند. 

بنابرایــن، بازنگری دقیق محدوده محلات هدف ضروری 
است.

مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری ایران ادامه داد: 
براســاس برنامه هفتم توســعه، باید تا پایان این برنامه 
20 درصد از ســطح بافت های فرسوده و ناکارآمد کشور 
کاهش یابد. این بدان معناســت که باید هر سال 7 هزار 
هکتار از سطح بافت فرسوده کشور کاسته شود؛ بنابراین، 
این موضوع باید در برنامه ریزی های ســالانه گنجانده و 

تدابیر عملیاتی برای آن اتخاذ شود.
آیینــی هم چنین شــاخص مهم دیگــر در برنامه هفتم 
توســعه را ساخت ســالانه 100 هزار واحد مسکونی در 
بافت های ناکارآمد برشــمرد و گفــت: در این زمینه نیز 
باید برنامه ریزی های لازم انجام و سهم استان ها مشخص 

شود.
  ورود اطلاعات ۴۱۱ شهر به سامانه

در این جلســه، منصور اســتادی، مدیرکل دفتر ســتاد 
ملی بازآفرینی شهری پایدار شــرکت بازآفرینی شهری 
ایران، گزارشــی از وضعیت بارگذاری اطلاعات نوسازی 
مســکن در سامانه ستاد ملی بازآفرینی شهری ارائه کرد 
و گفت: از ابتدای ســال جاری، ســاخت 53 هزار و 973 
واحد در محلات هدف بازآفرینی شهری در سامانه ثبت 
شده است و استان های تهران، اصفهان، خراسان رضوی، 
آذربایجان غربی و آذربایجان شرقی به ترتیب پنج استان 

برتر در این زمینه هستند.
وی افزود: در هفته گذشــته نیز هــزار و 433 واحد در 
ســامانه بارگذاری شده است. لازم به ذکر است که 738 
شــهر مصوب داریم کــه از این تعداد، 411 شــهر و به 
عبارتی 56 درصد شــهرها اطلاعات پروانه های صادره را 
در ســامانه ثبت می کنند. انتظار داریم این عدد به بالای 

70 درصد برسد.

مدیرعامل اتحادیه تعاونی  دامداران:

قیمت شیر خام همچنان به نرخ گذشته است

مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشاورزی:

خرید تضمینی گندم به ۱۱میلیون و ۹۷۶ هزار 
تن رسید

معاون راه و شهرسازی:

۳۶۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن تا ۱۴۰۴ عرضه می شود

آغاز نوسازی ۳۰۹ هزار واحد فرسوده 
از ابتدای قانون جهش تولید

بورس

کشاورزی

مسکن

تولید

اقتصاد بین الملل



ســینمای دفاع مقدس ایران با نام های بزرگی گره خورده است. نام هایی که در 
روزگاری نه چندان دور، خالق ماندگارترین آثار در این حوزه بودند. این نام ها اما 
مدتی است که پشت دوربین فیلمبرداری قرار نگرفته اند؛ بعضی به کل از سینما 
فاصله گرفته و خارج از رینگ نشســته اند و جز برای بزرگداشت ها و کارگاه های 
انتقال تجربه، در جایی حضور نمی یابند و بعضی نیز مســیر فیلم ســازی خود را 
به گونه ای تغییــر داده اند که دیگر رنگ و بوی جنگ و دفاع مقدس در آثار آنها 

یافت نمی شود.
بیش از گــروه دوم اما گروه اول در این گزارش قابل تأمل اند. فیلم ســازانی که 
روزگاری پایه گذار ســینمای دفاع مقدس بودند و حالا به تمامی از تولید اثر در 

این گونه منصرف شده اند.
خالق »کشتی آنجلیکا« و دوری ۱۵ ساله

اینکه چرا ســازنده راه آبی ابریشم ۱۵ سال پیش، آخرین اثر خود را تولید کرده 
و تاکنون فیلمی نساخته، دلایل زیادی دارد که می توان بخشی از آن را به اقبال 
از آخرین اثر او یعنی همین راه آبی ابریشــم مرتبــط کرد. فیلمی که مطابق با 
گفته ها و شــنیده ها به اندازه اجاره ۲ کشــتی فروش داشت و علیرغم عظمت و 

هزینه زیاد، مانند آثار قبلی محمد بزرگ نیا با اقبال مواجه نشد.
فــارغ از اینها اما بزرگ نیا چند اثر مهم دیگر در کارنامه دارد که همگی به نوعی 
با دفاع مقدس مرتبط هســتند و در حال وهوای همان ســال ها تولید شــده اند. 
کشــتی آنجلیکا، جنگ نفت کش ها و طوفان که هر ســه از فیلم های دریایی و 
مهم ســینمای ایران  هســتند و هر کدام به قدر کفایت، در زمانه اکران با اقبال 
مواجه شــدند. بزرگ نیا در این سه اثر، دوربین خود را بر روی کارکنان شرکت 
نفت و مشــکلات آنها در دوران ۸ ســاله دفاع مقدس متمرکز و آثاری ماندگار 

خلق کرده است.
با این همه او در این فهرســت قرار می گیرد و از ۱۵ ســال پیش، نگاه خود را از 
ســینمای ایران به خصوص گونه دفاع مقدس، دریغ کرده اســت. در این سال ها 
بازیگــران آثار او مصاحبه هایی داشــتند و هر کدام از لــزوم دعوت دوباره این 

کارگردان برای تولید اثر در این گونه صحبت کرده اند.
جمشــید جهانزاده در یکی از گفت وگوهــای خود با محمد گبرلو گفته بود: من 
معتقدم محمد بزرگ نیا از کارگردان هایی است که باید دوباره دعوت به کار شود 
و بودجه مناســبی برای فیلم سازی در اختیار او قرار داده شود؛ زیرا او سینما را 

خوب می شناسد و دقیقاً می داند کجا کلوزآپ و یا لانگ شات بگیرد.
سکوت ۲۰ساله درویش پس از »دوئل«

هرچنــد احمدرضا درویــش عنوان کرده بــود پس از رســتاخیز و در صورت 
اکران نشــدن آن، دیگر فیلمی نخواهد ساخت اما گویا کسی آن را چنان جدی 

نگرفته بود. شــاید هم کسی تصور نمی کرد حال و احوال این روزهای سینمای 
ایران، خصوصاً سینمای دفاع مقدس، به حضور او نیاز داشته باشد.

درویش پیش از رستاخیز، خالق یکی از شاخص ترین آثار سینمای دفاع مقدس 
است. دوئل فیلمی پرهزینه بود اما متفاوت با آنچه تا آن زمان در سینمای جنگ 
دیــده بودیم. قصه ای که نه تنها در جریان جنگ، بلکه تبعات آن را نیز به تصویر 
می کشید. پیش از دوئل که ۲۰ سال از زمان اکران آن می گذرد، درویش، کیمیا 
و سرزمین خورشید را نیز در کارنامه داشت که هر سه، او را به عنوان یک قطب 

مهم در سینمای جنگ بدل ساخت.
حالا و در زمانه ســکوت درویش، نبود دوئل و آثاری چنین مقبول در سینمای 
مستقل که بتوانند هم نظر مخاطبان و هم نظر منتقدان را در گیشه و جشنواره 
جلب کنند، در ســینمای دفاع مقدس به چشم می آید. سکوتی که هر چند راه 
برای نسل جدید گشوده اما نباید توجیهی برای دوری بزرگان و کارکشتگان این 

جنس سینما از آن باشد.
»خداحافظ رفیق« و نبودنِ بهزادپور در سینما، ۲۱ ساله شد

پیش از شــروع جشــنواره سی وششــم فیلم فجر بود که خبری مبنی بر انتشار 
چهارمین اپیزود خداحافظ رفیق منتشــر شــد. فیلمی که ۳ اپیزود پیشــین آن 

ی از تلویزیــون هم پخش شــده و در میان مخاطبان آثار  ســینما
واکنش دفــاع مقدس جای خود را باز کــرده بود. همان وقت 
بعدتر، بهــزاد بهزادپور به این خبر ابــراز بی اطلاعی بود اما 

این نســخه در فضای مجازی منتشر شد؛ بی آن که 
سازندگان یعنی بهزادپور و تهیه کننده قصد انتشار 

آن را داشته باشند.
خداحافــظ رفیق در ســه اپیزود به 

روزگار پس از جنگ می پردازد 
و داســتانی را حــول محور 
زندگی جانبازان شــیمیایی 
پس  می کند.  روایت  جنگ 
از این ۳ اپیزود و تا امروز 
که ۲۱ ســال از انتشــار 
هر ســه اپیزود این فیلم 
بهزادپــور  می گــذرد، 
نســاخته،  فیلمی  دیگر 
هرچنــد بعدتــر فیلمی 
بــه کارگردانــی یــداا... 

صمدی را نوشت اما دیگر هیچ فیلمی را کارگردانی نکرد.
ابراهیم حاتمی کیا چند سال پیش در برنامه هفت حضور یافت و 
درباره او گفت: در خداحافظ رفیقِ بهزادپور سینما شکست محض 
خورد اما بهترین فیلمی بود که از تلویزیون پخش شد؛ من متأسفم 
برای بهزاد که دیگر فیلم نمی ســازد و ســاکت نشسته است. چرا 

همچین فیلم سازانی گوشه نشین شده اند؟
سینمای دفاع مقدس و حاتمی کیا که از ۶ سال پیش »حضرت موسی« 

می سازد
حالا که از حاتمی کیا نامی به میان آمد، بد نیســت یادآوری کنیم 
او نیز یکی دیگر از فیلم ســازان این لیست است. هرچند او به مانند 
درویش و بهزادپور گوشه نشــینی پیشــه نگرفته اما با یک نگاه به 
کارنامه او نیز درمی یابید که پس از چ عملا از سینمای دفاع مقدس 
فاصله گرفته اســت.حاتمی کیا با به وقت شام، گریزی به سینمای 
مقاومت زد و با خروج سعی داشت به اعتراض و مطالبه گری آژانس 
شیشــه ای بازگردد، که موفق نبود؛ اما در حال حاضر ۶ سال است 
که درگیر ســاخت سریال حضرت موسی اســت و همین موجب 
شــده منتقدان و فعالان ســینما، به طولانی شدن این پروژه خرده 
بگیرند و دوری حاتمی کیا از تولید فیلم های دیگر به واســطه این 
اثر را برای او و ســینما، آفت تلقی کنند. فیلمســازی که می تواند 
با پیشــینه قابل قبول خود در سینمای دفاع مقدس دوباره خالق 

آثار ماندگار در این حوزه باشــد، چندین سال است درگیر 
تولید ســریالی است که از قضا در چند روز گذشته خبر 
تولید نسخه ای سینمایی به جای سریالی از آن به دلیل 
روند طولانی تولید، منتشــر شد و بلاتکلیفی ها را درباره 

شخص حاتمی کیا و پروژه حضرت 
موسی بیشتر کرد.
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غیبتی که به نفع سینما نیست؛ 

»پیرمرد عاشق« به کتابفروشی ها رسیدچرا بزرگان سینمای دفاع مقدس دیگر فیلم نمی سازند؟
کتاب »پیرمرد عاشــق« شــرح حدیث 
عنوان بصری که توســط حجت الاسلام 
سید عباس موســوی مطلق نوشته و به 
همت نشــر معارف چاپ و به بازار نشــر 

رسیده است.
»پیرمرد  کتــاب  در  مطلــق  موســوی 
عاشق« حدیث عنوان بصری را که یکی 
از مهم تریــن اذکاری کــه مطابق بیان 
اهــل بیت )ع( و علمــا از اذکار خاص و 
بسیار پرکت اســت، انتخاب کرده و در 

سلسله جلساتی به شرح آن پرداخته است. این حدیث روایتی منسوب به امام 
صادق)ع( اســت که فردی به نام عنوان بصری، از شاگردان مالک بن انس، آن 

را در مدینه نقل کرده است.
موضوع این حدیث، پرسش و پاسخ درباره حقیقت عبادت و توصیه هایی برای 
آن است. این روایت به دلیل مضمون غنی و خاصی که دارد از جایگاه ویژه ای 
در میان علما برخودار اســت. موضوع حدیث عنوان بصری ناظر سیر و سلوک 
و عرفان اســت، با عنوان »برنامه ای برای خودسازی« توصیف و معروف شده و 

چند شرح برای آن نوشته شده است.
 نویســنده معتقد اســت به جهت همین مضمون عرفانی و اخلاقی خاصی که 
این روایت دارد، عرفای شــناخته شده ای مانند سید علی قاضی طباطبایی به 

شاگردان خود با تأکید زیادی آن را توصیه می کردند.
سید عباس موســوی مطلق از شخصیت های مطرح در حوزه عرفان عملی در 
جدیدترین اثر خود تحت عنوان »پیرمرد عاشق« با این دیدگاه که اخذ اذکار و 

اوراد شرایطی دارد، طرح بحثی در باب حدیث عنوان بصری دارد.
 نویســنده در ایــن کتاب نظر بــر این دارند که اذکار و ادعیــه الا و لابد باید 
زیر نظر اســاتید اخلاق و معرفت توصیــه و بعد مورد عمل قرار بگیرد زیرا که 
این اذکار به مانند دارو اســت و در صــورت مصرف ناآگاهانه احتمال خطر آن 
از نتیجه آن بیشــتر است نویسنده این گونه اســتدلال می کند که اذکار یک 
حقیقتی دارند که ظهور آن حقیقت ها در زندگی افراد دو شرط دارد؛ ابتدا سعه 
 وجودی فرد به اندازه ای باشد که بتواند آن ذکر را تحمل کند و دوم آن فرد از 
ماهیت حقیقی آن ذکر آگاه باشــد؛ فلذا اســتاد، ناظر بر ظرفیت و اســتعداد 
 ســالک اذکار را بــه آن ها آموزش می دهد. این کتاب به تازگی در شــمارگان 
صفحــه  ۲7۲ در  و  تومــان  هــزار   ۱7۰ قیمــت  بــه  و  نســخه   هــزار 

 منتشر شده است.

۲۳۱۴ مستند خارجی به »سینماحقیقت« رسید
 بــا پایان مهلــت دریافت آثار بــرای حضور در بخــش بین الملل هجدهمین 
جشنواره بین المللی »سینماحقیقت«، ۱۲۳ کشور برای شرکت در این دوره از 

جشنواره فیلم های خود را به دبیرخانه ارسال کرده اند.
از ۲۳۱۴ مستند خارجی که به دبیرخانه جشنواره هجدهم ارسال شده است؛ 
۱۶۲۵ اثــر در بخش کوتــاه، ۵۰۰ اثر در بخش بلند و ۱۸۹ اثر در بخش نیمه 

بلند خواستار حضور در این دوره از جشنواره هستند.
این مســتند ها از ۱۲۳ کشــور، ازجمله کانادا، انگلیس، هند، برزیل، اسپانیا، 
مصــر، ترکیه، ایتالیــا، روســیه، آرژانتین، آمریــکا، چین، فرانســه، آلمان، 
مکزیک، اندونــزی، پرتغال و یونان متقاضی حضور در هجدهمین جشــنواره 

»سینماحقیقت« هستند.
هجدهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران »سینماحقیقت« به دبیری 

محمد حمیدی مقدم آذرماه ۱۴۰۳ برگزار می شود.

کتاب

مستند

اعلام فیلم های جشنواره توکیو با چند اثر ایرانی

ورزش
فوتسال ایران به دنبال قهرمانی در جام جهانی

به گزارش ایرنا، تیم ملی فوتســال کشــورمان امروز در مرحله یک هشتم نهایی 
جام جهانی فوتسال در ازبکســتان با مراکش روبه رو خواهد شد. برنده این دیدار 
در دور بعد با برزیل روبه رو می شــود که قهرمان پنج  دوره این رقابت هاست. تیم 
ملی فوتســال برزیل دو روز گذشــته با پیروزی پنج بر صفر برابر کاستاریکا راهی 

دور یک چهارم نهایی شد.
ســایت کنفدراســیون فوتبال آسیا در گزارشــی به تقابل ایران و مراکش در دور 

یک هشتم نهایی جام جهانی فوتسال پرداخت.
در این گزارش آمده است:

ایران به دنبال تکرار موفقیت ســال ۲۰۱۶ است؛ جایی که موفق به کسب مدال 
برنز شــد. ایران با صدرنشینی در گروه F کارش را در مرحله گروهی پایان داد و 

حالا برابر مراکش قهرمان آفریقا حاضر می شود.
قهرمان ســیزده  دوره جام ملت های آسیا پس از برتری هفت بر یک برابر ونزوئلا 
توانســت گواتمالا را ۹ بر چهار شکست دهد و در ادامه فرانسه را نیز چهار بر یک 

برد و راهی دور حذفی شد.
ســالار آقاپور خط حمله ایران را رهبری کرده و در جام جهانی شش گل به ثمر 
رســانده اســت؛ در حالی که مهدی کریمی و مسلم اولادقباد نیز نقش مهمی در 
صعود ایران به عنوان تیم نخست داشتند؛ تیمی که به دنبال نخستین قهرمانی در 

جام جهانی فوتسال است.
مراکش به عنوان تیم دوم گروه E به مرحله حذفی صعود کرد و شکســت چهار بر 
یک این تیم مقابل پرتغال، مدافع عنوان قهرمانی، باعث شــد تا آنها در رده دوم 
قرار گیرند. ایران در رده چهار و مراکش در رده ششــم رده بندی فوتســال جهان 

قرار دارند.
تیم ملی فوتسال کشورمان امروز از ساعت ۱۶ به وقت تهران در مجمورعه ورزشی 

بخارا به مصاف مراکش می رود.

خبر توافق »جهانبخش« با »رنجرز« صحت ندارد

به گزارش تســنیم، علیرضا جهانبخش کــه در تلاش برای انتخاب بهترین گزینه 
برای ادامه دوران حرفه ای اش است، شــایعه شده که با باشگاه گلاسکو رنجرز به 
توافق رســیده و قصد دارد فوتبالش را در لیگ برتر اســکاتلند ادامه دهد اما این 
خبر صحت ندارد. در واقع چند هفته پیش مذاکرات در ســطح پیشــرفته ای بین 
طرفین صورت گرفت و در حالی که انتظار می رفت به نتایج خوبی برســد، بنا به 

دلایل خاصی این موضوع بی نتیجه ماند و در نهایت هم مذاکرات متوقف شد.
جهانبخش ۳۱ ساله که پس از سه فصل حضور در فاینورد، تابستان امسال از این 
تیم جدا شــد و حالا بازیکن آزاد به شمار می رود، اخیراً بحث علاقه مندی باشگاه 
اف ســی توئنته هلند نسبت به جذب او در پی مصدومیت یونس طاها هافبک ۲۱ 
 AZ ســاله این تیم نیز مطرح شــده بود. بال-  هافبک پیشین تیم های برایتون و
آلکمار در ســه فصل اخیر در ۱۰۶ بازی آمــار ۱7 گل زده و ۱۶ پاس گل را از 
خود در فاینورد بر جای گذاشت. او هم چنین با فاینورد در فصل ۲۰۲۲-۲۳ 
قهرمانــی در اردویژه و در فصــل ۲۴-۲۰۲۳ قهرمانی در جام حذفی هلند 

را تجربه کرد.
جهانبخش که ۸۶ بازی ملــی و ۱7 گل زده با پیراهن ایران در کارنامه اش 
دیده می شود، در فصل ۱۸-۲۰۱7 عنوان بهترین گلزن لیگ اردویژه هلند )با ۲۱ 

گل زده( را با تیم AZ آلکمار از آن خود کرد.

به گزارش ایســنا، فیفا در گزارشی به بررســی هزینه های انجام شده در نقل و 
انتقالات تابستانی پرداخته است. 

در ایــن گــزارش نقل و انتقالات هر کشــور بر اســاس شــش فاکتــور تعداد 
بازیکنــان ورودی و خروجی، هزینه رضایت نامه بــرای خرید و فروش بازیکنان 
 و نرخ رشــد نقل و انتقالات ورودی و خروجی ارزیابی شــده اســت. همچنین 
اعداد و ارقام آن بر اســاس داده های سیســتم TMS بوده که به این معناســت 
که فقط نقل وانتقالات بین المللی لحاظ شــده و موارد داخلی در آن به حســاب 

نیامده است.
به عنوان مثــال، انتقال کاکوتا به اســتقلال، ژوائو و محمدی به پرســپولیس، 
انزونزی به ســپاهان، سحرخیزان به اورنبرگ یا حسین نژاد به دینامو ماخاچ قلعه 
در این آمار لحاظ شــده اما نقــل و انتقالات داخلی مانند فرشــاد احمدزاده از 
ســپاهان به پرسپولیس یا محمدحسین اسلامی از ذوب آهن به استقلال در آن 

به حساب نیامده است.
فوتبال ایران در نقل و انتقالات تابستانی

بازیکنان ورودی: ۳۰
بازیکنان خروجی: ۱۹

پرداخت رضایت نامه: ۶۱۳ هزار دلار
دریافت رضایت نامه: ۴/7۴ میلیون دلار

بر اســاس آمار منتشر شده از ســوی فیفا، ۳۰ بازیکن جدید در نقل و انتقالات 
تابســتانی وارد فوتبال ایران شــدند و ۱۹ بازیکن هم خارج شدند. در این بین 
باشگاه های ایرانی ۶۱۳ هزار دلار بابت پرداخت رضایت نامه بازیکنان مدنظرشان 
هزینه کردند که نســبت به آمار مشابه سال گذشــته کاهش ۱۵/۸ درصدی به 

ثبت رسیده است.
باشــگاه های ایرانی در ســال ۲۰۲۲ حدود ۱/۳ میلیون دلار و در ســال ۲۰۲۳ 
نزدیــک به ۶۵۰ هزار دلار بابت خرید بازیکن پول رضایت نامه داده بودند که در 
مجموع نشان دهنده روند کاهشی است که به نظر می رسد به دلیل محدودیت های 

بودجه ای دو فصل اخیر رقم خورده است.
افزایش قابل توجه درآمد باشگاه های ایرانی در نقل و انتقالات

نکته جالب توجه این آمار، درآمد قابل توجه فوتبال ایران از فروش بازیکن بوده 
اســت؛ موردی که در سال های گذشته به چشم نمی خورد و منجر به رشد ۵۰% 

درآمد حاصل از نقل و انتقالات شده است. 
براســاس آمــار فیفا، فوتبــال ایــران در این پنجــره نقــل و انتقالاتی ۴/7۴ 
میلیــون دلار بابت فــروش بازیکنــان درآمدزایی کرده  اســت. ایــن موضوع 
 بــه این معناســت کــه باشــگاه های ایرانــی در مجمــوع ۴ میلیــون و ۱۲7 

هزار دلار سودکرده اند.
این ارقام در شــرایطی ثبت شــده که براســاس این آمار، باشــگاه های ایرانی 
در ســال های ۲۰۲۰، ۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ درآمــدی از نقل و انتقــالات بین المللی 
نداشتند و فقط ســال گذشــته کمتر از ۱/۵میلیون دلار بابت فروش بازیکنان 
درآمدزایــی کرده بودند. احتمالا یکی از دلایلی که باشــگاه های ایرانی به دنبال 
 کســب درآمد از فروش بازیکن رفته اند، دســتورالعمل ســقف بودجه بوده چرا 
که باشــگاه ها می توانند معادل درآمدشان از فروش بازیکن به سقف بودجه شان 

اضافه کنند.
پیر شدن نقل وانتقالات فوتبال ایران

بر اســاس آمار فیفــا، بازیکنانی که در نقل و انتقــالات بین المللی فوتبال ایران 
دخیل بودند، مســن تر شده اند. باشگاه های ایرانی در سال ۲۰۲۰ میانگین سنی 
زیر ۲۴ ســال را در نقل و انتقالات تابســتانی ثبت کردند اما با افزایش میانگین 

سنی، این آمار به ۲۸ سال در ۲۰۲۴ رسیده است.
هم چنین براساس این آمار، میانگین ســنی نقل و انتقالات بین المللی ایران در 
ســال ۲۰۲۰ پایین تر از میانگین آسیا بوده اما امســال از میانگین آسیا پیشی 

گرفته است.

به گــزارش تســنیم، مهدی طارمــی که در 
شکست ۲ بر یک یکشــنبه شب اینتر مقابل 
میلان در هفته پنجم ســری A ایتالیا فرصت 
بــازی پیدا نکرد و نیمکت نشــین بود، به نظر 
می رسد ســیمونه اینزاگی قصد دارد از او در 
ترکیــب اصلی نراتزوری برای بازی شــنبه با 

اودینزه استفاده کند.
بر اساس گزارش روزنامه ایتالیایی »گاتزتا دلو 
اسپورت«؛ ســیمونه اینزاگی تغییراتی را برای 
بازی بــا اودینزه در ترکیب اینتر ایجاد خواهد 
کرد و ســه تغییر احتمالی برای بازی پیش رو 
حضور فراتسی، زیلینسکی و طارمی در ترکیب 

اصلی خواهد بود.
طبــق ایــن گــزارش؛ نیکولو بارلا بــه دلیل 
مصدومیــت عضلانی تا پایــان بازی های ملی 
پیــش رو در دســترس نخواهد بــود و انتظار 
می رود داویده فرانسی جایگزین او در ترکیب 
اصلــی اینتر برای مصاف بــا اودینزه در هفته 
ششــم ســری A ایتالیا شــود، اما این تنها 
تغییــر نخواهد بود. با توجــه به عملکرد عالی 
زیلینســکی مقابل منچسترســیتی و البته با 

توجه به افُت مخیتاریان، این هافبک لهستانی 
احتمالاً در ترکیب اصلی قرار خواهد گرفت.

در ادامــه این گزارش آمده اســت؛ کاندیدای 
نهایی برای قرار گرفتن در ترکیب اصلی اینتر 
برای بازی مقابل اودینــزه، مهدی طارمی در 
خط حمله اســت. این مهاجم ایرانی می تواند 
جایگزیــن لائوتارو مارتینس یا مارکوس تورام 

شــود، اتفاقی که پیــش از این در لیگ 
قهرمانان اروپــا افتاد. بــرای بازی با 

کاندیدای  به نظر می رســد  اودینزه، 
نیمکت نشینی،  برای  شــماره یک 

باشد  نراتزوری  فرانسوی  مهاجم 
کــه شــروع فوق العــاده ای در 

مقطع آغازین فصل داشت.
طارمی ۳۲ ساله که تابستان 
امســال بــه حضــور چهار 
پایان  پورتــو  ســاله اش در 
قراردادی  امضــای  با  و  داد 

تــا ســه ســاله به اینتر پیوست، 
بــه اینجای فصل در پنج بــازی )۲۴۰ دقیقه 
از ۴۵۰ دقیقه ممکــن( از رقابت های مختلف 

به  نراتزوری  برای 
و  رفته  میــدان 
یک پاس گل هم 
هنوز  اما  ساخته 
گلزنی  به  پایش 

باز نشده است.

جزئیات مالی نقل و انتقالات بین المللی تابستان
فیفااعلامکرد:

درآمد ۴/۷۴ میلیون دلاری فوتبال ایران

»طارمی« به ترکیب اصلی »اینتر« باز می گردد

 فیلم ســینمایی »ســردباد« با نام جهانی »The Bora« به کارگردانی 
محمد اســماعیلی در اولین حضور جهانی خــود به بخش رقابتی »آینده 
آسیا« سی و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم توکیو راه پیدا کرد و فیلم 
»تا بهار صبر کن« به کارگردانی اشکان اشکانی نیر دیگر نماینده سینمای 

ایران در این بخش خواهد بود.
فیلمنامه فیلم »ســردباد« به تهیه کنندگی مشترک آرش شجاعی و بیژن 

میرباقری، به صورت مشــترک توسط پیمان اسماعیلی و محمد اسماعیلی 
بر اســاس داستان کوتاهی از کتاب »برف و سمفونی ابری« نوشته پیمان 

اسماعیلی، نشر چشمه نوشته شده است.
در خلاصه داســتان فیلم سینمایی »ســردباد« آمده است: سه کوهنورد 
حرفه ای در جریان صعود زمســتانی مفقود می شوند و پلیس معتقد است 

که قتلی اتفاق افتاده است.

واکنش فدراسیون به بازار داغ استعفا 
در دوچرخه سواری

بــه گزارش فارس، این روزها بازار اســتعفا در فدراســیون دوچرخه ســواری داغ بوده و طی 
 چند روز گذشــته کناره گیری یک عضو کمیته فنی و یک عضو هیئوت رئیســه فدراســیون

 خبرســاز شده است. این در حالی اســت که مدتی قبل نیز مدیر روابط عمومی فدراسیون از 
سمت خود استعفا داده بود.

 مجیــد ناصری، عضو کمیته فنی فدراســیون با اشــاره به اینکه این کمیته تشــریفاتی بوده 
کناره گیری کرده و حسین سعیدنامه علت استعفای خود را خریدار نداشتن حرف ها و نظراتش 

در هیئت رئیسه عنوان کرده است.
تاکنون مصوبه ای نبوده که اجرا نشود

 برهمین اساس محمود وفای، سخنگوی فدراسیون دوچرخه سواری در خصوص این استعفاها 
به فارس گفت: در خصوص علت اســعفای مجید ناصری از کمیته فنی رســول اسدی رئیس 

فدراسیون پاسخ داد و اعلام کرد که تاکنون تصمیمی گرفته نشده که اجرا نشود. 
هر موضوعی که تصویب شــود لازم الاجرا بوده و کسی مخالف آن نیست.وی ادامه داد: وقتی 
تصمیماتی در کمیته فنی اجرا می شــود، چطور می تواند آن کمیته تشریفاتی باشد؟ از سوی 
دیگر همه اعضا باید نظر بدهند و اکثریت آرا مهم اســت. بحث اصلی تصمیم ســازی است، نه 
تصمیم گیری. به عنوان مثال شــاید من یک نظری داشته باشم و بگویم اردوی تیم ملی را در 
فرانســه بگذاریم، اما آیا واقعاً در شــرایط فعلی این کار شدنی است؟ وفایی در مورد استعفای 
سعیدنامه از هیئت رئیسه هم عنوان کرد: در خصوص او هم همین شرایط است. هیئت رئیسه 

هم چند نفر هستند و همه چیز به رأی گذاشته می شود و نظر اکثریت مهم است.
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به گزارش ســبحان، در نشست شورای اســامی شهر صدرا، 
مطالبــی نظیر عقب ماندگــی صدرا در حوزه زیرســاخت های 
ورزشی، عدم پیش بینی ســرانه ورزشی در سایت های مسکن 
ملی و همچنین عدم مجوز بسیاری از باشگاه های ورزشی مطرح 
شــد. رئیس شورای اسامی شهر شیراز در نشست این شورا با 
اشاره به پیگیری دو پروژه نیمه تمام ورزشی در صدرا در تهران 
و جلسه با ریاست اداره کل امور مجلس وزارت ورزش و جوانان، 
گفت: صدرا در حوزه زیرســاخت ها ورزشــی واقعاً عقب است. 
روح ا... شــجاعیان با بیا اینکه جمعیت شهر صدرا به ۲۵۰هزار 
نفر رسیده است که با تکمیل مسکن ملی جهش خواهد یافت، 

افزود: دو طرح نیمه  تمام ورزشی داریم که سال هاست باتکلیف 
مانده است و درخواست تکمیل پروژه ها خواسته به جا و حداقلی 

شهروندان صدراست که در تهران نیز پیگیری کردیم.
وی افــزود: با کمک اعضای شــورا یک گود زورخانه و ســالن 
کشــتی در حوالی پیاده راه ســامت با کمک خیرین در شهر 
صدرا  احداث خواهد شــد و ان شــاءا... این طرح در هفته آتی 

کلنگ زنی می شود.
   نماینده اداره کل ورزش و جوانان در اولین فرصت در 

شهر صدرا مستقر خواهد شد
مدیرکل ورزش و جوانان استان فارس نیز در این جلسه با بیان 
اینکه زیرساخت های صدرا نیاز به توجه بیشتر دارد، در خصوص 
طرح های ورزشــی این شهر گفت: صدرا با دارا بودن ۲۵۰ هزار 
جمعیت متمرکز شهری، دومین شهر پرجمعیت استان است و 
نماینده اداره کل ورزش و جوانان در اولین فرصت در شهر صدرا 

مستقر خواهد شد.

عبدالرحیم خداجو از اباغ اعتبارات دو طرح پیســت اسکیت و 
زمین چمن مصنوعی صدرا خبر داد و گفت: اعتبارات اباغ شده 
برای دو طرح ورزشی صدرا از محل مسئولیت اجتماعی وزارت 

نفت است و صد در صد محقق می شود.
وی با بیان اینکه ظرفیت برگزاری رویدادهای ورزشی با سطح 
کیفی بالا به مراتب از غرب شــیراز بیشــتر اســت، افزود: این 
پروژه ها تکمیل خواهد شــد، اما با توجه به رشد جمعیت شهر، 
این نیــاز وجود دارد که در فازهــای ۱، ۲ و ۳ حدود ۴ الی ۵ 
هکتار زمین با کاربری ورزشــی تملک شــود تا در هر فاز یک 
مجموعه ورزشــی مناسب احداث شود. خداجو با تصریح اینکه 
اعتبار مناسب سازی پیست اسکیت یک میلیارد و ۸۰۰ تومان 
اســت، گفت: همراهی مدیریت شهری برای تأمین هزینه های 
جانبی از قبیل ماشــین آلات و قیر و فضای سبز جهت تکمیل 

این طرح نیاز است.
معــاون عمرانی اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس نیز با 

بیان اینکه صدرا دو پروژه پیست اسکیت و یک چمن مصنوعی 
دارد، گفت: قرارداد پیست اسکیت تا هفته آینده آماده و تحویل 
پیمانکار می شــود. کریمی ادامه داد: زمین چمن هم یک بار به 
مناقصه گذاشته شد، اما به دلیل به حد نصاب نرسیدن شرکت 
کنندگان انجام نشد. در حال حاضر اعتبار افزایش پیدا کرده و 

با اصاح برآورد مناقصه را تجدید می کنیم.
وی گفت: ۱۲ میلیارد اعتبار برای پروژه زمین چمن اباغ شده 
است که  ۸ میلیارد آن صرف ۱۰ هزار متر چمن خواهد شد و 

با مابقی فنس، نور و رختکن تکمیل می شود.
 کریمی با اشاره کمبود اماکن ورزشی در صدرا گفت: ۳۰ هکتار 
زمین با کاربری ورزشــی در صدرا به طرح مسکن ملی واگذار 
شده است، اما سهم ورزش در این پروژه دیده نشده است. رئیس 
کمیســیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای اسامی شهر 
صدرا نیز در این جلســه خواستار توجه ویژه مدیر کل ورزش و 

جوانان به این شهر شد.

عقب ماندگی زیرساخت های ورزشی؛

 بسیاری از باشگاه های شهر صدرا مجوز فعالیت ندارند

بــه گزارش ســبحان، توزیع کمک بســته های معیشــتی و 
نوشــت افزار بین دانش آموزان نیازمند، همزمان با بازگشایی 
مــدارس کــه هــزاران دانش آمــوز نیازمند چشــم انتظار 
کمک های ما هســتند، شاید بتوانیم ســهم اندکی در زدودن 
غم و اندوه از چهره دانش  آموزان بی بضاعت داشــته باشیم و 

لبخند رضایت بر چهره  معصوم آنها بنشــانیم. کانون خدمت 
رضوی منطقه ۶ کان شــهر شیراز همراه با دیگر کانون های 
 خدمــت رضوی مناطق شــیراز و شهرســتان ها، مهــر را با 

مهر آغاز کرد. 
کانون خدمت رضوی منطقه ۶ کان شــهر شــیراز با تأسی 
از لطــف و مهربانی امام رئــوف، آغوش مهربانی به ســمت 
ایــن دانش آموزان بی بضاعــت گشــود. محمدگواریان، دبیر 
 کانــون خدمت رضوی منطقه ۶ کان شــهر شــیراز با ارائه 
گزارشــی از اقدامات ایــن کانون در کمک بــه دانش آموزان 
بی بضاعــت اظهــار داشــت: بوی مهر به مشــام می رســد 
و مــردم بــرای خرید نیازهــای فرزنــدان خــود در تکاپو 

هســتند امــا دانش آموزانی هســتند که بــوی مهرماه برای 
 آنهــا بــوی محرومیــت و نــداری را دارد و در انتظار یاری 

دیگران هستند.
آینده خیلی از این دانش آمــوزان در گرو مداد، کیف، دفتر و 
از همه مهم تر همدلی و دســت های مهربان ماست. گواریان با 
بیان اینکه همه ساله در این برهه از زمان، عطر نیکوکاری در 
فضای شهر و دیارمان می پیچد و مردم می آیند تا نگذارند بوی 
ماه مهر برای دانش آمــوزان نیازمند، بوی محرومیت و نداری 
باشد اظهار داشت: خادمیاران منطقه ۶، طبق روال همه ساله 
و در کنار دیگر خادمیاران رضوی در ســطح اســتان فارس، 
این دوره به محله جوادیه شــیراز از حوزه این منطقه مراجعه 

کردنــد و با حضور دبیر منطقه و تعدادی از خواهران خادمیار 
بسته های کمک معیشــتی و نوشــت افزار بین دانش آموزان 
توزیع شــد، خادمیاران این منطقه بســته لوازم تحریر را به 
همــراه نمک، برنج و نبات تبرکــی را با نام مقدس امام رئوف 
حضرت علی بن موســی الرضا )ع( در بین افراد واجد شــرائط 

محله جوادیه توزیع کردند. 
وی افــزود: در دومیــن مرحلــه خرید لوازم تحریر توســط 
خادمیاران کانون خدمت رضوی منطقه ۶ شــیراز نیزهمزمان 
با میاد با سعادت پیامبر اسام حضرت محمد مصطفی )ص( 
و امــام جعفر صادق )ع( انجام و بســته بندی گردید و جهت 

توزیع بین افراد واجد شرایط ارسال شد.

منطقه ۶ کلان شهر شیراز مهر را با مهر آغاز کرد 

به گزارش ســبحان، بازرســی کل استان فارس با ارســال نامه ای به 
مدیرعامل شرکت مخابرات اســتان فارس و مدیرکل تنظیم مقررات 
رادیویی منطقه جنوب کشــور در خصــوص وضعیت آنتن دهی تلفن 

همراه شهرک صنعتی بزرگ شیراز هشدار داد.
به گزارش روابط عمومی بازرســی کل اســتان فــارس، در این نامه 
بازرســی کل اســتان فارس نســبت بــه وضعیت آنتن دهــی تلفن 
همراه در شــهرک صنعتی بزرگ شیراز هشــدار و تأکید شده است: 
گزارش هشــدار دهنده با موضــوع وضعیت آنتن دهــی تلفن همراه 
شــهرک صنعتی بزرگ شیراز که به اســتناد اختیارات، صاحیت ها 
 و تکالیف مصرح در قانون تشــکیل ســازمان بازرســی کل کشور و 
آیین نامــه اجرایی آن تهیه شــده اســت حــاوی یافته هایی اســت 
که نشــان می دهــد: آنتن دهی و خدمــات شــرکت های همراه اول 
و ایرانســل در آن محدوده نامطلــوب بوده و ایســتگاه های تقویتی 

 لازم احداث نشــده و در ایام قطعی برق، کارایی ارتباطی به شــدت 
کاهش می یابد.

در ادامه این نامه کاظم اکرمی بازرس کل اســتان فارس تأکید شده 
تداوم این امر عاوه بر نارضایتی صنعت گران و تولیدکنندگان موجب 
کاهش ســاعت کاری بخش های مختلف و حجــم تولید مورد انتظار 

خواهد شد. 
بازرسی کل استان فارس در این نامه تأکیده کرده است که به استناد 
بند ج)ماده(۱۱قانون تشــکیل سازمان بازرســی کل کشور، شرکت 
مخابرات اســتان فارس و اداره کل تنظیم مقــررات رادیویی منطقه 
جنوب کشــور باید برای پیشگیری از وقوع سوءجریان احتمالی ترک 
وظایف قانونی مدیــران و پیامدهای اقتصادی و اجتماعی آن تصمیم 
مقتضــی اتخاذ و نتیجه اصاح امور را به همراه مســتندات مرتبط به 

این بازرسی ارسال کند.

به گزارش ســبحان، به مناســبت هفته دفاع مقدس 
عضو و ناظر شــورا در شهردار منطقه هفت به همراه 
شــهردار منطقه و مسئولان و یاوران شورای محات 
با خانواده معزز شــهیدان رحمان و بهرام کشــاورز، 
لطف ا... همتی و نادر رحیم خانی در ســطح منطقه 

هفت دیدار کردند. 
صفایی عضــو و ناظر شــورا در شــهرداری منطقه 
هفــت در این دیــدار گفت: زنده نگه داشــتن یاد و 
خاطره شــهدا و تکریم از خانواده های معزز شــهدا و 
هم چنین زنده نگهداشــتن راه این شهیدان گرانقدر 
 باید ســرلوحه کار هــای همه مدیران و شــهروندان 

قرار گیرد. 
وی ادامــه داد: آزادی و امنیتی که امروز در کشــور 
عزیزمان شــاهد آن هســتیم مدیون جانفشــانی ها 
و رشــادت های شهداســت و خانواده های شــهدا با 
تقدیم عزیزشــان برای حفظ انقاب و نظام اندوخته 
با ارزشــی را نزد پروردگار ســرمایه گذاری نموده اند 
 و وظیفــه همه آحاد جامعه اســت که قــدردان این 

عزیزان باشیم. 
امینی شــهردار منطقه هفت نیز در این دیدار با بیان 

این مطلب که صبر و تحمل پدران، مادران، همسران 
و فرزندان شهدا ستودنی اســت، گفت: خانواده های 
شهداء را باید الگوی صبر و استقامت در مقابل مشکات 
خود بدانیم و یاد بگیریم که این عزیزان با تحمل چه 
 سختی هایی و هجرانی پای آرمان های نظام و انقاب 

ایستاده اند.
 گفتنی اســت رحمان و بهرام کشاورز در سال ۶۵ و 
۶۱ در کربای ۵ و آزاد ســازی خرمشــهر، لطف اله 
همتی در سال ۶۲ در جبهه حاج عمران و نادر رحیم 
خانی در ســال ۶۷ در جزیره مجنون به درجه رفیع 

شهادت نائل آمدند.

بازرسی کل استان فارس به مدیران مخابرات و تنظیم مقررات رادیویی منطقه جنوب نامه هشداری زد؛

 انتقاد از وضعیت آنتن دهی تلفن همراه در شهرک صنعتی بزرگ شیراز
به مناسبت هفته دفاع مقدس انجام گرفت: 

دیدار عضو و ناظر شورا و شهردار منطقه هفت با 
خانواده های معزز شهداء

به گزارش ســبحان، ســردار فرج شــجاعي، معاون هماهنگ کننده 
فرماندهي انتظامي اســتان با اشــاره به نقش سربازان در دوران دفاع 

مقدس، گفت: همه سرباز جمهوري اسامي ایران هستیم. 
ســردار فرج شــجاعي در مراســم گرامیداشت روز »ســرباز« که در 
ســتاد انتظامي اســتان فارس برگزار شد، اظهار داشــت: هفته دفاع 
مقدس یادآور رشــادت ها و از خودگذشتگي هاي رزمندگاني است که 
در عملیات هاي مختلف شــرکت داشــتند و در برابر استکبار جهاني 

ایستادند. 
وي افزود: رزمندگان اسام در دوران دفاع مقدس با وحدت و انسجام 
خود کاري کردند که دشــمنان در رسیدن به اهداف شوم خود ناکام 
ماندند. سردار شجاعي گفت: در دوران دفاع مقدس نقش سربازان این 
مرزوبوم بســیار بي بدیل و تأثیرگذار بود و این عزیزان دلاورمردانه در 

برابر دشمنان ایستادند. 
معاون هماهنگ کننده فرماندهي انتظامي اســتان فارس افزود: سرباز 
واژه اي مقدس است که از پایین ترین درجه تا بالاترین درجه را در بر 
مي گیرد و الگوي ما ســردار شهید حاج قاسم سلیماني است که خود 

را همیشه سرباز مي دانست. 
سردار شجاعي با اشاره به تاریخچه خدمت سربازي در دوران مختلف، 
گفت: سربازي به صورت کلي یک آموزش دفاعي و کسب آمادگي هاي 
لازم در برابر دشــمنان اســت. در پایان این مراسم، جلسه پرسش و 
پاســخ معاون هماهنگ کننــده فرماندهي انتظامي اســتان فارس با 
کارکنان وظیفه برگزار و سردار شجاعي به سؤالات سربازان پاسخ داد. 
هم چنین در این مراســم، با اهدا لوح تقدیر از کارکنان وظیفه نمونه 

تجلیل و قدرداني به عمل آمد.    

به گزارش سبحان، سید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسامی شهر 
شیراز به اتفاق برخی از اعضای محترم شورا در جریان  بازدید از موزه  
مردم  شناسی شــیراز بر اهمیت شناساندن میراث فرهنگی غنی این 

شهر به نسل جوان تأکید کرد. 
وی با اشــاره به قدمت تاریخی و عمق تمدن شــیراز، این شهر را به 
عنــوان یک قطب فرهنگی و دینی معرفی کرد که آثار به جای مانده 

از آن، گواه بر این مدعاست.
رئیس شورای اسامی شهر شــیراز این موزه را گنجینه ای ارزشمند 
خواند و عنوان کرد: این مجموعه، حاصل سال ها تاش و عاقه مندی 
اســتاد نویدگویی به تاریخ و فرهنگ شیراز است که با گردآوری آثار 

تاریخی و فرهنگی این شــهر، مــوزه ای منحصر به فرد را ایجاد کرده 
است که برخی از آن ها در جهان کم نظیر و در ایران بی نظیر هستند.

ســید ابراهیم حســینی در این بازدید، ضمن قدردانی از تاش  این 
پژوهشــگر شــیرازی در جمع آوری و نگهداری این آثار، بر ضرورت 
آموزش شهروندی و آشنایی نسل جوان با تاریخ و فرهنگ غنی شیراز 

تأکید کرد. 
وی هم چنین به تهیه ســند »شیراز، سومین حرم اهل بیت« اشاره و 
ابراز امیدواری کرد: با برپایی چنین نمایشــگاه هایی که نشان دهنده 
گذشــته شیراز بزرگ است بتوان این شهر مقدس را به جایگاه واقعی 

خود به عنوان سومین حرم اهل بیت)ع( رساند.

به گزارش ســبحان، بیســت و پنجمین نمایشــگاه 
تخصصی لــوازم خانگی و صوتی و تصویری شــیراز 
در محــل دائمی نمایشــگاه های بین المللی شــیراز 
گشــایش یافت. مدیر عامل شــرکت نمایشگاه های 
بین المللــی فارس بیــان اینکه بیســت و پنجمین 
نمایشــگاه لوازم خانگی در ۱۲ هزار متر مربع فضای 
نمایشــگاهی در قالب ۶۸ شــرکت کننده بر پا شده 
اســت، افزود: ۲۸ درصد شــرکت  کنندگان از اســتان 
 فــارس ۷۳ درصد هم تولیدکنندگان از اســتان های 

مختلف هستند.
محســن نهاوندی گفت: در این نمایشگاه سه هئیت 
تجاری از کشــور افغانســتان با هدف انعقاد قرارداد 
در نمایشــگاه حضــور دارنــد. مدیر عامل شــرکت 
نمایشــگاه های بین المللی فارس افزود: این نمایشگاه 
انواع لوازم خانگی شــامل یخچال فریــزر، اجاق گاز، 
فر، هود، لباسشــوئی، لوازم صوتــی، تصویری، جارو 
برقی، ظروف آشپزخانه، شــیرآلات و انواع ملزومات 
آشــپزخانه در معرض دید عاقمندان قرار داده شده 
اســت. نهاوندی افزود: تاش شــده در این نمایشگاه 

شــرکت کنندگان به روز ترین برند های لوازم خانگی، 
صوتی تصویری، ملزومات آشــپزخانه و لوازم خانگی 

کالا های خود را به شهروندان ارائه دهند.  
نهاوندی با بیان اینکه صنعت لوازم خانگی یک صنعت 
ســودآور اســت گفت: این صنعت بعد از خودرو در 
جایگاه ســوم صنایع سودآور قرار دارد. نهاوندی ادامه 
داد: عاقمندان به این نمایشگاه تا ۶ مهرماه همه روزه 
از ساعت ۱۶ تا ۲۱ می توانند به سالن های حافظ، بهار، 

سرو و نرگس مراجعه کنند.

معاون هماهنگ کننده فرماندهي انتظامي استان:

همه سرباز جمهوري اسلامي ایران هستیم

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز تأکید کرد:

 اهمیت شناساندن میراث فرهنگی غنی به نسل جوان

آغاز به کار نمایشگاه لوازم خانگی در نمایشگاه 
بین المللی فارس

درکارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان فارس انجام 
شد؛

بررسی مشکلات ۲۳ واحد تولیدی -صنعتی استان 
فارس

 

به گزارش ســبحان، پانصد و نود دومین جلســه کارگروه تسهیل و رفع 
موانــع تولید به ریاســت محمد هادی ایمانیه اســتاندار فــارس، دبیری 
صنعت، معدن و تجارت و حضور دســتگاه های ذی ربط اســتانی، مدیران 
عامــل بانک ها و مدیران بنگاه های اقتصــادی در خصوص تعیین تکلیف 
بدهــی، پی گیری حقوقــی، تأمین ســوخت و ... با هدف بررســی روند 
فعالیت بنگاه های اقتصادی، رفع موانع و بسترســازی برای رشد و توسعه، 
 افزایش تولیدات، ۳ مهرماه در ســالن شــهید قاضی اســتانداری فارس 

برگزار شد. 
در ایــن نشســت مصوبات ۲۰ بنگاه اقتصادی بررســی شــده در کمیته 
تخصصی ذیل کارگروه تســهیل و رفع موانــع تولید هم  چنین موضوعات 
۳ بنــگاه اقتصادی با زمینه فعالیت ســردخانه، انواع تجهیزات مخابراتی، 
قیــر و ... مطرح و تدابیر لازم برای حل مشــکات، رفــع موانع موجود، 
تقویت تولید و افزایش سرمایه گذاری های لازم اندیشیده شد. جلسه  ثابت 
کارگروه تسهیل به صورت مستمردر محل استانداری فارس برگزار می شود 
و در آن مســایل مربوط به بخش خصوصی مورد بررســی قرار می گیرد و 

نهایتاً به مراجع مربوطه ارسال و اباغ می شود.

برداشت بادام از باغ های نی ریز

به گزارش ســبحان، نادر زارعی، مدیر جهادکشــاورزی شهرستان نی ریز 
گفــت: برداشــت محصــول بــادام از ۲۲۰۰ هکتار باغ هــای آبی و دیم 
 این شهرســتان از نیمه شــهریورماه آغاز شــده اســت و تا پانزدهم مهر

ادامه دارد.
زارعی گفت: ســطح بادام دیم و آبی شهرستان، به ترتیب ۱۵۰۰ و ۷۰۰ 
هکتار اســت و با متوسط برداشــت ۳ دهم تن در هکتار بادام دیم و ۱/۵ 
تن در هکتار بادام آبی، در شــرایط طبیعــی ۱۵۰۰ تن محصول تولید و 
روانه بازار های داخلی و خارجی می شــود که متأســفانه در سال جاری به 
دلیل عارضه ســرمازدگی، خشکسالی و آفت زنبور مغزخوار، با کاهش ۷۸ 
درصدی محصول روبه رو هســتیم و پیش بینی می شــود حدود ۳۵۰ تن 

محصول برداشت شود.
وی تصریح کرد: محلی، دیر گل، تونو، سوپرنوا، شکوفه تبریز، شاهرودی، 

۷، ۸، ۱۰ و ۱۲ از مهمترین ارقام بادام در این شهرستان هستند.

تعطیل ۷ واحد صنفی متخلف در شهر شیراز

به گزارش سبحان، علیرضا شریعتی، رئیس مرکز بهداشت شهدای والفجر 
از تعطیلی هفت واحد صنفی واقع در میدان مرکزی میوه و تره بار و شهر 

شیراز به دلیل تکرار تخلفات بهداشتی، خبر داد.
شــریعتی گفت: پنج واحد صنفی واقع در میــدان مرکزی میوه و تره بار 
شیراز و دو واحد صنفی در سطح شهر به دلیل تکرار تخلفات بهداشتی و 

همکاری پلیس اماکن نیروی انتظامی تعطیل شد. 
رئیس مرکز بهداشــت شهدای والفجر با بیان این که بازرسی کارشناسان 
بهداشــت محیــط به طــور مــداوم در طول ســال در حال اجراســت، 
عنــوان کرد: ایــن هفت واحد صنفی شــامل یک رســتوران، یک کافه، 
 یک غــذا خوری، دو فروشــگاه مواد غذایــی، یک نانوایــی و یک واحد 

فست فود بودند.

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان فارس:
 حفاران غیرمجاز در شهرستان مرودشت 

دستگیر شدند
 

به گزارش ســبحان، سرهنگ مســعود رزمجویی، فرمانده یگان حفاظت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس از دستگیری دو 

حفار غیرمجاز در شهرستان مرودشت خبر داد. 
رزمجویی گفت: با گزارش یگان حفاظت شهرســتان مرودشــت و در پی 
دریافــت خبری از منابع و مخبرین مبنی بــر حفاری غیر مجاز در دامنه 
کوه رحمت نرسیده به روستای کره تاوی، بافاصله عوامل این یگان ضمن 
هماهنگی با مقام قضایی و همکاری پاســگاه انتظامی به منظور بررســی 

صحت و سقم موضوع عازم محل مورد نظرشدند. 
فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان فارس افزود: افراد سودجو در 
این منطقه به منظور تحصیل اموال تاریخی- فرهنگی به حفاری غیر مجاز 
در سه نقطه به ابعاد تقریبی ۱/۵ در ۲ متر و ۱/۵ در ۱ متر و ۲ در ۱ متر 

اقدام نموده اند که دو نفر همراه با ادوات حفاری دستگیرشدند.
رزمجویی گفت: متهمین همراه با پرونده متشکله برای سیر مراحل قانونی 
تحویل مراجع قضایی گردیدند و مراتب از طریق این یگان و واحد حقوقی 

در حال پیگیری است. 
به گفته او بر اســاس موادی از فصل نهم قانون تعزیرات، هرگونه حفاری 
غیرمجاز وخریدوفروش اشــیاء و اموال فرهنگی تاریخی جرم محســوب 
 شده و ضمن ضبط اشــیا و اموال مرتبط، مجازات حبس و جریمه نقدی 

در پی دارد.

رئیس دانشگاه پیام نور فارس: 
دانشگاه پیام نوردارای نقش چشم گیر درسطح 

آموزش عالی کشور می باشد

به گزارش سبحان، نشســت مدیران فرهنگی مراکز و واحدهای دانشگاه  
همزمان با گرامیداشت هفته دفاع مقدس با حضور رئیس دانشگاه پیام نور 

فارس برگزار گردید.
در این نشســت که با حضور مدیران فرهنگی مراکز و واحدهای دانشگاه 
پیام نور اســتان فارس برگزار شــد، دکتــر جاجرمی زاده بــا بیان اینکه 
حمایت ما از دانشــگاه پیام نور فقط نه بخاطر این اســت که ما خودمان 
پیام نوری هســتیم، بخاطر اینکه دانشگاه پیام نور یک ظرفیت آموزش باز 
بزرگ دانشــگاهی وداری نقش چشمگیر درسطح آموزش کشور می باشد. 
جاجرمی زاده در ادامه به ابراز تأسف و اندوه فراوان و عرض تسلیت به دلیل 
جان باختن ده ها تــن از هموطنان عزیز در حادثه معدن طبس پرداخت 
و نیز به ســکوت جهانی بدلیل جنایات وحشتناک رژیم صیهونستی علیه 

مردم مظلوم فلسطین اشاره نمود.
وی با بزرگداشــت هفته دفاع مقدس و یادآوری رشادت شهیدان وبزرگ 
مردان دوران دفاع مقدس، قدم نهادن در راه راســتین شــهدا و پیروی از 
منویات مقام معظم رهبری را ســرلوحه مسئولان درانجام امور فرهنگی و 

چشم اندازی روشن در آینده دانشجویان انقابی خواند. 
جاجرمی زاده با تأکید برگســترش هر چه بیشــتر فعالیت های فرهنگی 
در ســطح اســتان و برگزاری برنامه هــای فرهنگی و برپایی مراســم و 
جشنواره های ملی و مذهبی، خودسازی و گسترش این امور را زمینه ساز 
 ایجــاد جامعه  ــای یکپارچــه فرهیخته توام بــا وحدت رویــه انقابی و 

اسامی خواند. 
گفتنــی اســت در پایان این نشســت از مدیران برتــر فرهنگی مراکز و 

واحدهای دانشگاه پیام نور فارس تقدیر و تشکر شد.

به گــزارش ســبحان، امیــر رئــوف، مدیرکل 
صداوســیمای فــارس و همچنیــن، حمیدرضا 
قانعی، مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسامی فارس 
بــه ترتیب بر لــزوم تحول نرم افــزاری و تولید 
محتوای فاخر در حوزه فرهنگ و هنر و حمایت 
از مؤسسه های مردمی و توسعه در حوزه فرهنگ 

و هنر، تأکید داشتند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی فارس در دیدار 
با مدیرکل صداوســیمای فــارس ضمن تبریک 
بــه امیر رئوف بابت انتصاب به ســمت مدیرکل 
صداوســیمای فارس گفت: گستره فعالیت های 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی  بسیار وسیع 
است و تنها با ساز و کار منظم و منسجم می توان 
صداوســیمای فارس را در پوشــش فعالیت ها و 

برنامه یاری کرد.
وی ضمــن قدردانــی از پوشــش اقدامــات و 
فعالیت های فرهنگی و هنری در استان به همت 

صداوسیمای فارس در بخش های مختلف سیما، 
صدا و خبر، مردمی ســازی فعالیت ها و حمایت 
از مؤسســه های مردمی و توســعه آنها در حوزه 
فرهنگ و هنر را زمینه ساز رونق و تنوع تولیدات 

این حوزه برشمرد.
  لزوم تحول نرم افزاری و تولید محتوای فاخر 

در حوزه فرهنگ و هنر
مدیرکل صداوســیمای فارس هم در این دیدار 
بر نقش مهــم و اثرگذار حوزه فرهنگ و هنر در 
رشد و تعالی استان اشاره کرد و افزود: همراهی 
و همکاری مجموعه های فرهنگی و رسانه ای رمز 

موفقیت خواهد بود.
امیر رئوف، شناســایی و اشتراک ظرفیت ها، هم 
افزایی و کار قرارگاهی و جبهه ای دو مجموعه را 
موجب مقابله با هجمه ها در حوزه فرهنگ و هنر 
دانست. مدیرکل صداوسیمای فارس با تأکید بر 
لزوم تحــول نرم افزاری و تولید محتوای فاخر و 

اثرگذار و سرعت در کنشگری در حوزه فرهنگ 
و هنر، گفت: صداوســیمای فارس براساس سند 

تحول رسانه ملی در شاخص های هویت محوری، 
عدالت گســتری و شــتاب دهی به پیشرفت به 

دنبال تحول نرم افزاری و تولید محتوای فاخر و 
اثرگذار و سرعت در کنشگری در حوزه فرهنگ 
و هنر است. رئوف افزود: تحول متناسب با ذائقه 
مخاطب و در شکل، محتوا و ساختار برنامه سازی 
و فاصله گرفتن از اقدامات روبنایی و پرداختن به 
عمق و مردمی سازی فعالیت ها در جذب مخاطب 

تأثیرگذار است.
وی شــنیده شــدن صدای واحد حــول محور 
پیشــرفت از تمامی جریان ها و نهادهای استان 
برای ارتقای جایگاه فرهنگی و هنری اســتان را 
ضروری دانســت. رئوف ایجاد پیوست فرهنگی 
در تمام برنامه ها را خواســتار شد و بر ضرورت 
راه انــدازی برنامــه مجلــه ای اختصاصی حوزه 
فرهنگ و هنــر در رادیو و تلویزیون تأکید کرد. 
امیدواری  ابــراز  مدیرکل صداوســیمای فارس 
کرد تعامل و همــکاری دو مجموعه روز به روز 

گسترش و ارتقا یابد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس مطرح کرد: 

مردمی سازی فعالیت ها زمینه ساز رونق تولیدات صدا و سیما



پزشکی

کدامموادغذاییباعثکمردردمیشوند؟
1. غذاهای شیرین

مصرف بیش از حد قند می تواند منجر به التهاب شــود 
که کمردرد را تشــدید می کند. یک مطالعه منتشر شده 
در مجله آمریکایی تغذیه بالینی نشــان داد که رژیم های 
غذایی با قند بالا به طور قابل توجهی نشانگرهای التهابی 
را در بدن افزایش می دهند. تنقلات فرآوری شده، غلات 
شــیرین، شیرینی ها و نوشابه های گازدار می توانند درد و 

التهاب را بدتر کنند.
2. گوشت های فرآوری شده

گوشت های فرآوری شده مانند سوسیس، بیکن و ژامبون 
سرشــار از چربی های اشــباع شــده و مواد نگهدارنده 

هستند که می توانند باعث التهاب شوند.
مطالعه ای از تغذیه ســلامت عمومی نشان می دهد 

که گوشت های فرآوری شده با افزایش پاسخ های 
التهابــی در بدن مرتبط هســتند که می تواند 
کمردرد را تشدید کند. بهتر است گوشت های 

بدون چربی مانند مرغ یا ماهی را انتخاب 
کنیــد و بــرای کاهش التهــاب، مصرف 

پروتئین های گیاهی مانند لوبیا و عدس را 
افزایش دهید.

3. غذاهای سرخ شده
غذاهای ســرخ شــده از جمله 
کــرده،  ســرخ  ســیب زمینی 

مرغ ســرخ شده و سایر اقلام سرخ شــده در روغن های 
ناســالم طبخ و آماده می شــوند که می توانند التهاب و 
درد را افزایــش دهند. این روغن ها حــاوی چربی های 
ترانس هستند که التهاب را تحریک می کنند. همچنین 
مجله تغذیه گــزارش داد که رژیم های غذایی سرشــار 
 از چربی هــای ترانس با افزایــش درد و التهاب در بدن 

مرتبط هستند.
به روش های آشپزی سالم تری مانند آب پز کردن، کباب 
کردن یا بخار پز پایبند باشید. از روغن هایی مانند روغن 
زیتــون یا روغن آووکادو اســتفاده کنید که سرشــار از 

خواص ضد التهابی هستند.
4. محصولات لبنی

در حالــی کــه لبنیــات منبــع کلســیم اســت، برای 
 افــراد مبتــلا به عدم تحمــل لاکتوز یا حساســیت نیز 
 می تواند مشکل ســاز باشــد و منجر بــه افزایش التهاب 

شود. 
تحقیقات منتشــر شــده در مجله اروپایی تغذیه بالینی 
نشــان می دهد که محصولات لبنی پرچرب می توانند به 
پاسخ های التهابی کمک کنند و به طور بالقوه شرایط درد 

از جمله کمردرد را تشدید کنند.
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 »خاطرات یک دختر«؛ دعوتی به کشف 
معنای زندگی

»خاطرات یک دختر« یک داستان بلند 
درباره دعوت به کشــف معنای زندگی 
است. داستانی که از مرگ آغاز می شود 
و در ادامــه به کشــف معنــای زندگی 

منتهی می شود.
قهرمان این داستان دختر جوانی است 
که با حادثه و صحنــه قتل مادرش در 
آپارتمانــش در ماساچوســت روبــه رو 
می شــود و ایــن فقــدان او را به مرور 
زندگی اش و آنچه او را ســاخته ســوق 
می دهــد. به مــرور زخم هایی در عمق 
جانش که هرگز خوب نشــده اند و این 
تلخ ترین معنای زندگی برای او تاکنون 

بوده است.
»خاطرات یک دختر« در واقع مرور خاطرات مادری از دریچه نگاه دخترش 
اســت. مادری که در فضای تنش میان سیاه پوستان و سفیدپوستان در اوایل 
قرن بیســتم در آمریکا با عبارت تحقیر آمیز »دختر« به جای مادام یا خانم 

صدا می شده است.
ناتاشا ترتوی، نویســنده این اثر از مادری سیاهپوست و پدری سفید پوست 
به دنیا آمده است. در نوزده سالگی شاهد این بوده که، ناپدری اش مادرش را 
که بارها قربانی خشونت های خانگی شده، می کشد. این حادثه تأثیر عمیقی 

بر زندگی او می گذارد و محور نوشتن رمان خاطرات یک دختر می شود.
او همچنین برنده جایزه ادبی پولیتزر در آمریکا بوده و در سال های 2012 و 

2013 به عنوان ملک الشعرای ایالات متحده نیز معرفی شده است. 
کتــاب تداعی این اثر را با ترجمه فروزان صاعدی در 18۷ صفحه و با قیمت 

190 هزار تومان منتشر کرده است.

داستانی هنرمندانه از پیچیدگی احساسات آدمی
 کتاب »اینترمتزو« که نام آن اصطلاحی 
در موســیقی اســت، رمانــی جدید از 
ســالی رونــی )Sally Rooney(، یکی 
معاصــر  و  برجســته  نویســندگان  از 
ایرلندی اســت که بــا رمان هایی چون 
»گفت وگوهای با دوســتان« و »آدم های 

معمولی« شناخته می شود.
ژانر کتاب در دســته ادبیات معاصر قرار 
می گیــرد و با تمرکز بر روابط انســانی، 
مســائل عاطفی، و موضوعات خانوادگی 
نوشته شده است، این اثر همچون دیگر 
کارهای رونی، ســبک ســاده و در عین 
حال عمیقی دارد که به بررسی دقیق احساسات شخصیت ها و روابط پیچیده 

آن ها می پردازد.
این کتاب داســتان دو برادر به نام های پیتر و ایوان کوبک را روایت می کند. 
این دو در ظاهر تفاوت های زیادی با هم دارند. پیتر، وکیلی موفق و با اعتماد 
به نفس در دوبلین اســت، در حالی که ایوان بیشتر به عنوان فردی مستقل 
و آزاد شــناخته می شــود که همواره به دنبال معنای زندگی اســت. پیتر با 
ظاهر منطقی و ساختارمندش، ظاهراً هیچ مشکلی ندارد، اما زیر این پوسته، 
احساساتی پیچیده و حل نشده وجود دارد که او را از درون متلاطم می کند.

در مقابل، ایوان، که ممکن اســت از نگاه دیگران بی مسئولیت به نظر برسد، 
در جســت وجوی عمق عاطفی و فلسفی است که زندگی را برای او معنی دار 
می ســازد. در میانه یک تابســتان گرم، این دو برادر ناچار می شــوند که با 
گذشــته و روابط خانوادگی خود مواجه شوند، و در این مسیر با چالش هایی 
روبه رو می شــوند که به کشف های تازه ای در مورد یکدیگر و خودشان منجر 
می شــود. رونی در این کتــاب به زیبایی به موضوعاتی چون عشــق، غم، و 
پیچیدگی روابــط خانوادگی می پردازد و خواننده را در دنیای احساســی و 

عمیق شخصیت هایش غرق می کند.
این کتاب مانند دیگر آثار رونی، با زبانی ســاده و روان نوشــته شــده است، 
اما قدرت واقعی آن در توانایی نویســنده برای کاوش درونیات شــخصیت ها 
و نمایش پیچیدگی های روابط انســانی نهفته اســت. طرفداران آثار پیشین 
رونی به احتمال زیاد این کتاب را نیز به دلیل ســبک خاص و تفکر برانگیز 

آن تحسین خواهند کرد.
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آیاچایبدونقندلاغرمیکند؟
در حالی که چای حاوی کافئین و کاتچین اســت )آنتی 
اکســیدان های طبیعی که گفته می شود مصرف انرژی 
و چربی ســوزی را افزایش می دهنــد(، تحقیقات نتایج 
متفاوتی را در مورد اســتفاده از چای برای کاهش وزن 

و حفظ وزن نشان می دهد.
تبلیغات زیــادی در مــورد فواید چای وجــود دارد به 

خصوص در مورد نوشیدن چای و کاهش وزن.
در کنار آب، چای پرمصرف ترین نوشیدنی در جهان است 
چرا که یک نوشــیدنی همه کاره است که می توان آن را 

گرم یا سرد سرو کرد.
چــای همچنین در طعم های مختلفی تهیه می شــود و 
می توانــد به رفع تشــنگی، بیدار کردن شــما یا آرامش 
کمک کند. اما آیا نوشیدن چای واقعاً می تواند به کاهش 

وزن کمک کند؟
آیا چای می تواند متابولیسم را افزایش دهد؟

چــای، بــه ویــژه چــای ســبز، بــه دلیــل توانایــی 
قــرار  توجــه  مــورد  متابولیســم  افزایــش  در   آن 

گرفته است.
یک متاآنالیز در سال 2009 که در مجله بین المللی چاقی 
منتشر شد، کاتچین های موجود در چای را با کاهش وزن 

کم در حدود 3 پوند در طول 12 هفته مرتبط دانست.
با این حــال، یک مطالعــه مروری جدیدتر نشــان داد 

که نوشــیدن چای ســبز با کاهــش وزن قابل توجهی 
مرتبط نیســت و از آنجایــی که بســیاری از مطالعات 
 از غلظت هــای کاتچیــن بســیار بیشــتر از آنچــه از 
نوشیدن چای ســبز دریافت می کنید استفاده کرده اند، 
تحقیقــات بیشــتری برای حمایــت از ادعــای کمک 
 چای بــه کاهــش وزن از طریــق افزایش متابولیســم 

مورد نیاز است. 
در واقع باید بگوییم که نوشــیدن چای بدون شــیرینی 
به هیدراته ماندن شــما کمک می کند کــه می تواند با 
جلوگیری از پرخوری ناشی از تشنگی اشتباه با گرسنگی، 

به کاهش وزن کمک کند.
فواید نوشیدن چای برای سلامتی

ممکن اســت چای یک متابولیســم شــما را به شــکل 
جادویی افزایش ندهد و کمکی به کاهش وزن زیاد شما 

 نکند، اما چای هنوز یک نوشــیدنی کاملًا
 ســالم اســت! نوشــیدن چای، از 

گیاهی  دمنوش های  جمله 
اســت که فواید زیادی 

ســلامتی  بــرای 
واقــع،  در   دارد. 
مختلف  چای های 
فواید  است  ممکن 

زیر را برای بدن شما داشته باشند:
•آرام کردن مشکلات گوارشی 

•حفظ سلامت قلب
•کاهش خطر دیابت

•افزایش تمرکز
•بیدار نگه داشتن شما

•کاهش خطر سکته مغزی
بنابراین حتی اگر چای به کاهش وزن شما کمک نکند، 

دلایل زیادی برای نوشیدن آن دارید.

پالترون)Palletrone( نام سبد دستی پرنده ای است 
که دارای یــک محفظه محافظ مکعبــی برای عبور 
جریان هوا و بارگیری ایمن، به همراه هشــت موتور 

محرک برای هدایت و مسیریابی دقیق است.
محققان ســبد پرنــده ای را معرفــی کرده اند؛ یک 
سیســتم حمل و نقل بار جدید که بر اســاس تعامل 

فیزیکی انسان و ربات کار می کند.
این سیستم که توســط تیمی از دانشگاه ملی علم و 
فناوری ســئول)SeoulTech( در کره جنوبی توسعه 
یافته اســت از یک پلتفرم جدید دارای چند موتور و 

پروانه به نام »پالترون« نیرو می گیرد.
این ســبد رباتیک دارای یک دســته در پشت است 
که آن را بیشتر به یک ســبد خرید شبیه می کند و 

یک محفظه مســطح بزرگ نیز برای بارگیری ساده 
بارها دارد.

پرواز پالترون توسط شخصی انجام می شود که دسته 
را گرفته و در جهــات مختلف نیرو اعمال می کند تا 

سبد ثابت بماند و در حین پرواز کج نشود.
ایــن تیم از یک تکنیک کنتــرل پذیرش با الگوریتم 
مشاهده گر برای تخمین ساده تر نیرو استفاده می کند.

محققان پایداری و عملکرد پرواز این سبد رباتیک را 
تحت بارهای مختلف مورد تجزیه و تحلیل قرار دادند 
و نشان دادند که افراد می توانند به طور مؤثر این سبد 
را از طریق نیروهای اعمال شده در آزمایش ها کنترل 
کنند. طراحی پالترون شــامل یــک محفظه محافظ 
مکعبی برای عبور جریان هوا و بارگیری ایمن اســت. 
پالترون همچنین دارای هشــت موتور محرک شامل 
چهار پروانه و چهار موتور سروو برای کنترل دقیق در 
تمام جهات است. طراحی جدید توسعه یافته توسط 
این تیم همچنین شــامل یک دســته بــرای تعامل 

انسانی و یک محفظه بزرگ برای حمل بار است.
پهپاد پالترون بــا حفظ تعادل حتی در صورت حمل 
بارهــای توزیع نشــده، یک حمل ایمــن و پایدار را 

تضمین می کند.

  برداشت محصول آلو از باغات شهمیرزاد سمنان

   به مناسبت هفته دفاع مقدس

سواد زندگی

درعصرحاضــر، مادران شــاغل با دو مســئولیت 
روبه رو هســتند: یکــی در محــل کار و دیگری 
در خانــه. این وضعیت، بار ســنگینی را بر دوش 
آنهــا می گذارد و بر کیفیت پیونــد عاطفی آنها با 
فرزنــدان تأثیر می گذارد. فاطمه شــجاعی، فعال 
حوزه زنان و خانواده، معتقد است که برای مقابله 
با این چالش ها، باید جهت گیری ها برای استقلال 

اقتصادی زنان به صورت بنیادی تغییر کند.
در دنیــای امروز، صدای زنگ هشــدار تلفن های 
همراه زودتر از طلوع خورشــید شــنیده می شود. 
خیابان هــا پــر از مادرانــی اســت که بــا عجله 
بچه هایشان را به مدرســه می رسانند و سپس به 

ســوی محل کار خود می روند. مادر بودن دیگر تنها 
به خانه و آشــپزخانه محدود نمی شود. مادران شاغل 
نقش هایــی چندگانه را بر عهده دارند؛ از مدیر پروژه 
در محل کار گرفته تا مربی، مشاور و همدم در خانه. 
اما پشت این ظاهر هماهنگ، چالش ها و دغدغه های 
بســیاری پنهان است که زندگی آنها و فرزندانشان را 

تحت تأثیر قرار می دهد.
برای فرزنــدان، بعضی روزها انتظار کشــیدن برای 
بازگشــت مادر، شــبیه به لحظاتی بی پایان اســت. 
ســوالاتی که در ذهن بچه ها می چرخد: »چرا مامان 
مثل بقیه مادران در خانه نیســت؟«، »آیا کار مامان 
مهم تر از من اســت؟« از ســوی دیگر، مادران با این 
حس مداوم مواجه هستند که آیا توانسته اند بین کار 

و خانه تعادل ایجاد کنند؟ آیا فرزندانشــان به اندازه 
کافی از توجه و عشق بهره مند می شوند؟

در دنیــای امــروز، بســیاری از مــادران عــلاوه بر 
مســئولیت های خانوادگــی، وظایــف شــغلی نیز 
بــر عهده دارنــد. این مســئله، زمان آنهــا را برای 
تعامــل بــا فرزندانشــان محــدود کــرده و ممکن 
ارتبــاط  برقــراری  در  چالش هایــی  بــه   اســت 
عاطفی منجر شــود. بــا این وجــود، کیفیت رابطه 
میان مادران شــاغل و فرزندان، تنها به میزان زمان 
سپری شــده با یکدیگر بســتگی ندارد، بلکه به نحوه 
استفاده از این زمان و ایجاد تعاملات مثبت و سازنده 
مرتبط اســت. با توجه به فشــارهای ناشی از کار و 
خانه، یافتن راهکارهایــی برای تقویت پیوند عاطفی 
میان مادران و فرزندان حتی در زمان محدود، امری 

ضروری به شمار می رود. شــجاعی در این خصوص 
معتقد اســت که مادران برای بهره بــرداری بهتر از 
زمان محدود خود با فرزندان، نیازمند رشــد فردی و 
توانمندسازی هستند. این پژوهشگر توضیح می دهد: 
»مادری که خسته از کار روزانه به خانه می رسد، به 
ســختی می تواند مهر و محبت و ارزش های فرهنگی 
را بــه فرزند خود منتقل کند. بــرای اینکه یک زن 
بتواند این نقش را به خوبی ایفا کند، باید ابتدا رشد 

فردی داشته باشد.«
بــه گفته شــجاعی فعال حــوزه زنان، بســیاری از 
آســیب های اجتماعی ماننــد افزایش طلاق، کاهش 
ســن اعتیاد و مفاسد اخلاقی ریشه در بر هم ریختن 
و جابه جایی نقش های جنسیتی و تحمیل نقش ها و 
مســئولیت های مردانه به زنان اســت. او افزود: زنان 
وارد عرصه هــای اجتماعی شــدند تا با مشــارکت و 
همکاری در موقعیت های مختلف جامعه نقش آفرینی 
کنند و جامعه و کشور از توانمندی ها و استعدادهای 
آنان بهره مند شــود. اما این تحول در شــرایطی رخ 
داد که هیچ زیرســاخت مناســبی بــرای حمایت از 
نقش های منحصربه فــرد و بنیادین زنان در خانواده، 
مانند مادری و همسری، فراهم نشده بود و این روند 
همچنان ادامه دارد. نتیجه آن، آسیب های اجتماعی 
ناشــی از این فقــدان و جابه جایی نقش هاســت که 
فشارهای ســنگین و جبران ناپذیری را بر خانواده ها 

تحمیل کرده است.

چالشهایمادرانشاغل؛دوگانهشغلوفرزند

ادبیات

  مسابقات پرش با اسب قهرمانی استان تهران


